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"...The very word "secrecy" is repugnant in a free and open
society; and we are as a people inherently and historically
opposed to secret societies, to secret oaths and to secret
proceedings. We decided long ago that the dangers of
excessive and unwarranted concealment of pertinent facts far
outweighed the dangers which are cited to justify it.



     Even today, there is little value in opposing the threat of a
closed society by imitating its arbitrary restrictions. Even today,
there is little value in insuring the survival of our nation if our
traditions do not survive with it. And there is very grave danger
that an announced need for increased security will be seized
upon by those anxious to expand its meaning to the very limits
of official censorship and concealment. That I do not intend to
permit to the extent that it is in my control..."...President 
John F. Kennedy's address before the American
Newspaper Publishers Association, April 27, 1961.
 



INTRODUCTION
 
This book is not a history of UFOs nor does it make an attempt to
be. A chronology is followed, but if the reader is looking for a
comprehensive historical account there are a number of good books
available. What we attempt to do in this book is to provide strong,
supportive, and corroborating evidence in the form of photographs,
drawings of facilities and “Eyes Only” sensitive documents to support
the case for a UFO cover-up.

 
     Two major elements seem to makeup the UFO mystery: The
UFOs themselves and the intensive, concerted and single-focused
efforts by the governments of the world to withhold information
about them.
 
     Neither the nature nor the purpose of these governmental
action’s are clearly understood except perhaps for reasons of fear
driven by politics and the general fear of the unknown. But this
policy dates back to the latter part of World War II when UFO-like
“foo-fighters” were being reported by combat pilots.
 
     The trail for some started back in 1985, for others as far back as
1947, and for others even before.

 
     In 1985, Bill Moore (author of “Roswell” book), Jaime Shandera
(Hollywood TV producer), Ernie Kellerstrass (retired Air Force Lt. Col.
with an intelligence background), Rick Doty (USAF Counter-
Intelligence), plus others and I were brought together as a group
attempting to uncover the truth.
 
     What is MJ-12 and who are some of these secret players like
James Angleton, Allen Dulles, Richard Helms and Rick Doty not to
mention those mysterious “Men-in-Black” who controlled so much of
what we wanted to know, yet stood in contempt of the public’s right



to know?  Did James Jesus Angleton or Allen Dulles have clues about
who killed JFK? Were UFOs one of the prime reasons for the
assassination in the first place?

 
     In Section 2, Chapters 1 and 2, we will attempt to answer those
questions. Finally, where did the government hide many of these
forbidden alien artifacts? Was it at Wright-Patterson AFB, Los Alamos
National Labs (LANL) or Area 51-S4 or all of the above?
 
     Then they proceeded to place those artifacts and the entire
subject in “don’t exist” categories. In Section 3 we will attempt to
answer those questions.
 
     Despite what many critics and debunkers say there is an
enormous amount of circumstantial evidence that supports the
reality of UFOs. Given the amount of circumstantial evidence it
seems that fear is one of the primal driving forces behind much of
the debunking and skepticism. What would happen if the public
really knew we were faced with aliens claimed to be 20-25,000 years
ahead of us? If they wanted to destroy us they would have already
done so; if their motive is not to destroy us, then what?
 
     If all the source stories are true then we have large quantities of
recovered alien technology hidden away waiting for the time for our
technology to catch up to theirs. If true, then does the U.S.
Government have some type of agreement that gives the alien
visitors something for what we are supposedly receiving from them?

 
     Our original goal was to never write any books, appear on any
documentaries or TV shows or to become public figures in any way
except for consulting work and running a Web site. We saw
ourselves as a “behind the scenes” kind of people who would set up
meetings between contacts, coordinate information and provide
other support when needed.
 



     This book has the same title as the book Bill Moore and Jaime
Shandera intended to publish, but for many reasons it never
materialized. If it were not for the relentless persistent attitudes of
many people, this book would have never come about, so our
appreciation and thanks goes out to all of those unnamed people.

 
     Trying to get information out of sources has turned into a real
power struggle over the years since 1985. We would compare it to
the turf battles that the 15 different intelligence agencies fight over
with respect to their intelligence and intelligence gathering abilities
according to the 9/11 Commission Report at, http://www.9-
11commission.gov/

 
     Sometimes there would be a flood of information, but at other
times dead silence. Too often the information would be fed in bits
and pieces then stopped. It was just enough to keep your interest,
but not enough to do anything with. Even with sources there always
seems to be a paranoid “fear factor” that controls every action
combined with an attitude of “we have something that nobody else
has.” An interesting quote from Cold Warrior 1991 by Tom Mangold
typifies just what UFO researchers are up against.

 
     “Angleton learned on the job, quickly mastering the basic tools of
counterintelligence, including the use of ‘black’ propaganda, and the
vital ingredient known as ‘playback’—understanding how effectively
your own disinformation is actually working on the enemy,” in this
case, “the enemy” is the UFO investigator.
 
     Above all, “he learned that penetration of the enemy’s
intelligence services was crucial in order to nudge the enemy into an
unreal world -the famous ‘wilderness of mirrors,’ that mythical hell to
which spy-catchers are consigned by default, doomed to spend their
working lives trapped inside the shimmering bars of glancing
reflections. It is the place where truth and reality are blinded by
deception.”
 

http://www.9-11commission.gov/
http://www.9-11commission.gov/


     “Counterintelligence has been described as a Dantean hell with
ninety-nine circles. Its practitioners are often characterized as
tortured souls weltering in an inferno of doubt, half-truths, suspicion,
and professional paranoia (1).”
 
     This Dantean hell applies equally well to UFO researchers as it
did for those counter-intelligence operatives.
 
    Web links have been utilized as references; we know how links
can come and go, but the only other option is have the reader run to
the library and gets the hard copy reference.
 
     We have focused in on specific personalities and facilities in a
very few pages and we hope the references are sufficient. The
information on EBEs or Extraterrestrial Biological Entities was group
by source. Information that could not be readily verified was placed
in the footnotes.
 
     The authors hope the readers will come away from this book
having a real appreciation of just how extensive the government’s
UFO cover-up really is and just how much UFO information remains,
“Exempt from Disclosure.”  –– Robert M. Collins, Author:
http://www.ufoconspiracy.com/
 
(1) Cold Warrior, James Jesus Angleton: The CIA’s Master Spy
Hunter, 1991, Touchstone Books, Tom Mangold.
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SECTION I: IN THE BEGINNING

 
Chapter 1

FTD IS NOT A FLORIST
 
How did it all get started? After some 20 + years for my contributing
writer Rick Doty, and 18 years for me, we still ask that same
question considering all the turmoil associated with the subject. As
we all know in life, you can ‘run into’ a subject. Well, one might say I
ran into the subject of UFOs while working as an FTD Analyst in the
areas of Theoretical & Applied Physics at the Foreign Technology
Division (FTD), Wright-Patterson AFB, OH in the summer of 1985.
Ever since the end of the Cold War, FTD had undergone several
name changes with the latest being the National Air & Space
Intelligence Center or NASIC.
 
     Even before being assigned to FTD, like so many others, I had
heard all the rumors and stories about alien bodies being stored at
Wright-Patterson AFB. Being curious, I started asking many
questions, which led me to one Ernie Kellerstrass (1) who had
retired from the Air Force in 1979 as a Lieutenant Colonel with FTD
being his last Air Force assignment. Ernie was a short pudgy type of
person who always seemed to have a menacing, intimidating
attitude typical of AF Colonels of the time, yet full of fear and
paranoia when talking about UFOs, MJ-12 and aliens, always saying
that someone else had told him those stories.
 
     In 1985, Ernie was working for Systems Research Labs located
on Indian Ripple Road in Dayton, OH.
 
     For someone who was just passing on “stories,” he was a
treasure trove of information on virtually every aspect of the UFO
subject. Ernie mentioned people like Dr. Anthony Joseph Cacioppo



(Chief FTD Scientist at the time) (2a), Dale Graff (reassigned from
FTD to the Defense Intelligence Agency [DIA] now retired) and
others as having great in-depth knowledge of the UFO/alien subject
(2b). The prime reason according to Ernie was that both Cacioppo
and Graff used to tag along with MJ-12 Team Members to various
meetings. One famous meeting was reportedly held at a ski lodge
just north of Albuquerque, NM, in 1968 where the topic of concern
was a new wave of UFO sightings that made the U.S. government
extremely nervous.
 
     Ernie also talked at length about the underground facilities at
Wright-Patterson that were reportedly used to house recovered alien
artifacts and other facilities nationwide that included the Los Alamos
National Labs (LANL) and the National Security Agency or NSA. A
good portion of the information that Ernie provided became part of
this book.
 
 
 
 
Go west as they say
 
     In the spring of 1986, I flew out to Los Angeles, California on a
TDY (Temporary Duty Assignment for the Air Force) to consult with
the technical staff of TRW. While there, I met Bill Moore, who with
Charles Berlitz, wrote the first book on Roswell mentioned before
(3). Bill came to my motel room where we sat and talked for about
an hour. Bill mentioned being contacted in 1980 by a “Mr. X” (see
Section 2, Chapter 4, last paragraph in Addendum and reference 4)
who told him at the time that Bill was the only one on the right track
among UFO researchers, so he wanted to work with Bill in a
government disclosure process (4). We then both agreed to stay in
touch and I returned to Dayton and Wright-Patterson AFB.
 
     So, between what I learned at FTD, and elsewhere, this is how it
all began for us as a group. From 1986 onward, Bill Moore, Jaime



Shandera (TV producer in North Hollywood, CA), Ernie Kellerstrass 
(working at, General Dynamics, Wyle Corp and Wright-Patterson AFB
permanently retiring in April 2007), Rick Doty (NM State Trooper),
Hal Puthoff (joined the group in1987, Institute of Advanced Studies
in Austin Texas) (5), (6), Dr. Christopher “Kit” Green  (joined in 1989
and now at Wayne State Medical Center, Michigan), myself and many
others had a succession of meetings dealing with UFOs and the alien
subject matter. MJ-12 was often referred to as just the ‘Committee’
in many of our conversations.
 
Summits without the Cocktails, the fall of 1987
 
Ernie Kellerstrass had Bill Moore, Jaime Shandera, Hal Puthoff, Col.
John Alexander (author of the book, Future War), Scott Jones
(assistant for Senator Pell), and me over to his house in
Beavercreek, OH (suburb of Dayton, OH) for dinner. All of our
meetings were very somber with most of us looking like stiffs right
out of an “X-Files” show. During the dinner and afterwards many of
the conversations went non-stop involving such topics as Area 51 in
Nevada where purportedly there was an ET base according to Ernie.
He also mentioned that on government maps there was an area
located northwest of Groom Lake marked “radiation” in which a low
yield nuclear device had accidentally detonated many years ago
(early to mid ‘50s). “It’s still radioactive, and people were warned to
keep out of this specific area. There is supposed to be an ET base in
there,” Ernie said. It is also an area that the U.S. Government did not
want anybody wandering into because anyone who did never
returned; they even found security vehicles parked just outside of
the area with nobody in them. Kellerstrass said that ostensibly our
government never went in there. The idea of an ET base makes you
want to stay away, and, of course, you don’t know what to make of
the stories. So went the conversations in the ensuing months and
years until July 1988 when we met again.
 
And We Became Birds: “The Aviary”
 



During the interlude, all the players received bird names. Rick Doty
was already the surrogate “Falcon” when the real Falcon (DIA’s, Dale
Graff?) couldn’t be found; Ernie became “Hawk,” Hal Puthoff became
“Partridge,” Scott Jones was “Hummingbird,” Kit Green became “Blue
Jay,” John Alexander was “Chickadee” and I, Robert Collins, became
“Condor.”
 
August 1988: Cloak & Dagger
 
Another meeting was to take place in Dayton, OH again, and we all
had an elaborate map drawn up by Ernie Kellerstrass showing us
how to get to the contact point. Each participant had a different
contact point except for the Executive Producer Seligman. Bill Moore,
Jaime Shandera and I, were all to meet together. Since we didn’t
want to cross our signals, and it was important to the executive
producer (we felt this was vital to the success of the forthcoming
show), Bill and Jaime flew into Dayton OH the night before. I was
already in Richmond, IN (40 miles away from Dayton) visiting a
friend. The next day we all were able to get local maps and
determine how long it would take us to get to the state park. We all
traveled separately except for Bill, Jaime and Seligman.
 
     On the way to the contact location, an incredible thunderstorm
broke out. It was just pounding. Luckily for us it subsided somewhat
so we all made our way down the many roads finally discovering the
huge state park. The area had a large lake broken up into a lot of
smaller sections with a hilly, wooded area and a large recreation
center with a man-made beach.
 
     A couple minutes before 4:00 p.m., the skies began to clear. Bill,
Jaime and Seligman (the “UFO Cover-Up Live” producer) got out of
the car and began walking toward the beach when all of a sudden,
out from a peninsula down to the left came a speedboat. It just
came barreling across the lake with a big rooster tail spray behind it.
The boat pulled up to the shore and beached then one man jumped



off pulling the boat up and called out, “You guys with Bill Moore? We
are here for you.”
 
     They all walked down toward the boat. Ernie Kellerstrass later
said the objective was that we would all be taken in the boat to an
island, where there was no communications in or out. No phone
lines, no nothing. But, because of the storm, that got a little “iffy”
and it was decided that they should take a different tack.
 
     Ernie and his companion turned the boat around and pulled
away. Jaime, Bill and Seligman turned around and headed for the
car. At that point, I finally pulled up next to their car having traveled
separately from Richmond, IN. I followed them and we all headed
over to the new location. We assumed that Rick Doty had waited at
his assigned location and then left. By the time we got to the other
location, everyone had showed up except for Rick Doty. Jaime went
to the location where Rick was supposed to be and finding him led
him back to where we were.
 
     It turned out that Ernie had somebody with him and, we
determined eventually, he was an individual from Air Force’s “DET
22.” DET 22 is Detachment 22 which is essentially a bodyguard
service for anybody in a technical intelligence capacity. Anytime a
technician or scientist goes into a foreign country or puts themselves
in any other risky travel, they always take a DET 22 person with
them (I had a DET 22 person with me when I was on a mission in
Germany and France).
 
     They are usually fairly knowledgeable about the subject at hand,
but their principal function is escort. The very strange thing about
Ernie having a DET 22 person with him was that he had been retired
from the Air Force since 1979 and was working for Systems
Research Labs (SRL), so why the DET 22 person? To this day we
have no answer for that question.
 



     All our discussions were very frank and straightforward.
Credentials were shown, the executive producer wanted to look at
our picture ID CARDS so that he could be 100 percent certain of the
sources and their specific functions and agencies they belonged to.
He also elicited their cooperation by allowing him to run a
background check. He eventually hired a Congressional Investigator
to determine if these men were indeed bona fide agents within the
agencies they had claimed affiliations with. They all checked out.
The discussions were informative. There was some new information,
and some old information that all of us were familiar with; no tape
recorders or cameras were allowed.
 
     Even amongst fellow spooks there was a cat and mouse game
going during the meeting. Rick and Ernie ostensibly had not met
before, and they were doing a little challenging back and forth as to
who knew what. One would start to describe a certain classified
room in the Pentagon or something, and then say, “Oh yeah, and
then when you go through this door...um what was it again on the
other side of that wall?” If the other spook could pick up the
conversation from there and describe it, and everybody was in sync,
then everything continued along. At the same time, they began
talking about the ET who was an “ambassador” or liaison to the U.S.
Among the things discussed was that the extraterrestrial
ambassador was a female, Extraterrestrial Biological Entity (EBE-3?)
or some other female EBE? We really didn’t know the answer to that.
See Section 2, Chapter 4.
 
     The extraterrestrials supposedly had a book known as the
“Yellow Book.” The Yellow Book was a history of the extraterrestrials
written by them. There was talk about a crystal that when an ET
held it and turned it in certain ways, it showed pictures of their
home planet, and what life was like on that planet. Agent Rick Doty
indicated that he had seen that crystal, and in fact had handled it,
but couldn’t make it work. It seemed to work only when an ET
handled it. We all had a fascinating discussion; quite an earful was
learned by Seligman and some of the others. Further arrangements



for additional contacts were set up and at the end of the meeting we
parted company with all the participants heading in separate
directions. Once Bill and Jaime got back to Los Angeles, they started
putting together all of the material that had been gathered during all
the meetings including the most recent one. The biggest obstacle
was how to make use of the information and dig out further
information for use in the upcoming October 1988 show. Seligman,
Rick and I all headed back to California and New Mexico respectively.
I was stationed at Kirtland AFB, Air Force Weapons Lab at the time.
 
September 1988
 
Interviews were needed for the upcoming October 1988 UFO show.
We all met in Albuquerque, NM where Bill and Jaime shot an
interview with the surrogate Falcon (Rick Doty), and they also shot
an interview with me (Condor). They also shot an interview with
Richard Doty as just ‘Special OSI Agent’ Rick Doty who was just
leaving the Air Force. Ultimately, Rick’s unmasked interview did not
make it to the “UFO Cover-Up Live” show since all of the interviews
were running over their time limit. The show finally aired on October
14, 1988 and, as we found out later, the phones were burning off
the hook in Washington D.C. Almost immediately, Bill and Jaime had
two new high-level contacts that had approached them. They were
aware of these individuals before and introductions were
immediately arranged. There were now two new birds in the Aviary.
 
April 1989
 
Time for another mini-summit and this time around there was
absolutely no reason to involve the executive producer Seligman.
The meeting was held in Albuquerque, NM, at a motel. We had
Partridge (Hal Puthoff), Blue Jay (Kit Green), Rick Doty, Bill and
Jaime and me at this mini-summit. This meeting dealt with the
aftershocks from the “UFO Cover-Up Live” show and how to proceed
with the new sources. Kit Green took center stage by proposing
several lines of attack involving disclosure strategies.



 
     In the next few years after 1988 and ‘89, relationships with
several new contacts developed. An old contact friend, Richard
Helms (ex-CIA Director) was renamed Mr. R. (in 1991) by Rick Doty
and sometimes called “Raven,” but not to be confused with Jaime
Shandera’s “Raven,” with more on that later. Then in 1995, Jaime
had a fateful meeting with our “Mr. X” near the mall in Washington
D.C. see Section 2 Chapter 4, pg 104. All of these meetings and
contacts of course were handled in the utmost covert manner. To
this day many of us still stay in contact (except for Bill & Jaime)
coordinating information while talking with our sources. All of the
sources were used in one way or another as a basis for this book.
So, what is MJ-12 and how does it relate to everything else and the
cover-up? Chapter 2 and later in Section 2, we will attempt to
address those important questions.
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Chapter 2



WHAT IS MJ-12?
 
There are numerous books and Web sites devoted to this subject, so
we shall only visit briefly on the subject then move to some of the
key players who played significant, historically important roles
related to this group.
 
     Operation Majestic-12 was established by a special classified
presidential order on September 24, 1947 at the recommendation of
Secretary of Defense James Forrestal and Dr. Vannevar Bush,
Chairman of the Joint Research and Development Board. The goal of
the group was to exploit everything they could from recovered alien
technology (1-3).
 
     As a brief aside: Interestingly enough, the “OROCA Panel” was
reportedly to be even higher than MJ-12 (see “Quoth the Raven,”
Section 2, Chapter 4 Addendum). In the ‘80s, MJ-12 was hidden
away at the NSA in the “C Group.” In 1986 it became the “Special
Advisory Group-12.”

 
     Then in Circa 2000, MJ-12’s new designation reportedly became,
the “Counsel of 12, Special Security Alliance” with new caveats of
SIMCO (Special Intra-military Cooperation Office), and TIOP
(Technical Information Operations Panel) which replaced the caveat
MAJIC. Name changing is the favorite pastime of the bean counters,
but none of those name changes can be verified to date.

 
     Ambitious, elite scientists such as Vannevar Bush, Albert Einstein,
and Robert Oppenheimer, and career military people such as Hoyt
Vandenberg, Roscoe Hillenkoetter, Leslie Groves, and George
Marshall, along with a select cast of other experts (MJ-12 Support
Team Members), had feverishly and secretively labored to
understand the alien agenda, technology and its implications for our
own technology (see (1) and for additional MJ-12 Support Team
Members see footnotes 2 and 3).



 
     Einstein and Oppenheimer were called in to give their opinions,
drafting a six-page paper titled “Relationships with Inhabitants of
Celestial Bodies.” They provided prophetic insight into our modern
nuclear strategies and satellites, and expressed agitated urgency
that an agreement should be reached with the president so that
scientists could proceed to study the alien technology.
 
     The extraordinary recovery of fallen airborne objects in the state
of New Mexico, between July 4 and July 6, 1947, had caused the
Chief of Staff of the Army Air Force’s Interplanetary Phenomena Unit
(IPU, verified as a real organization in a 1980 Army CI FOIA letter),
Scientific and Technical Branch, Counterintelligence Directorate to
initiate a thorough investigation. From what has been learned
recently, that special unit was formed in 1942 in response to two (2)
crashes in the Los Angeles area in late February 1942 (1).

 
     The draft summary report begins: “At 2332 MST, 3 July 47, radar
stations in east Texas and White Sands Proving Ground, N.M.
tracked two unidentified aircraft (later called ULAT or Unidentified
Lenticular Aerodyne Technology) until they both dropped off the
radar.”

 
     “Two crash sites have been located close to the WSPG. Site LZ-1
(ULAT-1) was located at a ranch near Corona, approx. 75 miles
northwest of the town of Roswell. Site LZ-2 (ULAT-2) was located
approximately 20 miles southeast of the town of Socorro, at latitude
33-40-31 and longitude 106-28-29.” ULAT-2 it seems, is the one
mentioned in the Air Accident report, see

 
http://www.majesticdocuments.com/documents/pre1948.php

 
     The crash near Corona is said to be detailed in an official
Defense Intelligence Agency [DIA] “Digest” called the “Red Book.”
But, the crash at LZ-2 is not. Instead the “Digest” lists a crash west
of Socorro in 1947 that wasn’t recovered until 1948 or ‘49.

http://www.majesticdocuments.com/documents/pre1948.php


 
     The first-ever-known UFO crash retrieval case was to have
occurred in 1941 at Cape Girardeau, MO, see:
 
     http://www.ufoconspiracy.com/reports/cape-girardeau.htm.
 
     This crash kicked off early reverse-engineering work, but it did
not create a unified intelligence effort to exploit possible
technological gains apart from the Manhattan Project uses.
 
     The debris from the primary field of the 1947 crash 20 miles
southeast of Socorro, NM, excited metallurgists with its unheard of
tensile and shear strengths. The nuclear process (called neutronic at
that time) engine used heavy water and deuterium with an oddly
arranged series of coils, magnets, and electrodes — descriptions that
resemble the “cold fusion” studies of today. But, this setup could
have also been related to the use of the isotope H5 (see LANL
Reverse Engineering in Section 3, Chapter 3).
 
      Harry Truman kept the technical briefing documents of
September 24, 1947, for further study, pondering the challenges of
creating and funding a secret organization before the CIA existed
(although the Central Intelligence Group or CIG did exist) and before
there was a legal procedure for funding non-war operations.
 
     Here we will take a step back to the spring of 1947 where in a
small cave overlooking the Dead Sea in Palestine, a 15-year-old boy
stood in the dim light and stared bewilderedly at a mass of leather
wrapped in a linen cloth. The unsightly bundle was stored in a large,
two-foot-high clay pot.

 
     This lad held in his hands what has since been termed “the
greatest manuscript discovery of modern times. .. an absolutely
incredible find!” Here were parts of the Bible that date back into the
second century B.C.E. (Before the Common Era), over 1000 years

http://www.ufoconspiracy.com/reports/cape-girardeau.htm


earlier than the oldest copies available up to that time. How would
they compare with the more recent copies?
 
     Millar Burrows, who worked with the scrolls for years carefully
analyzing their contents, stated there was “a remarkable agreement,
on the whole, with the text found in medieval manuscripts.”
 
     The differences were so slight and negligible that it gave
“reassuring testimony to the general accuracy of the traditional text.”
Burrows further exclaimed, “It is a matter for wonder that through
something like a thousand years the text underwent so little
alteration.”
 
     A textual discovery of another kind reportedly occurred in the
New Mexican desert by U.S. military authorities.
 
     Harry Cooper (Tim Cooper’s father), a retired AF MSgt (1963)
who died in September 2000, said that a very ancient Hebrew bible,
written in a Hebrew language predating anything so far discovered,
was recovered from a large oval object buried in the sand. The
recovery team had no idea how long the object had been there. This
incident reportedly occurred near White Sands in March 1947. James
Jesus Angleton was reportedly there; see Chapter 1 in Section II for
Angleton.
 
     A Colonel Paul Helmick who was then commander of Alamogordo
Army Airfield (later to become Holloman AFB) ordered Harry Cooper
(then NCOIC of the Photo Lab) to print up a report on the White
Sands oval object recovery. Part of that report referenced the
recovered ancient Hebrew bible; reportedly, the report was
forwarded to Col Helmick and then onto Wright Field.
 
     Just after this March 1947 NM incident, a liaison was established
with a Hebrew language scholar (we believe it was William F.
Albright, a well known Biblical scholar and the father of modern
Biblical archaeology) for a textual comparison between the Dead Sea



Scrolls and what was found in what can only be described as a space
craft of unknown origin. This incident was depicted in both an
episode of the “X-Files” and a Discovery Channel program which
covered the “Bible Code.” However, these depictions did not directly
address the story given in the preceding paragraphs.
 
     Comment: Could there be a simpler explanation as to why this
ancient Hebrew Bible was found in this particular UFO? Can we
assume that all space-venturing beings love souvenirs and that they
have been souvenir hunting on this planet for over 10,000 years
according to Extraterrestrial Biological Entity-1 (EBE-1, Section II,
Chapter 4)?  Is it possible they brought this ancient Hebrew Bible
with them circa 1947 as a guide to Earth's ancient religions then
used it to create crop circles?
 
     As the story is told, in 1955, senior code breakers at the U.S.
National Security Agency (NSA) (see reference 4, Figure 5 for Alien
Codex also done by NSA) completed deciphering this “Hebrew” Bible
code; that information was transmitted to the infamous secret
government UFO investigative group known as MJ-12.
 
     According to certain sources (one was Cantwheel) who leaked
MJ-12 documents in the 1990s, “The Hebrew Bible was confirmed as
the long sought after key to understanding extraterrestrial UFO
sightings ... and this information was shared with the Vatican as
early as 1949.” As incredible as this might sound, it must be
remembered that the Air Force’s Project SIGN staff had considered
Biblical UFO sightings and the writings of Charles Fort in its attempt
to put a historical label on flying saucer reports prior to the 20th
century.
 
     Tim Cooper contacted Paul Helmick by phone a many years ago.
As Tim recounts Helmick was livid when asked about the 1947
Alamogordo UFO recovery in the sand and his relationship with Tim’s
father, Harry Cooper. Helmick was reassigned from Alamogordo to
Edwards AFB retiring in the years 1953-54.



 
     Cantwheel told Tim Cooper verbally in 1995 and by another
source he knew in 1990 that military and civilian intelligence
contacted William F. Albright at Johns Hopkins to examine selected
scripts they had found for comparison to the photographed Dead
Sea Scrolls that he looked at in 1947. Albright died in 1971. 
According to sources, William Friedman and Callimahos (NSA
cytological experts, see links) completed the linguistic analysis
sometime in 1954-1955 and that Einstein was consulted on some
cosmological aspects of it before he died in 1955. Albright had
commented that the New Mexico script was written in a proto-
Hebrew language deemed much older than the Hebrew Moses might
have used to compile Genesis.
 
     This prompts the question of just how much a role Friedman and
Callimahos might of played in decoding the Alien Codex for NSA
mentioned in the document for Figure 5.
 
http://en.wikipedia.org/wiki/William_F._Friedman
 
http://en.wikipedia.org/wiki/Lambros_D._Callimahos
 
     However, since this particular story only has a few sources and
doesn’t fit in with the known history of MJ-12, it will have to remain
in the hearsay column or, "grey  basket” for now.
 
     So where did we leave off? In April 1954, a group of senior
officers of the U.S. intelligence community and the Armed Forces
gathered for one of the most secret and sensational briefings in
history. The subject was Unidentified Flying Objects — not just a
discussion of sightings, but how to recover crashed UFOs, where to
ship the parts, and how to deal with the occupants (Ed Doty, the
uncle of Rick Doty informed these authors that he attended a “UFO
Crash Recovery” course at LANL in 1954).
 

http://en.wikipedia.org/wiki/William_F._Friedman
http://en.wikipedia.org/wiki/Lambros_D._Callimahos


     For example, in the “Special Operations Manual (SOM1-01)
Extraterrestrial Entities Technology Recovery and Disposal,”
MAJESTIC–12 “Red Teams” mapped out UFO crash retrieval
scenarios with special attention given to press blackouts, their body
packaging, live alien transport, isolation, and custody. Other reported
members that supported MJ-12 were part of MTAP-12 or the MJ-12
Technical Advisory Panel.
 
     UFO-related secret programs have consumed a significant part of
America’s “black budget” since the Manhattan Project. For example,
the 1997 government-disclosed intelligence budget portion alone
was $26 billion and according to Tim Weiner’s 1990 book, Blank
Check, the total black-budget was about $35 billion. Even the most
sensational conspiracy of modern times—the Kennedy assassination
—could likely be linked to the UFO cover-up and the military cabal,
as several of the documents seem to demonstrate (see reference (1)
and Chapters 1 and 2 in Section 2).

 
     Overall, the United States UFO program grew out of necessity.
First, to determine the alien threat; second, to exploit their advanced
technology in anyway we could to gain a military, economic or even
a psychological advantage and win World War II; and third, to
maintain power, authority, control of technology, governments, and
world stability. Initially, to make the project public would have sent
unpredictable turmoil into science, religion, politics, and global
economics. But beyond those reasons, was religious and political
power the overriding reason for the suppression of extraterrestrial
knowledge with religion of the greatest concern?  Governments and
religious authorities have a long history of suppressing knowledge
that conflict with traditional beliefs, so who were some of the players
involved in this conspiracy? What roles had James Jesus Angleton,
Allen Dulles, Richard Helms, Rick Doty and those mysterious Men-in-
Black played in the cover-up? Section 2 will attempt to answers
those questions and more.
 



References/Footnotes
(1) For MJ-12 documents and reports see,
 
      http://www.majesticdocuments.com/. 
 
(2) The following are photos of supposed MJ-12 Support Team
Members from a confidential LANL source. Most of these team
members still remain unidentified despite intense concerted efforts
to identify them.
 

 
Figure 1: Counting from left to right at bottom in sitting position;
Theodore von Karman is second front left with his left arm resting on
a chair. In the next to the very back left of middle standing straight
up and wearing glasses is Leonard Wendling (Dayton Ohio) of the
Navy. Others remain unidentified. Von Karman’s name can be found
throughout many of the MJ-12 documents in above link.
 

http://www.majesticdocuments.com/


Figure 2: Supposed new MJ-12 support team members at LANL circa
1958 from the confidential LANL source with no details. Major
General Whitehead is center in above photo and on extreme right in
Figure 3 photo. The only person that could be identified in this photo
was of Whitehead. Who was Whitehead?
Note: some of the photos show fading because of aging.

 



Figure 3: Major General Ennis R. Whitehead is on the extreme right
in this photo with Douglas McArthur in the center. Picture taken in
the Southwest Pacific during one of McArthur’s visits to the American
troops who immediately afterward made their first landing on New
Britain, a major Japanese base during WW II. Other people
identified left to right: Major General S. J. Chamberlin, General
MacArthur’s Operations Officer, Lt. General Walter Kreueger,
Commander of the American Sixth Army; Brig. General E. D. Patrick,
Chief of Staff of the Sixth Army; Vice-Admiral Thomas C. Kinkaid,
Commander of the Allied Naval Forces. Chamberlin later rose to
become the Assistant Chief of Staff, G-2 (Intelligence) in the summer
of 1947 and was one of the members of the summer “Mission”
resulting in the report on recovered lenticular aerodyne objects of
September 1947:
 
http:/www.ufoconspiracy.com/reports/Twining-white-
hotreport0747.pdf
 

Figure 4: MJ-12 Team members at Holloman AFB NM, April 1964?

http://www.ufoconspiracy.com/reports/Twining-white-hotreport0747.pdf
http://www.ufoconspiracy.com/reports/Twining-white-hotreport0747.pdf


 
Received from the confidential LANL source, but this picture was not
taken in 1964. From the evidence it seems this was taken in either
late 1953 or later perhaps at Los Alamos. The aircraft in the
background is a C97 cargo/refueling aircraft. Robert Oppenheimer
(questionable uncertainty over this) is on the extreme left. Nathan
Twining of MJ-12 fame is on the extreme right.
 
http://www.time.com/time/covers/0,16641,19540208,00.html
 
     Edward Condon of the famous University of Colorado Condon
Report on UFOs is next to Twining. Both Oppenheimer and Condon
were Nuclear Physicist. Neither of the other two gentlemen can be
identified.
 
     Oppenheimer and Twining’s names can be found in a number of
MJ-12 documents with one entitled, Twining’s “White Hot Report:
Mission Assessment of Recovered Lenticular Aerodyne Objects:”
 
http://www.majesticdocuments.com/pdf/twining_whitehotreport.pdf
 
(3) MJ-12 Organizational Partial Support list: Late ‘40s to mid-’90s
The first reported lists of individuals who were connected to the
original MJ-12 team: Part of the reported MJ-12 Group Technical
Advisory Panel (MTAP-12), see document in reference 4 (Figure 5).
 
a) Arthur Lundahl: CIA 1953-1974, founder and director of the CIA’s
Photographic Interpretation Center, he discovered Russian missiles in
Cuba and briefed three presidents on UFOs.
 
b) Lt Col Robert Friend: USAF: Commanding Officer, Project Blue
Book, 1958-1963.
 
c) Arnold White: Chief, CIA Domestic Contact Division, 1952-1973.
 

http://www.time.com/time/covers/0,16641,19540208,00.html
http://www.majesticdocuments.com/pdf/twining_whitehotreport.pdf%20


d) Dr. Gerald Rothberg: Stevens Institute of Technology: Served on
the Condon Committee: CIA Team Chief on operation “Christopher
Columbus.”
 
e) General William Hipps, USAF: Former commander USAF
Intelligence Operations Command (‘50s).
 
This second list is reported to be individuals who were on the MJ-12
Group Technical Advisory Panel (MTAP-12) from the early 1950s until
the late ‘60s
 
a) Louis A. Johnson: served from March 28, 1949 to September 19,
1950, second Secretary of Defense, Truman Administration.
 
b) Harold C. Stuart: Former Truman Administration Official Confirms
MJ-12:
http://www.ufoconspiracy.com/reports/truman-stuart-mj12.htm
c) John C. McCone: Director of Central Intelligence, 29 November
1961–28 April 1965.
 
d) Dr. John Von Neumann: born in 1903, Budapest, Hungary; died 8
February 1957, Washington DC; brilliant mathematician, synthesizer,
and promoter of the stored
program concept, whose logical design of the IAS became the
prototype of most of its successors, “ the von Neumann
Architecture.”
Most recent individuals reportedly involved in the MJ-12 program.
Note: MJ-12 was reportedly re-designated the Special Advisory
Group-12 in 1986, no further information is available.
a) Richard Helms: Director of Central Intelligence, 30 June 1966- 2
February 1973, see Section 2, Chapter 3.
 
b) William Colby: Director of Central Intelligence, 4 September 1973
– 30 January 1976.
 

http://www.ufoconspiracy.com/reports/truman-stuart-mj12.htm
http://www.ufoconspiracy.com/reports/truman-stuart-mj12.htm


c) Lou Tordella: 1911-1996: became the deputy director of the NSA
in 1958, and remained in the post until his retirement in 1974, and
was the longest serving deputy director in the NSA’s history.
 
d) Senator Pell: a Democrat of Newport, Rhode Island, he was born
in New York City on November 22, 1918. He served as United States
Senator from Rhode Island, 1961-1997.
 
e) Dr. Carl Sagan, 1934-1996: Carl Sagan published more than 600
scientific papers and popular articles and is author, co-author or
editor of more than 20 books, including The Dragons of Eden
(1977), for which he won the Pulitzer Prize in 1978. The U.S.
paperbound edition of his book Pale Blue Dot: A Vision of the Human
Future in Space appeared on best-seller lists worldwide and was
selected as one of the “ most notable books of 1995” by The New
York Times.
 
f) Dr. Raemer Schreiber, in the years 1948-1955 he was successively
Associate Leader and leader of the division charged with weapons
engineering at Los Alamos. In 1955, he became leader of the
division charged with the assembly of reactors for rocket propulsion,
and in 1962 he was made Technical Associate Director of the Los
Alamos Scientific Laboratory, with direct responsibility for the whole
program for the development of nuclear propulsion for rockets and
space vehicles.
(4) See following page for Figure 5: comments about Figure 5.
Bleed through cover page copy of 1962 MJ-12 Executive Briefing for
JFK. MAJCOMSEC: Majestic Communications Security.
     This document has received confirmation from two separate
sources which support the fact that there was an EXCOM (Executive
Committee; setup to deal with the Cuban missile crisis) meeting at
the time/date specified in the Project Jehovah MJ-12 document next.
 
One source is:
 



     “An Unfinished Life” (a book about JFK’s life, 2003) pages 559-65
and the other source is a FOIA document released in 1988, see link
below.
 
     This document also confirms that a Dr. Weisner (MIT Science
Adviser to JFK) was present at the meeting.
 
http://www.gwu.edu/~nsarchiv/nsa/publications/cmc/cmcdoc2.html
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

http://www.gwu.edu/~nsarchiv/nsa/publications/cmc/cmcdoc2.html


 
 
 
 



SECTION II: PLAYERS

 
Chapter 1
 



JAMES JESUS ANGLETON JJA, DIRECTOR OF
COUNTER-INTELLIGENCE (DD/CI) AND GUARDIAN
OF THE CIA’s GREATEST SECRET
 
Timothy Cooper in 2000 was threatened by many higher ups over
this book chapter, typical dirty tricks.
James Jesus Angleton was  born on 9 December 1917, in Boise,
Idaho, to NCR businessman Colonel James Hugh Angleton (a
member OSS in WWII or, Office of Strategic Services, predecessor to
the CIA), and Mexican born Carmen Mercedes Moreno. Upon
graduation from Yale in 1941, Angleton moved to Harvard Law
School where he met his future wife Cicely d’Autremont of Duluth,
MN. Inducted into the U.S. Army on 19 March 1943, Angleton was
recruited into the OSS in August through the efforts of Angleton’s
father and Norman Pearson, his old English professor from Yale who
was, at that time, head of the OSS Counter Intelligence division in
London (1).
Angleton as CIA Agent in OSS X-2 Operations During WWII
James Angleton was assigned the Rome desk after Italy’s
capitulation to the Allies and was made an OSS Lieutenant who ran
CI activities that included such countries as Austria, Germany, Spain,
the Mediterranean, and Switzerland. As part of OSS operations in the
European Theatre of Operations, Angleton mastered the art of
“black” propaganda and “playback,” i.e., the method of reading the
effectiveness of one’s own disinformation on the enemy. In 1944, he
was given charge of the OSS Special Counterintelligence Unit Z
made up of U.S. and British agents and was the youngest member
of X-2 and the only American member that was allowed access to
the top secret British ULTRA code breaking intelligence.
 
     After the war, Angleton was promoted to captain and received
the Legion of Merit award from the U.S. Army, which cited him for



successfully apprehending over a thousand enemy intelligence
agents.
 
     He was also decorated by the Italian government and was
awarded the Order of the Crown of Italy, the Order of Malta-Cross of
Malta, and the Italian War Cross for Merit.
 
     In October 1945, President Truman dissolved the OSS, and had
all the research, analysis units moved to the State Department and
operational units to the War Department. The OSS was re-named
the Strategic Services Unit (SSU).
 
     Angleton stayed on in the SSU in Rome and became the vital
station chief in charge of the 2677th Regiment. They made Angleton
the senior U.S. intelligence officer in Italy until it became the Central
Intelligence Group, forerunner of the Central Intelligence Agency (2).
 
The Making of James Angleton as Master Spy Hunter
 
Angleton’s war experience in counterintelligence operations had
affected him to the extent that he became absorbed into the ‘hall of
mirrors’ world of intelligence and refused to leave despite the
insistence and disappointment of his father. James would pour over
the many CI files he amassed while in Italy and was forever changed
by the intrigue and the possibilities of a career in the CIG. In the
summer of 1947, he returned to the United States to live in Tucson,
AZ with his wife and family, but his love for the service was
overpowering and, on 30 December 1947, he was hired by the CIA
as a senior aide to the director of the Office of Special Operations
(OSO) (3).
 
     It was during this period that Army G-2 and other intelligence
agencies were trying to crack the Soviet VENONA code used by
espionage agents operating in the United States. These agents were
sending back sensitive information regarding the Manhattan Project
based at Los Alamos, NM. It is possible that Angleton was on special



assignment prior to officially reporting to OSO who had the
responsibility of running counterespionage operations (4).
 
     His primary mission in OSO included overseeing a classified
component that operated espionage and counterespionage activities
abroad. He read all the sensitive material coming across his desk
and then passed them back to OSO operators in countries where the
CIA had interests. In 1949, Angleton had moved up the chain of
command within OSO and held a GS-15 position. Angleton
developed a philosophy that, “If you control counterintelligence, you
control the intelligence service,” and quickly realized the significance
of the B-29 detection of Joe-1, the Soviet’s first atomic weapon
detonation in August 1949. Angleton knew the technology required
by the Soviets was not home grown, but rather the product of
espionage and he immediately set out to discover who the moles
were that passed on America’s most guarded secret to Moscow.
 
     As with all covert actions, counterintelligence operated without
specific mentioning in the National Security Act of 1947 which gave
Angleton the excuse he needed to pursue information on the most
guarded of all secrets.
 
 
James Angleton as Deputy Director for Counterintelligence
(DD/CI)
 
Aside from the technology theft of atomic secrets, one of the most
guarded secrets within the CIA was the scientific and technical
information regarding new weapons developments and the planned
use of a new generation of Thermal Nuclear Weapons and high
altitude reconnaissance platforms to spy on countries hostile to
United States strategic interests. One of the technical secrets of the
United States was the study and transfer of advanced electronics
gleaned from Air Force studies of unconventional aircraft and missile
research carried on at several Atomic Energy Commission (AEC)
facilities and proving grounds. The FBI and the CIA were aware of



Soviet espionage rings operating in the United States, Canada and
the United Kingdom. The espionage ring’s main task was providing
any and all technical and scientific information on advanced
technologies which could provide an advantage to the Soviet Union
in the event of another world war.
 
     By 1949, military intelligence authorities had classified the “flying
saucer” phenomenon as “Top Secret” and Army’s Counter-
intelligence Corps (CIC) had passed on information that the Soviets
may have developed saucer-shaped aerial weapons capable of
delivering atomic bombs or dissipating radioactive materials over
NATO countries as a stop-gap measure to make up for the
nonexistent nuclear weapons arsenal.
 
     In early 1947, the nonexistent nuclear arsenal in the United
States was a closely guarded secret and no doubt this fact set in
motion the nuclear arms race which terrified Angleton. OSO was
probably aware of Soviet knowledge of a bomb gap existing within
both superpowers and the flying saucer invasion of the United States
which crossed Angleton’s desk. This put a scare into his psyche
reflected as a credo he shared with other OSO staff members: “You
who believe or half believe, I can say this now, that I do believe in
the spirit of Christ and the life everlasting, and in this turbulent
social system which struggles sometimes blindly to preserve the
right to freedom and expression of spirit. In the name of Jesus
Christ, I leave you.”
 
     After General Walter B. Smith was appointed as Director of
Central Intelligence (DCI), Angleton continued on as OSO Staff “A”
(foreign intelligence operations) inside the CIA’s clandestine division.
In 1951, he was given the all-important Israeli desk which he held
tight control over for 20 years because it was a source of vital Soviet
information in the Middle East as more and more UFO sighting
reports made their way to CIA headquarters (5) (also see WBS
memos in Chapter 3, Figures 2a & b). Raw, unevaluated reports
were forwarded to counterintelligence when the locations were



identified as Soviet bloc countries. During this period, Angleton
made good liaisons with FBI contacts who were equally concerned
with protecting vital atomic research facilities and no doubt Angleton
read many domestic reports as they came across his desk in the “L”
Building across from the Lincoln Memorial.
 
     When Smith was coaxed away from his power base as DCI, Allen
Dulles, Angleton’s friend from the OSS days, became the new DCI.
In late 1954, he promoted Angleton to the position of deputy
director and Chief of Counterintelligence. Angleton had direct access
to Dulles and all foreign UFO intelligence from the Intelligence
Advisory Committee which had been established to look into national
security implications involving the UFO phenomena (6). In order to
cement Angleton’s counterintelligence charter together, General
James H. Doolittle was commissioned by Dulles to conduct an
outside survey of CIA counterintelligence operations. He concluded
that the CIA was losing ground to the KGB and recommended more
stringent and ruthless measures be taken against Soviet penetration.
 
     Dulles endorsed the Doolittle Report by ordering a more powerful
tool to stop and interdict the moles within the CIA, and he personally
chose Angleton to head the CI staff. Perhaps this is why foreign and
domestic UFO sighting reports diminished shortly thereafter.
 
     During Dulles’ tenure as DCI from 1953 to 1961 (next Chapter,
longest in CIA history), Angleton enjoyed a privileged position (as he
did with other future DCIs like McCone and Helms Chapter 3) not
shared by other directors despite the fact that he reported to the
Deputy Director of Operations [DDO]. On many occasions, he
bugged the phones and residences of high ranking U.S. government
officials and foreign dignitaries with Dulles’ approval and over the
objection of the DDO. If the situation called for it, Angleton could go
around proper channels for acquiring personal data on anyone within
the CIA and other agencies which was clearly outside of the CIA
charter and violated FBI jurisdiction. As the new head of CI, he had
to organize a staff, write the rules, and oversee all clandestine



operations aimed at Soviet military and security organs of the GRU
and KGB (7). The CI staff was primarily tasked with preventing
penetrations at home and abroad and protecting CIA operations
through careful research and analysis of all incoming intelligence
reports. By keeping the most vital and sensitive files to himself,
Angleton became a storehouse of secrets, which helped him
consolidate his power base. Officially, Angleton was allowed access
to everyone’s personnel, operational, and communications files
within the CIA.
 
     He reviewed all proposed and active operations and the approval
for recruiting agent assets. This did not engender trust or
cooperation, but Angleton did not concern himself as he felt the
intrusions were needed. One of Angleton’s former Chief of
Operations, “Scotty” Miller, expressed the environment in which CI
staff operated as one of a “watchdog” snooping around to sniff out
either Soviet deception or manipulation.
 
Angleton and the MJ-12 Directive
 
Cold War hysteria accompanied the “duck and cover” scare that
seemed to grip the nation. No real problems popped up until the
1960 presidential elections when Democratic presidential candidate
Senator John F. Kennedy accused the Republican incumbent
President Eisenhower of allowing a “missile gap” to exist and
charged that the United States was getting too close to the Soviet
Union.
 
     Soon after Kennedy became president, he began to needle the
CIA for information on UFOs (11) which was unnerving from the
outset for Allen Dulles after he was just burned on the failed April
1961 Bay of Pigs invasion of communist-enslaved Cuba. The once
cordial relationship that had existed fell apart and Dulles knew his
time as DCI was short (12). 
 



     Dulles knew of the explicit instructions contained in the 24
September 1947 Truman directive; it prohibits the DCI from
making disclosures to a chief executive who obviously did not have a
“need-to-know.”  Disclosure without a “need-to-know” might not
only compromise the CIA, but the lengthy and costly UFO program
deemed so necessary to national security by all involved.
 
     This simply could not be jeopardized for any one person, even
for the president of the United States. Knowing the character of
Allen Dulles and James Angleton, we can only speculate as to what
kind of response Kennedy may have received. According to the DCI
Top Secret/MJ-12 document, it leaves no doubt that Dulles was not
going to fully cooperate with Kennedy’s request, but instead
forwarded it to Angleton for review, consideration and feedback.
 
MJMAJESTIC TWELVE included spin-off projects that were obviously
equally sensitive activities of the CIA such as PARASITE,
PARHELION, ENVIRO, PSYOP, GREEN, SPIKE, and HOUSE
CLEANING. Other sensitive and covert programs could be affected as
well such as MK ULTRA, ARTICHOKE and DOMESTIC all of which
appear to have been valid projects associated with MJMAJESTIC
TWELVE. The full implications of the above are not clear at the
present time, but it is obvious that the other projects were held in
readiness for some kind of mass indoctrination and deception which
would be undertaken in a national crisis.
 
Murder, INC.
 
The strain mounted on the CIA by Kennedy was reaching a flash
point of wills and with the Noresenko affair (13) driving Angleton to
obsession, a UFO leak crisis brought new strains on Angleton. He
had learned of Hollywood screen star Marilyn Monroe’s phone
conversation with a New York art dealer (14) discussing Kennedy’s
secret visit to an undisclosed military base to see alien artifacts (this
could have been Ft. Belvoir, Annex K or Wright-Patterson AFB). With
that was her disdain over the soured relationship she had endured



with President Kennedy and his brother, the United States Attorney
General, Robert F. Kennedy, all of which had been recorded by CIA
domestic electronic surveillance experts.
 
     Since 1955, Monroe had been under surveillance by the CIA and
the FBI. They had maintained a security dossier on her because of
her marriage with a well-known American writer who was suspected
of having communist affiliations. They also tracked her trip to Russia
and the press coverage she received while there (15).
 
     The wiretap report also mentions nationally recognized New York
syndicated reporter Dorothy Kilgallen as having conversations with
Monroe regarding the Roswell UFO crash of 1947 and President
Kennedy’s politically motivated NASA Apollo moon program. Dorothy
Kilgallen also made headlines in 1955 when she disclosed a private
conversation with a British cabinet official that UFOs were real and
that the U.S. and British authorities considered the matter of the
highest national importance. The significance of the wiretap was that
Monroe was murdered (or was it suicide?) the following day in her
Brentwood condo.
 
     According to internationally recognized private investigator and
director of the Nick Harris Detective Agency, Milo Speriglio Monroe
was the victim of a national security management hit by the CIA and
the MAFIA (16). The suggestion that somehow the CIA was involved
in a domestic murder of an American citizen is not too far fetched
when considering the past abuses coming from Angleton’s CI
program of ‘absolute-security-at-any-cost’ philosophy. Whether
Angleton authorized the hit is not known, but the modus operandi of
the way her body was found and moved around and the fashion in
which the autopsy records were changed to reflect suicide plus the
theft of her secret red diary one day after her autopsy is similar to
the past methods used by Angleton’s covert CIA counterintelligence
operators.
 
Active Measures



 
The final straw for Angleton came when President Kennedy fired off
a top-secret memorandum to him outlining a previous discussion
concerning a classification review of all CIA UFO files that could
affect national security. It was dated 12 November 1963, just 10
days before he would be gunned down on the streets of Dallas, TX.
Kennedy informed Angleton (17) that he was setting things in
motion to actually share sensitive CIA UFO intelligence data with the
Russians through the director of NASA (18). This request was made
on the same day he requested James Webb (19) to begin Kennedy’s
peace overture to the Russians via joint space exploration.
 
     Webb, a board member of the intelligence community, likely
interpreted Kennedy’s program to mean the sharing of classified UFO
data under which the current directive was forbidden. In Kennedy’s
top secret memorandum (20), he outlined for Angleton specific items
he wished to have disclosed to Webb, such as “[to] have the high
threat cases reviewed with the purpose of identification of bona fide
as opposed to the classified CIA and USAF sources (21).” Also, “that
we make a clear distinction between the known and unknowns in
the event the Soviets try to mistake our extended cooperation as a
cover for intelligence gathering of their defense and space programs
(22).”
 
     Finally, Kennedy wanted Angleton to, “arrange a program of data
sharing with NASA mission directors in their defensive responsibilities
(23).” This was unprecedented and totally unacceptable to Angleton
and the CIA. Here Kennedy was requesting the Central Intelligence
Agency, the agency that he swore he would “break into a thousand
pieces” to just hand over the most guarded secret ever.
 
     This memo was passed on to William Colby (24) who indicated to
someone in Angleton’s staff using a hand written note that said,
“Response from Colby, Angleton has MJ directive” and is dated
November 20, 1963, just two days before Kennedy died. It seems
that Kennedy’s request bounced around from Angleton’s desk



possibly seeking consensus on the request or passing the buck back
to Angleton.
 
     Aside: What really drove JFK? Did JFK already know in July 1947
as a freshmen congressman? See Footnote on last page under
references.
 
     In either case, it was a hot potato for which Angleton had to deal
with. It is also significant that Kennedy’s NSAM No. 271 was the last
coming from Kennedy’s desk just before he left Washington for
Dallas.
 
     What the real significance of this remains buried somewhere
within the CIA, and Angleton spent many a day trying to figure out
who ordered Kennedy’s execution. Was Angleton set up, or did he
unintentionally supply the needed ingredient for the murder of the
century (25, 26)? In either case, the secret(s) remained safe largely
in part because of his relationships with Allen Dulles and Richard
Helms (next chapters) who allowed him “knock-on-the-door” access
thereby circumventing the structured CIA hierarchy.
 
The legend of James Jesus Angleton--and his “wilderness of mirrors”
as he often referred to as his daunting task of protecting vital state
secrets--faded into obscurity on May 11, 1987. Perhaps Jim was not
the real bad guy in the counterintelligence game but, who knows
(27)?

 
Addendum

 
Blast from the Past: 08-29-2000
 
Below is the feedback received from a list of names given to Rick
Doty and myself by Tim Cooper who received them from an
'anonymous source, (Anon)' claiming that a number of
people/organizations were very upset over Tim Cooper's Angleton
article/Chapter in book which pointed to a UFO connection (Dulles



was then CIA Director and later headed the Warren Commission,
very doctored evidence) for the JFK assassination.
 
     It was very surprising to find that many of the names given to us
seem to match important positions within the Intelligence Agencies.
 
Carl Ogelsby - Karl Ogolsby: Medical Doctor who works for the
NSA in the Medical Technology Division.
 
Arthur Goldberg: There is a special agent Arthur Goldberg, who
works in the Foreign Counterintelligence Division of the FBI,
assigned to the Washington, DC field office. He was involved in the
arrest of Richard Aimes, the former CIA official.
 
IG Farbin -This is a German Company that manufacturers a large
assortment of merchandise.
 
Don Smoot: No information.
 
George Murphy: There is a person by this name employed by the
DIA in DC. He works in the technology security division.
 
Oshner? There is a Henry Oshner, employed by the CIA. But we
have no further information on him.
It was also stated by Tim Cooper's 'anonymous source' that if Tim's
Angleton report should reach certain people that a 'dirty tricks'
campaign would be started against him.
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"22 July 47 
Headquarters Interplanetary Phenomenon Unit, Scientific and
Technical Branch, Counterintelligence Directorate
 
...It has become known to CIC that some of the recovery operation
was shared with Representative JOHN F. KENNEDY, Massachusetts
Democrat elected to congress in 46. Son of JOSEPH P. KENNEDY,
Commission on Organization of the Executive Branch of the
Government. KENNEDY had limited duty as naval officer assigned to
Naval Intelligence during war. It is believed that information was
obtained from source in Congress who is close to Secretary for Air
Force..."
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ALLEN W. DULLES, JFK, MJ-12, AND ZR/RIFLE
 
When candidate John F. Kennedy won the 1960 presidential election
on November 7,  Allen W. Dulles, then Director of Central
Intelligence had already briefed Kennedy on three occasions
exposing him to the world of covert operations of the CIA. Dulles
had cultivated an intellectual relationship with the young Kennedy.
USAF General Charles P. Cabell, Deputy Director of Central
Intelligence, had also briefed Kennedy earlier in the summer of 1960
on certain political targets deemed critical by President Eisenhower
to national security. For the young Kennedy, it would be an eye
opener to the big league game of conspiracy, assassination, and
political expediency. All this was necessary to maintain the U.S.
intelligence power structure and the cold war diversion required by
the military-industrial complex in its ongoing MJ-12 scientific and
technical “black world” project programs.
 
     One of the programs on the briefing agenda was ZR/RIFLE, the
CIA’s “Murder, Inc.” which was a political assassination unit created
by Vice President Richard M. Nixon in 1960 also known as “Project
40.” This state- sanctioned assassination unit was the outgrowth of
the ever expanding conflict between the CIA and KGB over the battle
for minds and hearts of neutral countries. The neutral countries were
always seeking ways to appease both spy agencies, yet, stay
beneficiaries of both capitalist West and communist East blocs
seeking domination of the earth. In the background of the battling
bull elephants in the tall grass, was the shared knowledge that a
third contender existed for world domination, one without a face and
identity. This third contender egged on the belligerents with the
winner becoming subservient to this dark figure who controlled the
world’s economies and social structure for its own ends. So we had
the “Secret Societies” of the world’s powerful money institutions and
the ruling elite of the Vatican’s intelligentsia.
 
Dulles and the Power Structure



 
One of the slogans of the Central Intelligence Agency is found
engraved in the main lobby of the Agency’s headquarters building
which reads, “The Truth Shall Make You Free” taken from the words
of John 8:32 which establish the central theme of the intelligence
elite for their craft. This “truth” is not found in the Holy Bible, but in
the arrogant confidence held by the ruling elite. The “truth” is only
possessed by those who have been initiated into the “secret” and
who believed that all wisdom and power was granted by higher
powers to those few who were the original members of the Cold War
and the initiate of MJ-12 for determining future events.  Allen Welsh
Dulles was one of those who knew the “truth” and his connections to
the world’s intelligence elite made him a desirable ally to any
president seeking policy decisions in the nuclear age.
 
     James Jesus Angleton (Chapter 1, Section 2) fitted well into Allen
Dulles’ world view on intelligence for he had always enjoyed Dulles’
full confidence. Without Angleton, Dulles would not have enjoyed
the real time intelligence and gossip so crucial to CIA operations and
the powerful elite. This was especially true since the liquid gossip
was sourced from the chief of counterintelligence himself.
 
     The connections between Allen Dulles and Joseph P. Kennedy
and the secret elite societies are well known and documented.
Joseph P. Kennedy, Ambassador to the Court of Saint James,
presidential advisor, wealthy backer of Wall Street power brokers and
associate of the America’s royal families of the Rockefellers and
Duponts, was a member of the elite. His influence on the young JFK
was profound and instrumental in buying votes making sure his son
was the Democratic Party’s nominee for the 35th President of the
United States.
 
     Allen Dulles was an old acquaintance of Joseph Kennedy and had
many contacts with the Kennedy patriarch as a Wall Street securities
dealer. The elder Kennedy was even on the civilian commissions that
studied and offered recommendations for the use of the CIA. Dulles



was often invited to the Kennedy family compound and the Palm
Beach mansion of Charles Wrightsman, a wealthy oil and aerospace
executive and close friend of Joseph Kennedy.
 
     Dulles became a member of the influential Council of Foreign
Affairs (CFR) in 1922 and maintained membership until his death in
1969. He wrote many articles for “Foreign Affairs.” Most importantly,
Allen Dulles contributed a great deal of intelligence for the OSS on
Nazi Germany. His intelligence network was responsible for the
collapse and surrender of key German elements within their armed
services. With the recruitment of General Reinhard Gehlen’s Russian
intelligence network for the CIA, Dulles became the most informed
intelligence officer of that period.
 
     One also has to remember that Allen Dulles had spent over 40
years in the cult of intelligence and was one of the original architects
of the Central Intelligence Agency and the National Security Act of
1947.
 
     He continued as an intelligence adviser to President Johnson and
was a member of the Warren Commission after the official
retirement age of 70. Though considered inept and sometimes out of
touch, he still maintained a presence among the “Old Guard” and his
insights on foreign intelligence matters were still being sought after
he left the Agency.
 
     His ability to steer the official investigation into the JFK
assassination away from the Agency and promoting the “lone nut”
gunman theory demonstrated his power. He was thereby able to
control the findings of the Warren Commission and pin the guilt on
Lee Harvey Oswald.
 
     Oswald was, in all probability, acting as an undercover
intelligence agent controlled by U.S. Attorney General Robert F.
Kennedy working with a CIA-operated clandestine political action
unit known as ZR/RIFLE (see declassified/leaked Oswald Memo,



Figure 2).  However, neither Robert Kennedy nor Oswald had any
idea what the CIA was really doing with ZR/RIFLE.
 
     We think Oswald infiltrated its assassination team that was later
turned against President Kennedy (JFK), but then Oswald was
betrayed by CIA operatives and set up as “the patsy” for the
assassination.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 



Figure 2
 
 
 
Allen Dulles, JFK, and the Outer Space Connection



 
Since its inception in 1947, the CIA was engaged in advancing the
art of reconnaissance especially over the old Soviet Union. The CIA
was also busy debunking the many “flying saucer” reports being
reported to the USAF.
 
     Informed speculation had circulated among upper air intelligence
officers that some foreign power must have owned them, but
suspicions had been diverted away from the CIA.
 
     In 1953, Allen Dulles had been briefed on the situation and a
year later appointed MIT professor Richard Bissel to personally
oversee the CIA’s overhead spy program which led to the
establishment of the highly classified research center called
“Watertown”(Dulles’ birthplace) more popularly known as Area 51
north of Nellis AFB, NV (see, Section 3, Chapter 4).
 
     It had been rumored that shortly after Kennedy became
president, Dulles arranged a tour of the secret test facility. There he
was shown extraterrestrial hardware from the 1947 White Sands
UFO that allegedly was recovered by the military as well as other
artifacts. That incident has become the focus of considerable
controversy as much as the famous Roswell incident.
 
     In 1958, Allen Dulles was handed the responsibility by President
Eisenhower to run the first U.S. spy reconnaissance satellite program
called CORONA. This was a full three years before NASA put up a
manned space flight mission.
 
     During the same period, Dulles arranged for the drafting of
National Security Council Action Memorandum 1846 which was
followed by a full blown national strategy for a space intelligence
program under NSC 5814/1, “Preliminary U.S. Policy in Outer Space”
giving the CIA exclusive access to the program management. NSC
5814/1 encompassed more than just overhead reconnaissance:
 



     It included technology integration of very advanced
extraterrestrial communications and navigation systems plus
classified lunar stations with supply space shuttles envisioned in
1949 as part of, “Operation ADAM and EVE” (next section), and the
USAF component of the Department of Defense’s overall anti-UFO
defense project. One of the Los Alamos sources was fired for this
leak.
 
Truman’s Adam & Eve Commission 1949
 
In 1949, President Truman created two secret commissions. These
commissions were to meet privately without recording any of the
commission’s business. The commissions were code named “Adam
and Eve.” The first commission, Adam was to study the idea of
releasing some information to the public.
 
     Adam was headed by a low level presidential aid Phillip Keaton
(very much an unknown) with some education in science. The
findings of the Adam commission consisted of the following
statement:
 

 
     “In this matter, public opinion must be recognized as a factor of
considerable importance, even if clearly affirmative, might have the
effect of placing before the American people a moral question of
vital historical significance at a time when the full security impact of
the question had not become apparent. If this decision is to be



made by the American people, it should be made in the
circumstances of an actual disclosure of the existence of space
beings that had visited Earth. In other words, the American public
might hesitate to believe in the existence of space beings unless the
American Government showed proof.” The source quoted this
paragraph from a document that he was allowed to read. The
document was classified codeword, dated 1 Dec 49.
 
     The second commission “Eve” was chaired by no other than
General Curtis E. LeMay. The second commission’s goal was to plan
a defense against an “alien attack.” The summaries of Eve’s findings
were that: “Atomic bombs would be required to repel a space alien
attack.” What’s interesting in this statement was the decision by
President Truman to proceed at a record pace on the production of
atomic weapons that could be released in space. General LeMay
predicted it would take the United States 10 years to develop such a
delivery system.
 
     President Truman wanted it developed in 5 years. In fact, in
1959, the first Atlas ICBMs were targeted for deep space. SIOP Plan
355 was developed to counter any space based alien invasion (Note:
Remember all those “B-grade” movies made in the ‘50s about hostile
“aliens?”). David Lilienthal, the first Atomic Energy Commission
Chairman, was in charge of the production of enough atomic
weapons to counter any anticipated alien threat. Rear Admiral
Daniel Gallery and Air Force Lieutenant General Harold
Harmon were also involved in this project. A Clarence L. Johnson,
design engineer, was tasked with developing a delivery system that
could send a Mark 3 atomic weapon into space: older readers will
remember all the grade 'B' 1950s Hollywood B&W movies about
aliens attacking Earth.
 
     In 1948-49, there were fewer than 50 atomic bombs in the
arsenal and none of these were assembled. The Mark 3 plutonium
bombs, like the one dropped at Nagasaki, required more than 39
men over two days to assemble.



 
     The bombs were so large and heavy, with each weighing10,000
pounds, that the delivery system had to be capable of sending this
heavy weapon into space.
 
     As a result of the “Eve’s” commission findings, atomic weapons
production was increased three-fold. Of course, this decision
coincided with the Soviet build up.
 
     In 1964, after the first “alien encounter” (Trinity Site, or it could
have been Area 17 at White Sands), the decision to defend America
against an alien invasion was down played. Although we still had
SIOP Plan 355, it was not seriously considered after the alien
encounter.
 
     Richard Helms (ex CIA Director, deceased in October 2002)
supplied much of this information according to Rick Doty.
 
Continuing: In 1960, the CIA had emerged as the most powerful
intelligence agency, as Operation MJTWELVE ascended to the top of
the list of intelligence priorities with the Soviet ICBM threat taking a
close second. Allen Dulles, as a member of the MJ-12 and 5412
committees found it necessary to withhold vital information on the
CIA and the NSA’s communications intelligence (COMINT) involving
psychological warfare and technical intelligence (TECHINT)
operations against the Soviet military infrastructure.
 
     This was considered Special Access Requirement (SAR) and
sensitive compartmented intelligence (SCI) classified, “Top Secret
Level 3” information. During the October 1962 Cuban missile crises,
the Executive Committee (EXCOM) advised Kennedy that the Soviets
might deploy similar decoy devices (flying saucers) in an effort to
counter the U.S. Atlas missile forces based in Turkey (also see
reference 5,  Chapter 2 for EXCOM). President Kennedy, reeling from
the scathing U.S. and foreign press barrage leveled at his
administration’s handling of the CIA-backed April 1961 (Operation



MONGOOSE) Cuban refugee invasion, ordered Dulles to provide him
a full review of all MJ-12 Intelligence Operations related to
Psychological Warfare Plans (1).
 
     Such disclosure of the CIA’s highest classified intelligence had put
Allen Dulles at the center of blame for botching an embarrassing
invasion. Kennedy had already set in motion mechanisms to strip the
CIA of all paramilitary covert operations. Now Dulles was being
forced to expose Kennedy to the “family jewels” of the CIA’s most
guarded secret.
 
     This might have compromised the whole U.S. intelligence
community and MJ-12. The end result of that June 28, 1961
directive appears to be a full Operational Review prepared by Dulles
dated 5 November 1961 (Figure 4, next page).
 
 

 



 



     In this one page Figure 4 document, Dulles tells JFK that indeed
some UFOs may be of “non-terrestrial origin” and that “I cannot
divulge pertinent data on some of the more sensitive aspects of MJ-
12 activities which have been deemed properly classified under the
Atomic Energy Act of 1954.”
 
     This page one of a full operational review is a retype of the
original document and from research has all the indications of being
authentic as of 2000. The SNIE below is also dated 5 November 61,
and mentioned by Dulles in his operational briefing.
 
http://www.ufoconspiracy.com/reports/mjtwelve-nie.htm
 
President Kennedy began to back away from nuclear confrontation
with the Soviets, the Communist insurgent wars in Laos and
Vietnam, the dismantling of the CIA and the firing of Allen Dulles,
Richard Bissell, and General Cabell.
     Instead, he began to assume control and reorganize the space
program. On 26 May 1962, President Kennedy requested a classified
directive be written up by the Secretary of State to the Department
of Defense, CIA, NASA, AEC and science advisers which said:
The President is concerned about possible attacks on the
U.S. Space Program at the forthcoming session of the U.N.
Outer Space Committee and the General Assembly. Please
develop positions on the following questions in consultation
with DOD, CIA, NASA, AEC, and the science advisor:
 
1. How do we deal with charges the United States is seeking
a military domination in space and plans to use space to
launch weapons of mass destruction?
2. [Sanitized]
3. How do we defend the past and prospective space
experiments (high-altitude nuclear test Project West Ford),
which may have lasting effects in space and impair the free
use of space by other nations?

http://www.ufoconspiracy.com/reports/mjtwelve-nie.htm


4. How do we dispel foreign misapprehensions arising from
our bitter domestic debate...and charges that the legislation
is somehow inconsistent with U.N.  statements. The
president would like to see the positions developed to deal
with these questions.
 
McGeorge Bundy
 
     While the intelligence community was formulating plans on how
to deal with the president’s new direction on the CIA’s space
program and MJ-12 intelligence operations, Kennedy wrote a private
letter to Nikita S. Khrushcev. In this letter he expressed relief that
the nuclear confrontation arising over Khrushcev’s placing of
offensive missiles on Castro’s Cuba had ended. Dated 14 December
1962, Kennedy revealed a new channel of communications which
was later intercepted by the NSA:
Dear Mr. Chairman:
I was glad to have your message of December 11th and to
know that you believe, as we do, that we have come to the
final stage of the Cuban affair between us, the settlement of
which will have significance for our future relations and for
our ability to overcome other difficulties. I wish to thank
you for your expression of appreciation of   the
understanding and flexibility we have tried to display.
With regard to your reference to the confidential channels
set up between us, I can assure you that I value them. I
have not concealed from you that it was a serious
disappointment to me that dangerously misleading
information should have come through these channels
before the recent crisis...
 
The 12 November, 1963 JFK Memo and NSAM 271
 
According to an alleged “Top Secret” memorandum (refer back to
Chapter 1) leaked to Tim Cooper (2), Kennedy had requested the



Director of Central Intelligence, John McCone, and the Deputy
Director of Counterintelligence, James J. Angleton, to review all
classified CIA and USAF UFO projects (supposedly issued by
Kennedy just 10 days before he was gunned down in the streets of
Dallas, TX). They were to provide this data to James Webb, NASA’s
administrator, for a joint space exploration program with the   
Soviets. If true, this document may be the most significant
document attesting to the reality of the super-secret MJ-12
intelligence organization created by President Harry S. Truman in
1947 and perhaps provide us with one of the prime reasons and/or
motives for Kennedy’s assassination in Dallas and the continuing
cover-up.
 
     In it Kennedy wanted to convince Khrushchev of his sincerity by
breaking down barriers and aligning the U.S. intelligence community
with the Soviet space program. This would provide a basis for trust
thus ending the mistrust between the U.S. and Soviet Union and
perhaps ending the Cold War.
 
     In a surprising discovery made by several researchers in 1999, a
relevant JFK document was discovered that supports the contents of
the 12 November, 1963 “Top Secret” UFO memo. Issued on the
same day, President Kennedy signed National Security Action
Memorandum No. 271 (NSAM 271) directing James Webb,
administrator of the National Aeronautics and Space Administration,
to “assume personally the initiative and central responsibility within
the Government for the development of a program of substantive
cooperation with the Soviet Union in the field of outer space.” This
would be a first in the Cold War standoff between the United States
and the Soviet Union of any technical and scientific exchange.
 
     This was also an unbelievable, surreal threat to the U.S.
intelligence community or to MJ-12 and an untenable position for
NASA. The shock waves that went through the cubicles of the CIA
and the corridors of the Pentagon must have been unbearable to the
military-industrial complex and MJ-12.



 
     Kennedy had already made many enemies when he instructed
the Chairman of the Joint Chiefs of Staff to assume all paramilitary
covert operations from the CIA through his NSAM numbers 55 and
56. This essentially would take the CIA out of the covert world of
operations and removed Allen Dulles from his power base as Director
of Central Intelligence.
 
     It is no coincidence that on 28 June 1961, the same day NSAM
55 was issued, he ordered Allen Dulles to disclose the covert
operations of MJ-12 intelligence. For Dulles, it was the end of his
career and his job as the President’s intelligence officer.
 
     In the wording of NSAM 271, Kennedy explicitly advised James
Webb that NASA would include “the development of specific
technical proposals” and “cooperation in lunar landing programs.”
Kennedy’s goal was further expanded through a “means of
continuing dialog between the scientists of both countries.”
 
     This substantiates other documents leaked to Tim Cooper that
secret negotiations had reached a level of confidence in dealing with
the UFO threat that existed and briefly mentioned in other secret
executive communications between Kennedy and Khrushchev.
 
ZR/Rifle, the Conspiracy to kill President Kennedy
 
Called “Murder, Inc.” by President Lyndon B. Johnson, the CIA’s
political action program known by its cover name ZR/Rifle was
ordered activated by President Kennedy to eliminate Fidel Castro and
was managed by his brother U.S. Attorney General Robert F.
Kennedy from the Justice Department.
 
     In October 1963, while Dulles was moving his personal items out
of his office at CIA headquarters, he was ordered by Kennedy to put
Operation MONGOOSE––the assassination of Castro and as many of
his top aides as possible––into readiness. What President Kennedy



and his brother did not know was that foreign hit men had been
approached through intermediaries on behalf of U.S. intelligence to
kill an American politician in the United States.
 
     Kennedy had requested MJ-12 UFO intelligence and a proposal
by 1 February 1964 in anticipation of winning the presidential
election in his own right. He would be announcing the pullout of U.S.
military advisers from Laos and Vietnam by the end of the year and
then perhaps disclosing the classified UFO program to the public.
 
     He would also engage NASA in a joint lunar exploration program with
the Soviets thereby ending the nuclear arms race all in his second term.
With Castro out of the way and liberating Cuba, Kennedy’s popularity
would guarantee his presidency for another four years thus paving
the way for his brother, Robert Kennedy, the 1968 presidential
election and a Democratic controlled White House for the 1970s.
Whether JFK’s later discovered extensive use of pain killers for back
pain or his extra-marital affairs would have changed all that is a
matter of continued historical debate and speculation.
 
     But, on November 22, 1963, all those hopes for JFK and the
world ended with three or more gun shots. No Vietnam pull out, no
reorganization of the CIA, and no UFO disclosures. Allen Dulles was
then free to finish his work on the Warren Commission and forever
hence keep those secrets that were deemed “Exempt from
Disclosure” as Richard Helms would do as we’ll see in the next
chapter.
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Chapter 3

 



RICHARD HELMS: DIRECTOR OF CENTRAL
INTELLIGENCE
 
“Richard Helms was briefed into the subject of UFOs in the early
days. He knew about Roswell and knew the involvement of the CIA
from around 1950 to the 1970s. Helms knew the NSA involvement
with programs to capture ET signals.”                                  
—Rick Doty
 
“The Central Intelligence Agency,” Allen Dulles once told Congress
“should be directed by a relatively small, but elite corps of men with
a passion for anonymity and a willingness to stick at that particular
job (1).” Richard Helms, the eighth Director of Central Intelligence
(1966-1973) had those qualities. He died in Washington on October
23rd 2002 at the age of 89. He was among the last of a dwindling
group of trailblazers like James Jesus Angleton and Allen Dulles
(Chapters 1 & 2) who dominated American intelligence for much of
the Cold War, but who like his cohorts was deeply steeped in covert
UFO operations.
 
     When Helms started his career with the new agency 55 years
ago, he was one of a group of young veterans of clandestine warfare
during World War II. They chose to stay in the secret world to fight
a new and, in many ways, a more formidable enemy. Seemingly,
Helms was a natural at managing secret operations. He rose from
desk officer to DCI and came to represent a new type of government
professional: The career intelligence officer steeped in the culture of
clandestine activities––like Majestic-12 ––and devoted to the agency
as an institution. Intelligence work, Helms would later say, was “not
merely . . . a job, but rather . . . a calling.”
 
     Richard Helms was born in 1913 into a family of means and
international connections. He grew up in the middle class suburbs of
Philadelphia and New York. One of his brothers described their youth



as “conventional upper-middle class, well educated, well traveled,
interested in good schools and sports, and with a social life centering
on the country club (1).”  Helms took part of his schooling at
academies in Switzerland and Germany and became fluent in French
and German. In 1931, he entered Williams College and majored in
literature and history. He became class president and head of the
school paper, and was voted “most respected,” “best politician,” and
“most likely to succeed.”
 
Wartime with the OSS
 
In 1942, Helms joined the US Naval Reserve, received a commission
as a lieutenant, and worked in the Eastern Sea Frontier headquarters
in New York City, plotting the locations of German submarines in the
Atlantic Ocean. A former wire service colleague approached him
about working for the new Office of Strategic Services in its Morale
Operations Branch, which produced “black” propaganda. In 1943,
the Navy transferred Helms to the OSS in Washington.
 
     Helms was able to organize infiltrations of agents behind German
lines to spy and set up resistance networks. Late in the war, he was
“forward deployed” to Paris. Then, after V-E Day, he moved on to
Luxembourg and Germany where he was made deputy chief of the
espionage element in Wiesbaden. In August 1945, he was
transferred to a similar job in Berlin under Allen Dulles. From there,
he tracked down Nazi sympathizers and war criminals, collected
information on stolen goods, traced German scientists, and
monitored Soviet military misdeeds.
 
A Life’s Work
 
     After President Truman abolished the OSS in late 1945, Helms
moved into the Berlin office of the Strategic Services Unit, a
carryover operational organization warehoused in the War
Department. In December, he came back to Washington (for good,
as it turned out) to run the central Europe branch of the short-lived



Central Intelligence Group. Then in late 1947, he took a somewhat
similar position in the new CIA’s Office of Special Operations which
was the same office that James Angleton worked in; as a senior
aide, he undoubtedly kept Helms informed of the most guarded
secrets and most likely UFOs were on the list.
 
     This is reinforced by a conversation on March 26, 2000 between
Tim Cooper and James Angleton Jr. where JA Jr. said that his
grandfather James Jesus Angleton (JJA) helped establish MJ
MAJESTIC-12 CI operations before he was appointed Director of
Counter-Intelligence (2). Note: recent information has come to light
and it seems Jim Angleton’s Jr. Father Angleton SR (who died of a
brain tumor in 2004) was adopted out of wedlock. Angleton SR
would often call himself the nephew of James Jesus Angleton.
     Since its inception in 1947, the CIA was engaged in advancing
the art of reconnaissance especially over the old Soviet Union and
UFOs (Chapters 1 and 2).
     In the same breath, the CIA was busy debunking the many
“flying saucer” reports being reported to the USAF. Informed
speculation had circulated among upper air intelligence officers that
some foreign power must have operated them, but suspicions were
always diverted away from the CIA. However, according to a 1975
FOIA release, Walter B. Smith (3) who was the DCI before Dulles,
had such an intense interest in the UFO subject, he went so far as
asking for cooperation between all the military services, the
Research and Development Board of the DOD, the Psychological
Strategy Board and other government agencies as appropriate (4).
We can only surmise from chapters 1 and 2 that this interest never
waned even up to today, and it’s not too difficult to say that roughly
90 percent of all things done by the CIA are done covertly.
 
     The covertness of the CIA was keenly brought to the surface by
the then new CIA Director Porter J. Goss who in 2003, before the 9-
11 Commission, said that the classification policy was
“dysfunctional.” “There’s a lot of gratuitous classification going on,”



he said at a May 23, 2003 hearing of the Commission. “We over-
classify very badly.”
 
     In 1962, John McCone, DCI, who had replaced Allen Dulles the
year before, selected Helms as the DDP, Deputy Directorate of Plans,
which proved to be important symbolically and substantively. It
quieted many of the rumblings from the clandestine service
careerists after the Bissell and Dulles ousters, and allayed their fears
that McCone, a shipping and construction tycoon, was bent on
running the agency like a big business. Helms’ promotion also
signaled a shift in emphasis from covert action to espionage—a
reorientation with which he wholeheartedly agreed.
 
     After McCone resigned in 1965 and was replaced by Adm.
William Raborn, President Lyndon Johnson appointed Helms Deputy
Director of Central Intelligence (DDCI) to give him more Washington
seasoning before elevating him to the top job. When that occurred a
year later, LBJ handled it in his inimitable way by announcing it at a
press conference without asking Helms first; the DCI-designate
heard about the fait accompli from an administration official only a
short time before President Johnson told the media.
 
Helm’s Style
 
Urbane, cool, shrewd, sure-footed, tight-lipped (kept all the little
dirty secrets) controlled, discreet—such adjectives appear frequently
in colleagues and friends’ recollections of Helms. On the job, he was
serious and demanding. An efficient worker and delegator, he left his
desk clear at the end of the day (almost always before 7 p.m.),
feeling assured that the trustworthy subordinates he had carefully
chosen could pick up the details and handle any problems. According
to a colleague, “Helms was a fellow who by and large gave the
people who worked with him his confidence . . . his instinct was to
trust them. . . .”
 



     Sometimes, however, Helms’ hands-off style and deference to
deputies worked against him. In the area of covert action, for
example, more “proactive” management on his part might have
averted the near-collapse of the CIA’s political action capabilities
after the agency’s network of international organizations,
propaganda outlets, proprieties, foundations, and trusts were
exposed in a 1967 Ramparts’ magazine article. Similarly, in the area
of counter-intelligence, Helms accorded (as mentioned before) the
chief of the CI Staff DD/CI James Angleton, much leeway in vetting
assets, dealing with defectors and suspected double agents, and
searching for “moles” inside the Agency—despite the costs of
disrupting legitimate operations and tarnishing officers’ careers (5).
 
     Helms declined a presidential request to submit his resignation
after the 1972 elections, not wanting to set a precedent that he
thought would politicize the position of DCI. After he was forced out
in 1973— he believed that Nixon was very angry at him for refusing
to use the CIA in the Watergate cover up—Helms spent several
years coping with controversies ensuing in part from some of his
acts of omission and commission while at the agency.
 
     He became a lightning rod for criticism of the CIA during its “time
of troubles” in the mid-1970s. He was called back many times from
his ambassadorial post in Tehran to testify before investigative
bodies about assassination plots, domestic operations, drug testing,
the destruction of records, and other activities of dubious legality
and ethicality known collectively as the “Family Jewels.” He
responded to inquiries about them cautiously, sometimes testily, as
he tried to walk the increasingly fuzzy line between discretion and
disclosure. Everything was kept, “in the family” and the black subject
of UFOs was part of those family secrets.
 
     Helms ran into legal troubles resulting from his judgment about
when and when not to reveal secrets. Testifying before the Senate
Foreign Relations Committee just after leaving the agency, he firmly
denied that the CIA had tried to influence the outcome of the



Chilean presidential election in 1970. Helms described his quandary
this way: “If I was to live up to my oath and fulfill my statutory
responsibility to protect intelligence sources and methods from
unauthorized disclosure, I could not reveal covert operations to
people unauthorized to learn about them.” He eventually pleaded no
contest to charges of not testifying “fully, completely and accurately”
to the committee.
 
     To the end, Richard Helms was “at the table.” He remained
privately engaged in public affairs for so many years after leaving
Langley that it is easy to forget how long ago he entered the secret
world and how far he traveled within it as Rick Doty will testify to in
the next chapter. His now published memoir, “A Look Over My
Shoulder, A Life in the CIA,” will enable us to accompany him on that
journey, but there were never any public statements by him on the
subject of UFOs as everything was done covertly except for personal
“leaks” to friends (6). Perhaps we can better understand the man
publicly, but not privately, who declared at the depths of the
agency’s travail in the mid-1970s, “I was and remain proud of my
work there. I believed in the importance to the nation of the function
that the Agency served. I still do without regrets, without qualms,
without apology.” If he could speak to us now, he would say the
same—and probably add, “Let’s get on with it,” and so we shall with
Rick Doty in Chapter 4.
 

References/Footnotes
(1) Remember that Allen Dulles had spent over 40 years in the cult
of intelligence and was one of the original architects of the Central
Intelligence Agency and the National Security Act of 1947.
 
(2) Tim Cooper writes that on the 26th of March 2000 James
Angleton, Jr. said that the piece this author wrote on his grandfather
was “accurate and interesting (Chapter 1).”
 



     We had a 45-minute chat on the telephone in which he stated
that Mangold (Cold Warrior) did terrible coverage on the CIA’s CI
staff and irritated his family for years. He is holding his granddad’s
papers which his father gave him for safekeeping, and some Dulles
files which Angleton took from CIA headquarters.
 
     According to JA Jr. Angleton helped establish MJ MAJESTIC-12 CI
operations BEFORE he was appointed DD of CI. He said that NSA
runs the show pretty much now, but the CIA and DIA still have
COMINT channels and sources. He wants to see my carbon copy of
the (1960s) CIA/MJ-12 directive as I’m using it as a bargaining chip
to see some of his holdings.
 
(3) In 1950, President Harry Truman appointed Army Lieutenant
General Walter Bedell Smith, a tough and respected military officer-
diplomat with impressive credentials as the new Director of Central
Intelligence (DCI). During Bedell Smith’s years, Angleton (Chapter 1)
continued as chief of Staff “A” (foreign intelligence operations), one
of four advisory staffs inside the CIA’s clandestine arm.
 
(4) Walter B. Smith declassified CIA 1952 draft memos, Figures 2a,
b, which mention UFOs. ER stands for Executive Registry.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Figure 2a
 
 



Figure 2b
 
(5) Next to Allen Dulles, Angleton’s most important and longest
serving patron was Richard Helms, the legendary and consummate



intelligence professional who served as DDO in 1962-’65 and DCI in
1966-’73. By the time he met Angleton, Helms had been a journalist
and a clandestine intelligence officer in the OSS and in the interim
postwar American intelligence organizations. After joining the CIA,
he rose quickly, ending up near the top of the agency’s clandestine
directorate by the early 1950s.
 
     Angleton’s longstanding friendships with Dulles and Helms were
to become the most important factors in giving him freedom of
movement within the CIA. He was extended such trust by his
superiors that there was often a significant failure of executive
control over his activities. The result was that his subsequent actions
were performed without bureaucratic interference.
 
     The simple fact was that if Angleton wanted something done, it
was done. He had the experience, the patronage, and the clout.
 
     In the ‘60s the Counterintelligence Staff, for example, had its
very own secret slush fund, which Angleton tightly controlled. This
fund gave him easy access to a large amount of money that was
never audited (as other such funds were). Angleton argued that he
would have to be trusted without outside accountability because it
had been difficult to allow mere clerks to go through his accounts if
only because sources would have to be revealed. The DCIs
(including Helms) agreed to this unusual arrangement, which gave
Angleton unique authority to run his own little operation without
undue supervision. From Cold Warrior by Tom Mangold, 1991 page
52.
 
(6) This information reportedly came from Mr. R (Richard Helms) in
March of 1999, EBEs 1, 2, and 3. This is in source’s own words.
 
“While Ebe #1 was alive, there was apparently a failure to
communicate between Ebe #1 and our military. They failed to ask
Ebe #1 about the CR device or any other items aboard Ebe’s
spacecraft except one. Ebe explained their communication device. It



was a small (12" x 9" x 2") device. It contained several small holes,
two 4" antennas and two black inlayed “chips”. Of course we didn’t
know the black items were a form of computer chips back then but
we know that today. The communication device also had a series of
lights that would alternate from left to right when an incoming signal
was received. The lights would alternate from right to left when an
out going signal was sent. What was interesting was how this device
was powered. It was later learned that the communication device
was connected to the CR [Crystal Rectangle, see Section 3 Chapter 3
for CR] by a small glass tube (fiber optics?). There were no wires
within this glass tube [more like a crystal type material].
 
     To the best of Mr. R’s (Richard Helms) knowledge, they still
haven’t figured out how the power goes from the CR to the
communication’s device. Although we could not operate the
communication’s device, we used it to manufacture a device that
was later used to communicate with the Ebens. Mr. R states the
device was classified until the late ‘70s, now the military uses it.
 
     “Ebe #2 came in 1964, not 1974. He was here from 1964 until
1984. Ebe #3 came in 1979 and stayed until 1989,” comment: or
was it 1993?
 
“This information has never been disclosed before. It should be held
in the strictest of confidence (Code word and above). Ebe #1 had
psychic powers! He was able to move items by just looking at them.
He even moved one of our aircraft (an F-89 fighter) from a runway
to a hanger![sic] He also had healing powers. He was able to move
his right hand over an injury and cause the injury to heal [Similar to
the scene in ET where ET moved [sic] pointed his finger at the cut in
the boy’s hand!] While at Los Alamos, Ebe #1 observed a
construction project going on.
 
     A large crane was used to hoist steel beams from the ground to
the top of a building under construction. Without anyone’s clue, Ebe
#1 moved his right hand over a steel beam and levitated it to the



top of the building! Obviously, that impressed a lot of people. As you
are probably aware, Ebe #1 could communicate by telepathy. But he
could actually do more than that.
 
     He could read the thoughts of people before they were reading
[sic] to express them! He had the ability to delve into the mind and
bring out thoughts and dreams. Ironically, Ebe #2 and Ebe #3 did
not have this ability. Ebe #2 had some psychic ability but not
anywhere near Ebe #1’s ability.”
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Chapter 4

 

RICHARD DOTY: AIR FORCE OFFICE OF SPECIAL INVESTIGATIONS
(AFOSI) COUNTER-INTELLIGENCE and Raven Addendum, the
Wilderness of Mirrors
 
This Chapter was taken from a set of four interviews done by Bill
Moore and Jaime Shandera in the 1980s and later updated.
 
Christopher Green MD, PhD in Neurophysiology now at Wayne State
Medical Center in Michigan relates that many years ago one of his
friends, Richard Helms, ex-CIA Director at the time, told him,
“Always believe what Richard Doty tells you about UFOs.”
 
I was born on February 15, 1950 in New York State and retired from
the United States Air Force in November 1988 as a Master Sergeant.
What you are about to read is some of my 20 years experience in
the area of UFOs and aliens which today is just as much a surprise
to me as it was back in July 1969 with my first encounter. Hype and
exaggerations have been avoided at all costs so the following story
might seem monotonous, but it is unpretentious. I certainly don’t
know all the facts and I assume that by this time some or a lot of
the information you are about to read has changed.
 
     So, where do I begin? Well, in August of 1968, I began my basic
training at Lackland A.F.B., TX, which, lasted until November. After



that I stayed at Lackland for a special duty assignment. After basic
training, I went through air force security police school at Lackland. I
then was assigned to the 1041st Combat Security Police Wing,
where I went through 14 weeks of combat training in Hawaii. After
training, I volunteered for a special duty assignment at Indian
Springs AFB Nevada which required that I have a “Top Secret”
clearance. There were a total of 10 security policeman selected for
this TDY. After receiving our clearances, we were flown to Indian
Springs AFB.
 
     Indian Springs AFB is located approximately 60 miles northwest
of Las Vegas and contained tactical firing ranges used by combat
aircraft.
 
     Approximately 15 miles southeast of Indian Springs was located
a top secret Air Force facility and this is where my career as a
security policeman began. Upon my arrival at this special facility the
10 security policemen and I were given a Top Secret briefing by a
USAF Colonel. The briefing was quite generic; no details of the
special facility were given. All we were told was that the facility
tested special aircraft. We were housed in a new air-conditioned
building containing a theater, dining facility and a recreational area.
My special duty was to guard a very large hangar estimated to be
3500 ft by 4000 ft and at least 100 ft in height. The hangar was
located inside a high security fenced in area with two entry points. It
was one of the largest hangars I’d ever seen. I was assigned to
security flight “C.”
 
     My supervisor was a Master Sergeant. We also had two air force
officers, one captain and one lieutenant. Another flight of security
policemen guarded the interior of the building. These security
policemen were E-6 or higher. During an extremely hot July day in
1969 at ~9:00 a.m., and under very tight security, the hangar doors
were opened. I was amazed at the size of the object located inside
(this scene was depicted in Steven Spielberg’s “Taken” which was



televised on the Sci-Fi channel in December 2002). My first
impression was that the object was a “flying saucer.”
 
     It was pulled out of the hangar by a large USAF tug vehicle and
because of my close proximity to the hangar door (about 50 ft), the
object literally passed over my head. I was again stunned by its size
as it was pulled out onto a runway. It sat on the runway for about an
hour while several attempts were made to start it up, but it would
not start. Technicians in white coveralls and civilian suits worked on
the object for another hour. Finally, the large craft was pulled back
into the hangar.
 
     Later that afternoon, while off duty, I asked my supervisor what
the object was. I was told it was an experimental aircraft. I joking
replied that the object looked like a flying saucer. About that time, a
man in civilian clothing asked me to meet with him in an unoccupied
room.
 
     Once inside, the room the civilian identified himself as Mr. Blake.
Blake asked me what I knew about flying saucers. I mentioned that
I had read some magazines, but that I was joking when I said the
object looked like a flying saucer. Blake told me that he knew my
uncle and how my uncle (Ed Doty) worked as an investigator on UFO
sightings. I stated that I knew his and that my uncle had mentioned
this to me in the past. Blake then said, “What if I told you that the
object you saw today was a real flying saucer from another planet
then what would you say?” I said I wouldn’t know what to say. Blake
laughed and then he told me not to mention this to anyone. Blake
then escorted me to the door saying, “Airmen Doty, someday you’ll
know the true story about that object sitting in the big hangar.” I
simply nodded and left the room. Little did I know how right he
would be?
 
     I saw the large “flying saucer” again several more times in the
next 45 days. However, it never did fly. The day prior to my



departure the same Colonel who gave the initial briefing debriefed
me. I flew back to Nellis then eventually back to Sheppard AFB.
 
About two months before departing for Vietnam, my uncle (who had
just been promoted)
came to the base to visit me. I was instructed to get into civilian
clothes and then he took me to the Officer’s club for dinner. During
the meal my uncle asked me about my temporary assignment to
Indian Springs. I told him I saw something I wasn’t sure about. He
told me that indeed the object was a captured flying saucer and I
was very surprised at the nonchalant way my uncle brought up the
subject. I wondered whether it was safe to bring up this type of
subject in the club, but my uncle told me not to worry.
 
     For the next hour my uncle talked about the flying saucer in the
hangar and about what the government really knew. Among the
things that he told me was that the USAF had an alien in captivity,
but the alien died several years ago. My uncle never spoke in
specifics just general terms.
 
     Comment: On 21 February 2003, Ed Doty stated to Robert
Collins, “Robert: That conversation with my nephew occurred over
33 years ago. I don’t remember much of the conversation. Richard
had been assigned to a special security detail at the Nellis Test Site
(NTS). He guarded a classified project. He arrived back at Sheppard,
his host base. I was TDY at Sheppard and looked him up. I managed
to get him into the O-Club for lunch. He told me about his ordeal at
the Nevada Test Site (NTS). To the best of my knowledge, he did not
discuss anything classified. That’s all I remember. Ask Richard maybe
he remembers the conversation. Best, Ed.”
 
After returning from Vietnam I was stationed at McChord AFB in
Washington State. In the fall of 1971, I was involved in a UFO
incident that was described as “a thing” by two enlisted Air Force
navigational site technicians. The “thing” was dressed in metallic
coveralls and wearing a space helmet. After an investigation, of



which nothing ever came of the whole incident, the subject was
dropped.
 
In September 1976, after more overseas duty, I was stationed at
Ellsworth AFB, SD, and assigned to the 44th Security Police
Squadron. In this case the UFO incident as described in the DD
1569, Air Force Incident/Complaint Report, turned out to be a hoax
and the sergeant involved in faking the DD 1569 was punished and
dismissed from the Air Force.
 
In the spring of 1978, I was recruited by the Air Force Office of
Special Investigations (AFOSI) to become an agent. I passed all the
necessary requirements and tests and was sent to the AFOSI
Academy in Washington, D.C. After successfully graduating from the
academy, I was sent to District 17 OSI, Kirtland AFB New Mexico in
May 1979.
 
     Upon my arrival, I was given the standard briefing regarding the
base and the surrounding area. I was assigned to the Base
Investigative Detachment (BID). The BID was responsible for
conducting investigations on base and the surrounding area. The
mission of the OSI was to investigate all major crimes occurring on a
military installation if the crime involved military personnel,
equipment and/or property. During that first year, I was briefed into
three (3) special programs. The first program involved the collection
of intelligence and counter-intelligence information.
 
     The first part of the briefing was conducted at the Special
Security Office (SSO) at the Air Force Weapon’s Laboratory Kirtland
AFB, Albuquerque, NM. The second part (second program) of the
briefing pertained to the collection of information about UFOs. To my
surprise and just prior to this second briefing, Mr. Blake entered the
room. He reminded me of what he had said years earlier. I laughed
and asked him if he could predict the future. I was also briefed into
another very special (third) program that dealt with the safe



guarding of the Air Force’s high technology programs. Among the
methods used to safeguard these programs was “disinformation.”
 
     During this briefing, I read from an official Air Force document
about the history of the U.S. Government’s involvement in the
investigation of UFOs. I saw pictures of a crashed UFO that had
been recovered in the desert of New Mexico in the later 1940s
(Roswell).
 
     I also read about a captured alien (EBE-1) that lived in New
Mexico at Los Alamos National Labs from 1947 until his death in
1952. The historical account continued with information EBE-1
provided to the U.S. Government about space, our solar system,
EBE-1’s home planet, and about the future of the Universe. EBE-1
came from a planet, called “Sieu” in the star group of Zeta Reticuli.
These are seen as fifth magnitude stars in the constellation of
Reticulum. The star group is about 220 trillion miles from earth. The
document mentioned a “Project Aquarius,” which contained 16
volumes of information collected from the beginning of the U.S.
Government’s investigation of UFOs and Identified Alien Craft (IAC).
 
     The project was originally established in 1953 by order of then
President Eisenhower and under the control of the National Security
Council and an organization called “MJ-12.” In 1958, the U.S.
Government recovered another alien aircraft from the desert of
Utah, discussed earlier. The IAC was in excellent flying condition and
a technological marvel for the Air Force. However, the operating
instrumentation of the craft was way beyond anything that our US
scientists could understand. The IAC was stored in a Top Secret
facility in Nevada which was the same facility I was at in July 1969
15 miles SE of Indian Springs.
 
     In April 1964, two USAF intelligence officers met with members
of an Extraterrestrial Biological Entity’s (EBE’s) alien race in the
desert of New Mexico. The actual meeting occurred just west of
Stallion Range, which is just north of Trinity. The meeting lasted two



hours and communications between the AF intelligence personnel
and the alien was conducted by sign language and eventually
telepathy. The document finished with discussions of the continuing
UFO investigations by the U.S. Government.
 
     After reading the document, I was stunned and couldn’t sleep for
days. I would awake at night wondering if the aliens were just
visiting Earth or preparing for an invasion; eventually I adjusted. I
will go into more details later in the chapter.
 
As part of my job, I became involved with an official disclosure
program starting in 1979 when the United States Government
assigned me from one Air Force agency to the role as a special
investigator for UFO reports. It was my feeling at the time along
with my colleagues that the government’s information on UFOs and
aliens should be presented and made largely available to the public.
There is only a small portion that we have gathered from the
extraterrestrials that should be classified or safeguarded. I believe,
that since we are in contact with extraterrestrials, that this
information shouldn’t be hidden from the public. Another part of my
job was collecting raw UFO information in the field and analyzing
that information. We then wrote reports and forwarded those reports
to superiors in Washington, DC specifically, the CIA-DCI and
Headquarters of the Air Force office of Special Investigations, Special
Projects (AFOSI/PJ), who were our direct superiors.
 
     There were a number of us (about 50 in sub units) assigned to
Domestic Collections (Special Projects or PJ Office) of the Air Force
Office of Special Investigations, which was not only in the United
States, but throughout the world. There were two or three
individuals that worked with me at differing times and at times there
were more than three people.
 
     The collection efforts were broken into four regions: The
Northeast, Central, Northwest and Southwest region. They are not
all located on military bases. One for example is located in Houston



in conjunction with NASA. The others are in Seattle, Washington,
and Plattsburg Air Force Base (now closed). Plattsburg was the only
one on an Air Force base. The central region is located near Dayton,
OH.
 
     We learned in the early days of Project Blue Book, Grudge and
Sign that we didn’t always get the right information from
eyewitnesses. So, we were out there before Blue Book closed in
December 1969 (actually it was in 1968) conducting investigations
covertly. After Blue Book was closed it was strictly covert. Our job in
the field was to investigate sightings, landings, or contacts with
UFOs or extraterrestrials, and in a way that we would not draw
public attention. We were disguised or under the cover of military or
other federal agencies while investigating UFO sightings. Dr. Hynek
of Blue Book fame was very knowledgeable about the existence of
MJ-12 and extraterrestrial contact.
 
In 1968, or sometime in the latter part of 1967, a certain group of
people within the United States Government, known to some people
as MJ-12, decided that Blue Book had served its purpose, and they
were afraid at the time that if they continued with Project Blue Book
some of the information or guarded secrets that the U.S.
government obtained from the investigation of UFOs would leak out
into the public domain. So they decided to end Project Blue Book
with an investigation by the University of Colorado—the so-called
Condon Report—which basically stated that there wasn’t anything to
UFO sightings or that there were some unexplained--about 2,000 of
them--but everything had been explained over the past 19 or so
years.
 
 
     The government then decided to go completely underground
with the investigation and that’s when the remaining parts of Blue
Book were transferred to other intelligence agencies. These agencies
already had on going parallel domestic investigations of UFOs



even before Blue Book closed as mentioned before. We then
continued the investigation of UFO sightings and landings in an
official capacity sanctioned by the government, but clandestinely–
without the knowledge of the public-and, I must say, without the
knowledge of a lot of government agencies.
 
     I believed, as did my colleagues, that the public over the years
since the beginning of the ‘50s had learned to distort the UFO
information in the public domain. Also, the United States
government was afraid that the public would panic if they knew the
whole story as bits and pieces of intelligence-technological data
leaked out, become distorted, causing further panic.
 
     Everyone has a right to freedom of information, except what’s
exempted under certain paragraphs of Title 5 of the United States
Code. But, the public would continue to ask for information, continue
to pry into the investigations, and eventually they might harm the
process the government was taking to obtain information from the
aliens.
 
     We would run the whole covert UFO collection operation just like
any other intelligence operation. We would solicit either wittingly or
unwittingly of associates or of “cooperating people” as we would call
them. We would recruit these people just as an intelligence officer
would recruit people in a foreign country to provide us with
information on UFO sightings. When they would give us information
about a sighting or a landing, we would use ourselves in a cover
capacity, identifying ourselves as some other person. We have even
used newspaper personnel, wittingly and unwittingly, and scientists
or, we would pose as a scientist.
 
     After the information was collected, as mentioned before, it was
sent to the intelligence community within Washington, DC. It would
go through the Director of Central Intelligence, DCI (CC to
AFOSI/PJ) since he was the director of all the intelligence agencies
within the United States Government or was until the advent of a



National Intelligence Director. From there, it’s filtered to the
appropriate individuals for analysis and filing. How the information
was classified depended on the nature of the report. If the
information contained sightings with contacts, then normally that
was classified at the Top Secret Code Word level.
 
MJ-12
 
MJ-12 is a group of individuals within the intelligence community of
the United States that controls the access to the information
regarding UFOs and was created by President Truman in the late
‘40s. Their job was to investigate and keep track of information
pertaining to UFOs. Part of their job was scientific advancement, but
I believe their primary purpose was to keep track of the information
coming in on UFOs and to analyze that information scientifically in a
way that would advance our technology.
 
     MJ-12 policy making is implemented in military units around the
world.
 
     Within the infrastructure of MJ-12, there are witting and
unwitting personnel performing the operational tasks. Some field
personnel collected and gathered information pertaining to UFO
sightings, but they didn’t always know they were collecting
information for MJ-12.
 
     The President of the United States does not control MJ-12. MJ-12
is an entity within the government that provides policy regarding ET
and UFO activities; policies are created by MJ-12 and then the
president is advised of that policy. The president gives permission to
implement that policy by signing classified Executive Orders.
 
     The Navy has the primary operational responsibilities for field
activities relating to the MJ-12 policies. Besides information going to
the CIA, the same information gathered in the field, not necessarily
by Navy personnel, is also transmitted to the Navy for analysis.



 
     The Naval research activity responsible for the operational
activities of the MJ-12 policy is headquartered at the Naval
Observatory in Washington, DC.
 
     The National Security Agency and Defense Intelligence Agency
personnel are used to implement the policies of MJ-12.
 
     There are government officials and elected officials who are
automatically briefed as to the existence of the MJ-12 projects.
These elected officials include, the President, the Vice-President, the
Director of Central Intelligence, and the Director of the National
Security Agency.
 
Grudge and Sign
 
Project Grudge and Project Sign were earlier public forms of Project
Blue Book. They were official investigations of UFOs done by the
Army Air Force and then the Air Force.
 
Project Aquarius
 
Project Aquarius is a general operation, but there are specific
sections within Project Aquarius where the received information
regarding UFOs is filtered to MJ-12. MJ-12 gets the most secret of
the secret. Project Aquarius consisted of some of the following sub
programs:
 
     1. TS/ORCON) PROJECT BANDO: (PROWORD: RISK) originally
established in 1949. Its mission was to collect and evaluate medical
information from the surviving Alien creature and the recovered
Alien bodies. This Project medically examined EBE-1 and provided
United States medical researchers with certain answers to the
evolution theory (OPR: CIA) (Terminated in 1974).
 



     2. (TS/ORCON) PROJECT SIGMA: (PROWORD: MIDNIGHT)
originally established as part of Project Gleem in 1954: became a
separate project in 1976. Its mission was to establish communication
with Aliens. This Project met with positive success, when in 1959,
the United States established primitive communications with the
Aliens. On April 25, 1964, a USAF intelligence officer met two Aliens
at a prearranged location in the desert of New Mexico [Editor's note:
This was Stallion range, just north of the Trinity site in NM] The
contact lasted for approximately three hours. Based on the Alien's
language given to us by EBE, the Air Force officer managed to
exchange basic information with the two Aliens. This project is
continuing at an Air Force base in New Mexico (OPR: MJ12/NSA).
 
     3. (TS/ORCON) PROJECT SNOWBIRD: (PROWORD: CETUS)
originally established in 1972. Its mission was to test fly a recovered
alien aircraft. This project is continuing in Nevada (OPR:
USAF/NSA/CIA/MJ12).
 
    4. (TS/ORCON) PROJECT POUNCE: (PROWORD: DIXIE) originally
established in 1968. Its mission was to evaluate all UFO/IAC
information pertaining to space technology. PROJECT POUNCE
continues (OPR: NASA/USAF).
 
As for presidents who knew, Bill Clinton and Ronald Reagan were
briefed on the subject of UFOs and the historical aspects of it
starting from the early days of the late ‘40s-early ‘50s. President
Carter, former Presidents Ford, and Bush and Nixon had all been
briefed. All of the presidents were told the top-secret results and not
just a generalized: “Look, we’re looking into this situation.”
 
Public Deception
 
There are times when you deceive the public and you are doing the
public a great service, and I certainly would protect the public with
deception operations if it were for their own good. But, some
aspects of these UFO investigations that have occurred over the



years should not be withheld from the public. The general
knowledge that there were aliens who landed on Earth back in the
late ‘40s-- early ’50s, and that we have had some type of crude
communication with them, should not be kept from the public.
 
     My colleagues and I decided that this was the time (1983–1988)
to come forward with information and try to present it in a
noteworthy fashion in order for the public to be informed on this
subject. The public was to be presented with the general knowledge
that the United States had investigated UFO sightings, not only in
the ‘50s-‘90s to the present day, but that we are presently keeping
track of visitations to this planet by aliens and their spacecraft.
 
Roswell, EBE-1
 
In July 1947, a spacecraft crashed in New Mexico and one alien was
recovered alive, EBE-1.  He was kept at Los Alamos after the July
1947 Roswell crash. He was interviewed or interrogated so to speak.
It took over a year or so before the military intelligence people were
able to communicate with him. The methods they used were not
made clear. But once they were able to communicate with him he
told them the basics of his knowledge and of the alien’s knowledge
in the exploration of planet Earth.
 
     His knowledge was not complete because he was basically a
mechanic although he knew what he was taught and what he had
learned. He certainly did not know it all and that was the impression
and consensus of the intelligence personnel who were investigating
and interrogating him such as Grine and Redlinger, see reference
below.  He said he came from the Zeta Reticuli Star System, two
suns together (~10th of a light year apart) or a co-moving wide
binary system comprised of Zeta 1 and 2.
 
     EBE-1 came from the fourth planet of Zeta 2 called “Sieu” as
mentioned earlier and having a period year of 432 days. From



current information Sieu appears to be the planet SERPO (reference
1a). For Grine and Redlinger see 1b & c.
 

Figure 1: EBE from LMH.
Matches Rick Doty’s EBE-1
drawing.
 
     The story that EBE-1 told was astonishing regarding his particular
planet. This was obvious to both the military and scientific
investigators that, culturally and technologically, EBE-1’s planet was
many thousands of years ahead of us. EBE-1 said they have been
able to navigate the solar system in spacecraft for many thousands
of years, and they have been exploring planet Earth since some
25,000 years ago. Between that time and 5,000 years ago, they
populated the earth with a “human helper” in an area now called
Mongolia.
 
     Over a period of time, they placed “human helpers” throughout
our planet, either in colonies or as individuals.
 
     This information came from what is known as the “Bible” or
“Yellow Book” within the intelligence community. The “Yellow Book”
is the alien’s history of the universe.
 



     Another book, called the “Red Book,” is a very, very thick detailed
account summary of the investigations that have been conducted
from 1947 to the present with updates every 5 years containing
nothing but official information. This orange-brown book contains
everything that occurred during the Truman years up through the
three aliens being guests of the U.S. Government. It contains
technological data gathered from the aliens, medical, and autopsy
data gathered from the dead aliens found in the desert (Roswell and
other crash sites).
 
     Also contained is information obtained from the extraterrestrials
regarding their social structure and information pertaining to their
views of the universe. The 1977 Carter briefing document came from
this “Red Book.”
Captured UFOs
 
Besides what others and I observed at Wright-Patterson AFB, Indian
Springs, Area 51-S4 and other places, that even with a very high
security clearance, you couldn’t get close to captured UFOs. The one
UFO I saw was up on a platform. It was a circular-shaped object or
disc shaped and it had an opening on one side with a battery of
lights on the top. I got perhaps within a 150 yards of it. That was in
the early 1980s.
 
EBE-2 and 3
 
There is a closed circuit/videotape interview of an alien (EBE-2,
Figure 2) that was an exchange guest here starting from 1964 until
1984. An AF Colonel did the interview. I attended that interview (see
Section 3, Chapter 2). From EBE-2, we learned a great deal of
information about their race, culture and spacecraft. A third alien,
EBE-3 was part of the same exchange program starting in 1978 or
‘79, ‘84 until 1989 or ‘93.
 
 



Figure 2: Copyright, Intruders Productions 1992.
Close copy/fit to EBE-2.
 
     It was not until 1951- 52 sometime after the first alien was
recovered (EBE-1), that a doctor devised a way of implanting a
device in the throat of this alien. The alien quickly learned to
verbalize English words and was able to speak using this new device.
 
     The second alien (EBE-2) that came here had a device implanted
into his throat, which enabled him to verbalize English words,
although the words were not always recognizable.
Quarters?
 
The extraterrestrials, who are guests of the US government, reside
in a number of different quarters around the US. They have one in
New Mexico that is a simple apartment-style. The alien I’m familiar
with eats a restricted diet; they don’t seem to require fluids like we
do. Their physiological structure enables them to absorb fluid from
food, therefore they drink very little. They like and do eat
vegetables. Their favorite snack is ice cream, especially strawberry.
Their physiology structure differs from humans. They have a very
simple digestive system. Their heart and lung, or equivalent of a
heart and lung, is one organ or all connected which will be discussed
under the anatomy of the aliens.
 



     The apartments these aliens are put in are all located in secure
areas with the exception of one (EBE female, that’s what all the Bird
Code was about, see Addendum) in Washington, DC. The apartment
in New Mexico is located within a restricted area; in fact, it is
actually a restricted area within a restricted area.
 
     These aliens enjoy all types of music, but especially Tibetan
music, which we understand, is similar to their music. They like a
particular style of Tibetan music played by traditional Tibetan
instruments like Indian style music.
Disclosure
 
“Operation White “was one of the many official government
programs for public disclosure and “The Day the Earth Stood Still” is
an example of how Hollywood was used to get the message out.
Other operations were:
 
     Red Snow; Long Silver; Kit Kleen; Silver Steam; Sandal Leg;
Walrus; Seven Doors; Seven Princes; Seven Kings;  Seven Lights;
Seven Pawns; Pawns Right; Pawns Up; Dragger Kings; Dragger
Prince; Dragger Lane; Lance Rite; Lance Green; Lance Red;  Gallant
Horse;  Gallant Kings;  Gallant Prince;  Tight End.
 
     These are only the ones I can remember. As the reader can see,
I worked on many different operations or programs. We had many
different programs dealing with public disclosure or disinformation
operations against a public entity.
Communications
 
The National Security Agency has devised a communications system
to communicate with the aliens. It’s some type of electronic binary
pulse. Recent frequencies reportedly used were, 274.750, 377.550
and 310.920 MHZ. The communications takes place between the
Earth and the alien ships.
 



     There are reportedly receiving points in Nevada and California.
The communications are translated by a computer, which gives the
landing coordinates to the National Security Agency, so we know the
location of the landing and the purpose, i.e., collect resources for
their spacecraft or to have verbal contact (6).
 
Unknown Landings
 
We investigated unknown landings or the ones the aliens were not
telling us about. Why they are landing at these undisclosed locations
is a mystery to the US government (Is it related to the reported
abductions?); the majority of undisclosed landings are in remote
areas away from towns. Examples are southern and central New
Mexico, central California, the desert area of southern California,
Nevada, Utah and northern areas of the US such as Montana and
South Dakota.
 
     As to why they only make contact with certain scientists and
government officials and not the general public can only be
speculated on. The best guess is, and as difficult as it may sound to
us, they are so far advanced that they cannot communicate with us
the way we communicate with each other on this planet. Perhaps
that is a result of them being scared. A corollary to this is described
in interviews of EBE-1 in 1949 and ’50 where EBE-1 was described
as extremely scared of not just being in a strange place, but of us as
a different type of creature.
 
Physical Conditions, Characteristics and Anatomy of the
Aliens
 
They live approximately 350 to 400 Earth years and can travel from
their planet in the Zeta Reticuli Star System to our planet in
approximately 90 days (this was later reduced to 30 days). The
distance to Earth is approximately 39 light years. The alien’s form of
travel is by spacecraft, but they seem to use a form of physics that
we don’t understand. They seem to bend the distance between



Earth and their planet in traveling, which shortens the duration of
travel (2). The aliens have a mother ship, which orbits earth, and
then have smaller explorer ships which actually land on the earth.
These explorer ships are saucer shaped between 30-50 feet in
diameter and have a crew of between 3 and 10 aliens.
 
     The medical examinations from the “Red Book” describe these
aliens as creatures 3’4" to 3’8" tall (Figures 3-6 next page). Their
eyes are extremely large, almost insect like. Their eyes have a
couple of different inner lids and that’s probably because they were
born on a planet whose sun had a high ultraviolet output. They have
just 2 openings where their nose would be.
 
     They have a small mouth. They either have no teeth (hard gum-
like area) or flat teeth for chewing vegetables. They have four
fingers without thumbs with webbing between the fingers. Their feet
are small and web like. They wear clothing similar to us, but they
apparently don’t require the type of clothing that we would require.
Their society and culture are different than ours. 
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Figure 5                          Figure 6
 

     Their internal organs are quite simple (Figures 7-8). They have a
one organ, which encompasses what we would refer to as heart and
lungs. It’s one pulmonary sac, which does the job of our heart and
lungs. The digestive system is really simple (Figure 8).    
 

Figure 7   Figure 8
 
     They only have liquid wastes and not solid waste; they transfer
all the food they eat into liquids. Their bodies extract the liquid out
of the food, but they can eat some basic food products like the
vegetables and fruit that we eat. They have problems digesting meat
products or they don’t eat meat on their planet.



 
     Their skin structure is extremely elastic and hard; probably
hardened from their sun.
And, their brain is more complex than ours having several more
lobes. The eyes are controlled by the front of their brain while in
humans it is the back of the brain (Figure 9).
 
     Their hearing is quite better than ours (Figure 9) and almost
better than a dog’s; they have small areas on the sides of their head
that function as ears. They have males and females, and their
females have sexual organs similar to our females, but there are…
 

Figure 9
 
…some differences in the ovary system. Their kidney and bladder is
one organ (Figure 10). They excrete waste, and they have another
organ that transfers the solid waste into liquid wastes.
 



Figure 10
 
     The aliens have an average IQ of over 200 and an average brain
size of 1800 cc (Figure 11) versus humans with ~ 1350-1400 cc.
They can regulate their IQ according to the culture they are in
contact with. Supposedly, if they are visiting a primitive planet, they
can “lower their IQ” in order to communicate with the culture.
 
 
 
 
 
 
 

Figure 11
 
The graphics were dated 1966 and we now believe they are the
original Roswell aliens.



 
More Than One Species
 
We have reason to believe that there is more than one species
visiting earth. In the past 10 years and more, there have been a
number of sightings, landings and contacts with an alien that was
quite different than the Ebens (nick name for Extraterrestrial
Biological Entities), who are small. These other aliens are larger and
have hair whereas the typical gray Eben has no hair on their bodies.
These creatures were blonde-like.
 
     They had hair and were relatively tall compared to the other
Ebens or almost five feet according to some recent sighting reports.
The domestic collection people within the intelligence community
investigated many of these cases which gave them the knowledge
that there were other aliens or at least one other alien race visiting
this planet. One of the MJ-12 members indicated that there are nine
(9) different species of aliens visiting this planet (see 1d as an
example).
Security
 
All the above information is/was very closely guarded: Only people
with a “need-to-know” have access to the information (SCI). It’s
compartmented or specially-compartmented information. But over
the years, I know of some people who have had access to the
program. The presidents I knew had access and Mr. Poindexter who
was head of the Defense Intelligence Agency and headed DARP’s
“Total Awareness” Program. Admiral Bobby Ray Inman, who was a
former Deputy Director of the Defense Intelligence Agency and
former Deputy Director of the Central Intelligence Agency, had
partial or complete knowledge of the UFO subject. Secretary of
Defense Brown during the Carter Administration, and earlier
Secretary of Energy Schlesinger had access to the information.
 



     The government can keep a secret this long by a number of
means. One being, compartmenting the data within the government,
or the intelligence community, or they can run deception operations,
deceiving the public, or deceiving private UFO groups. They present
the groups with faulty information, unbelievable data, which in turn,
the groups publish, and are then ridiculed. That misinforms the
public, and keeps the government information compartmentalized
and protected.
Contact
 
As mentioned before, the whole contact with the aliens terminated
after EBE-1 died in the early ‘50s.  He died of an unknown disease
and our doctors and medical personnel had no idea why he died.
Later in 1959 or 1960 we started receiving some communications
from some place in the universe but we had no idea where it was
coming from. Over a period of time, this information was translated
to a particular point on the planet or certain coordinates. In April
1964 (Stallion range near Trinity), two Air Force intelligence officers
went to that particular location where a landing was agreed on and
they had a face-to-face encounter with aliens. “Close Encounters of
the Third Kind” was based on this actual event. The United States is
the primary country maintaining contact with the aliens.
 
     Presently, the extraterrestrials that have contact with the U.S.
government have a base in Nevada. These ETs have complete
control over this base. Ernie said this in Chapter 1 of Section 1.
 
     Russia, based on our intelligence collection, has had a number of
alien contacts. In fact, UFO sightings within Russia between 1972
and 1982 almost double that of the United States. The Russians
have had contact since the early 50s.
 
Weapons
 



Recovered UFOs, to the best of my knowledge, didn’t have any
offensive onboard weapons systems but rather a defensive system
that could cause electronic interference; it’s not an offensive
weapon. As a defensive system, it would cause electronic
interference to any incoming aircraft or missiles.
 
     Earlier in the 1950s, there had been some cases where Air Force
jets had chased aliens and the jet crashed. There was reason to
believe that it wasn’t anything intentional on the part of the aliens.
The aliens were probably just as mystified as we were, and therefore
they made some type of defensive gesture on their part that caused
our aircraft to be destroyed.
 
God
 
They have a universal religion and the simplest way to state it is that
they believe in the universe as a supreme being rather than a
supreme being creating the universe. One of the volumes of Project
Aquarius has 30--40 pages devoted to details of their belief in a
Deity.
 
The Yellow Book
 
I mentioned the Yellow Book earlier in this chapter, but I’d like to
add that this book was brought by EBE-2 in April 1964 at the time of
the Holloman landing (meaning Stallion range near Trinity). The
book relates to the alien’s planet, solar system, suns, culture, the
societal makeup on the planet, the social structure of the aliens, and
the alien’s life among the earthlings. The original draft of the book
was written in the alien’s own language, but EBE-2 translated the
book into English. As for humans, it would take a lifetime to read the
book and another lifetime to understand it.
 
Crystal 
 



The most intriguing in my experience with aliens is a crystal--an
octagon-shaped crystal--which when held in the alien’s hand, and
viewed by a second person, displayed pictures. These pictures could
be of the alien’s home planet or of the earth thousands of years ago.
The crystal always intrigued me, but I don’t understand how it
operates, nor do I think the government understands how it
operates. I have seen the crystal, but I have not seen the pictures.
The alien has control over the photographs. The alien must be
holding the crystal in order for the pictures to appear. A colleague of
mine has seen the crystal and a presentation of the pictures by the
alien.
 
The Manzano Weapons Storage Area UFO Incident of August
1980
 
On the morning of August 11, 1980 (documents in Figures 12 and
13), a security adviser for Sandia National Laboratories informed me
of the following incident. “On August 9, 1980, a Sandia security
Guard reported that at approximately 12:20 a.m. he was driving east
on Coyote Canyon access road on a routine building check of an
alarmed structure.
 
     Sandia Laboratories owned several buildings in the Coyote
Canton area. As the guard approached the structure he observed a
bright light near the ground behind the structure. He first thought
the object was a helicopter. But, after moving closer the guard
observed a round dish-shaped object. He attempted to radio for a
back-up patrol, but his vehicle radio wouldn’t work.
 
     As he approached the object on foot armed with a shotgun the
object took off in a vertical direction at a high rate of speed. The
guard, a former helicopter mechanic in the Army, stated that the
object was not a helicopter.” After receiving this information I briefed
the commander. I was then instructed to make a report, classify it
“Secret” and forward the message to Headquarters Air Force Office
of Special Investigations (PJ), Washington, DC.



             
     On September second, 1980 the Commander of the 1608th 
Security Police Squadron, Manzano Base and Kirtland AFB related
the following: “On August 8th 1980 three Security Policemen
assigned to his squadron while on duty inside Manzano Weapons
Storage Area sighted a UFO in the skies over Coyote Canyon
(Figures 12a, b).”
 
     This sighting corresponded to the sighting made by the Sandia
Security Guard. Because of this sighting base officials were
extremely interested in the activity over Coyote Canyon.  I
completed an AFOSI Form 1, Complaint Form (Figures 13a, b),
documenting my initial investigation and forwarded it to OSI
headquarters. 
 
     A few days after OSI headquarters received the report, two OSI
agents from the Special Projects Branch of the AFOSI (PJ) (Special
Projects) arrived on base. They began an investigation into the
sightings. Shortly after their arrival, three employees of the National
Security Agency (NSA) arrived at Kirtland to conduct the follow-up
investigation into the sightings.
 
     I worked closely with these individuals (both NSA and PJ). After a
month at Kirtland, both agencies PJ and NSA concluded the sightings
were legitimate and worth further analysis. Both the NSA and PJ
agents made a detailed report. I saw a draft of this report in
November 1980, but that was the last and only time.
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Figure 12a



 
 
 
 
 



Figure 12b 
 
 



Figure 13a
 
 



Figure 13b
 

     Two years later while at headquarters OSI, I asked to see a copy
of the report but was told it was not available. Later, I talked to one
of the PJ agents who investigated the incident at Kirtland. I asked
him to see a copy of the report he had filed. He was told that NSA
took his report and he has not seen it since.
 
     Now, back tracking to October 1980, during the investigation of
the Coyote Canyon sightings, a NSA agent advised that a Paul
Bennewitz who resided in the Four Hills Housing Area directly north
of Manzano Base outside the perimeter was directing electronic
signals toward Manzano Base.
 



    The NSA agent asked me to check into Bennewitz’s activity. I did
some preliminary investigation and determined that Paul Bennewitz
was a friend of the commander of the 1608th Security Police
Squadron, the original source of the sightings over Coyote Canyon. I
asked the commander to speak to Bennewitz and find out what he
was up to. This way Bennewitz would think the commander (his
friend) was making inquiries instead of the NSA. NSA wanted to stay
out of the initial contact with Bennewitz. The commander spoke with
Bennewitz and obtained the basic information regarding Bennewitz’s
research.
 
     When I briefed headquarters on Bennewitz, they immediately
wanted me to visit Mr. Bennewitz’s home, take photographs and
determine whether further investigation of Bennewitz was
warranted. Headquarters, specifically the PJ branch, suggested I
take along UFO expert Jerry Miller. Miller was a staff intelligence
officer with the Air Force Operation Test and Evaluation Center
(AFOTEC), Kirtland AFB. Miller was a former Project Blue Book
investigator. I had met Mr. Miller earlier in 1980 during a special
security briefing. Miller had a vast amount of knowledge regarding
UFOs. Since headquarters suggested that I use Miller, I assumed
that Miller was well known throughout the intelligence community.
 
     On October 26th 1980, Miller and I visited Bennewitz at his
home. Bennewitz showed some film of aerial objects flying over and
around Manzano and still photographs of UFOs filmed over northern
New Mexico. We viewed electronic equipment at Bennewitz’s house,
which was aimed at Manzano. I covertly photographed all his
equipment including some of his still photographs. I also
photographed the interior of Bennewitz’s home at the request of
NSA. I assumed that NSA had further plans for Bennewitz. The
meeting we had was just one of many over the next year.
 
     After analyzing the material information obtained from
Bennewitz, base officials became very interested. The base
commander and the Director of the Air Force Weapons Laboratory



wanted a meeting with Bennewitz which occurred on November 10th
1980. The meeting, which was taped recorded, was attended by a
number of base officials and scientific personnel. After the meeting,
several base officials decided to continue an independent scientific
investigation of Bennewitz to analyze the information he presented. I
was not privy to that investigation since it involved purely scientific
personnel. To this day, I have no knowledge of what the scientific
investigation disclosed. For a recent book on this case see (3). For
another UFO event in 1970, Ellsworth AFB SD:
 
http://www.ufoconspiracy.com/reports/ellsworth_ufo_incident_70.ht
m
 
 
The Real Face on Mars?
 
What the reader sees in the image (Figure 14) is a picture of a
wooden “mask:” Pictures of this “wooden mask” came from Bill
Moore in 1994 who received the actual mask from Gordon Liddy’s
agent Jim Amaresco.
 
     The bottom half of the picture shows what has been determined
to be “National Security Agency” (NSA) and USAF labels on the lower
back bottom of the wooden mask or, “NSA #731” and “USAF-DoD SK
(SIC?) 557 or 237” (note, this is even harder to read on a .jpg
image). 
 
     As Rick Doty said, “the reason NSA had it is because this same
face appeared in a figure photographed on the Martian surface in
1978.
 
     This same face (and similar impression) was photographed on
the ground ~300 miles northeast of the other Hoagland ‘mesa’
face”...
 

http://www.ufoconspiracy.com/reports/ellsworth_ufo_incident_70.htm
http://www.ufoconspiracy.com/reports/ellsworth_ufo_incident_70.htm


http://science.nasa.gov/science-news/science-at-
nasa/2001/ast24may_1/
 
that was photographed on Mars. One might think of the Fish Gods
talked about in Sumerian Abyssinian legends: Figure 14 next.      
 

http://science.nasa.gov/science-news/science-at-nasa/2001/ast24may_1/
http://science.nasa.gov/science-news/science-at-nasa/2001/ast24may_1/


The New Paris Ohio Case and Los Alamos, 1989 & 1993
 
In the spring of 1993, I assisted in the evaluation of tape recordings
which involved a reported Alien abduction case in New Paris, OH. By
this time, I had been long retired from the Air Force, but having
never lost contact with my LANL sources, we were able to set up a
testing session. This involved an LANL contractor assisted by a sub-
contractor.  There was another person named “Raven.“ This is not
the same Raven that Jaime Shandera talks about in the Raven
Addendum. The evaluation was performed on tape recordings made
in 1989 as well as in 1993. What follows is a synopsis of what was
analyzed.
 
     Bizarre metallic phone recordings made in the winter/spring of
1989 and the spring of 1993. All of the recordings were made by
Connie Fisher or Robert Collins. Recordings were made using either
a regular or micro-cassette recorder.
 
     Both a government acoustics contractor and government
acoustics expert sat down, listened, and then evaluated the tapes.
Then they gave their independent analysis and compared notes.
Here is a synopsis of what they found:
 
1) Sounds generated then transmitted; sounds not generated by
phone; sounds came through a phone line, all sounds were machine
generated.
 
2) Robert Collins did not generate those sounds.
 
3) Connie’s true voice was her true voice. The “other” Connie voice
was a reverb machine voice. When they filtered out the “reverb
voice” the voices were the same. Voiceprints from the two tapes
showed similar voices or same voice.
 



4) Those death threats were made on a tape recorder and then put
through a reverb then played through the phone. You could hear the
click of the tape as it was going on and off. Age of male person on
tape was estimated to be 25-30 years, more than likely having a
white-Anglo background.
 
     Robert Collins said he had received a phone call from a voice that
sounded like Connie’s. This voice told him that “they,” meaning the
contractor and acoustics expert, wouldn’t find anything; that they
wouldn’t be able to prove or demonstrate any differences between
Connie’s real voice and the “machine voice.”
 
     After all of the discussion and not wanting to dismiss the case,
Raven said he would like the following from Robert Collins and/or
Connie:
 
1) Need at least a 30-minute covertly recorded conversation either
on the phone or in person of Connie talking about these aliens;
needed this to do a voice stress test. Robert told me that he had
already covertly recorded a 30 minute conversation with Connie.
Later, he sent a copy of the tape to me which I sent on.
 
In the end, I never heard back from the contractor or Raven about
the tape I had forwarded to them.
 
2) To obtain either fingernail or blood samples from Connie for a
DNA check. From that, Raven said they could determine a thousand
different things or whether she had been altered or not. That
statement got me wondering how much Raven really knew.
 
     Raven made a cryptic comment that some years ago humans
and the aliens had done some experiments using human and alien
tissue samples, but wouldn’t go into details with me. For a further
discussion of this hear Rick Doty and Robert Collins’ phone
conversation on the New Paris Ohio case:
 



http://www.ufoconspiracy.com/reports/doty-collins-phonechat.htm
 
Those middle of the night Metallic Voices? Below are links to some of
the phone recordings made during the New Paris case: 
 
http://www.ufoconspiracy.com/misc/new-paris.mp3  and,
 
http://www.ufoconspiracy.com/misc/new-paris-rmc.mp3   
 
For further updates on abductions see alien fluid and tissue samples:
 
Levengood: Alien Tissue and Fluid Samples: Preliminary Report II
 
Finally, since retiring from the Air Force in November 1988 I have
managed to have a successful second career as a New Mexico State
Trooper receiving many commendations. From the early 1990s to
present I did consulting work for both the Fox Network’s “X-Files”
and Steven Spielberg’s “Taken” mini series which appeared on the
Science Fiction channel during December 2002.  I also make
frequent trips on special assignments to Washington D.C. concerning
the UFO subject.
 
Not ending the story here so let us move to a more sinister subject
in Chapter 5 which fits neatly into UFO mythology and folklore.
 
 

 
ADDENDUM

QUOTH THE RAVEN NARRATIVE
 

The Wilderness of Mirrors —James Jesus Angleton
 

Jaime Shandera writes (4): ‘When Raven came into the UFO
disclosure picture in 1991, he seemed to be laying out a scenario
that was to make the information palatable for public consumption.

http://www.ufoconspiracy.com/reports/doty-collins-phonechat.htm
http://www.ufoconspiracy.com/misc/new-paris.mp3
http://www.ufoconspiracy.com/misc/new-paris-rmc.mp3
http://www.ufoconspiracy.com/misc/new-paris-rmc.mp3
http://www.ufoconspiracy.com/reports/levengood-alien-tissue-fluid-samples-prelimII.htm


Of course, the nature of the discussion is, unfortunately, never
palatable in some camps. In the initial briefing during the first
meeting with Raven, a number of things were revealed. Raven, as
we were told, was very involved with MJ-12 and can’t surface. He
had been involved for over 30 years and worked “out” of Los Alamos
National Laboratory (LANL)(8).
 
     One of the first surprises from Raven was the existence of an
Ultra Top Secret group called the OROCA Panel: A panel, which had
been in existence since the ‘50s. The panel is above MJ-12 and
meets at CIA headquarters in Langley, VA, in a SCIF (Sensitive
Compartmented Information Facility) room underground at Level 3.
The existence of this Level 3 itself is highly classified. In fact, it is
bypassed when accessing other underground levels.
 
     Hawk (Ernie Kellerstrass) once stated that you begin to realize
the existence of the inaccessible areas when you time the elevator
rides between different levels as you go down. A discrepancy occurs
in the greater distance between two levels, a discrepancy not readily
noticeable to the casual observer.
 
     Regarding Ernie Kellerstrass, in a taped phone conversation
(1996) he mentions EBE-2 leaving in 1984 and EBE-3 (female)
leaving in 1989, perhaps it was 1993. But, before EBE-3 left, she
met with six (6) U.S. Senators, but there were no Senate names
mentioned by Ernie. EBE-3 or some female EBE was the same EBE
Jaime and Bill were set-up to meet and what all the Bird Code was
about (see last two paragraphs in this addendum). Ernie also
mentioned that we had 12 more humans ready for an exchange
program departing on April 24th 1997 and that former President
Ronald Reagan had a couple of meetings with both EBE-2 and 3
while he was president.
 
     Continuing: When Raven began working in this area, he thought
MJ-12 and OROCA were the same; he found out later they were not.
The oldest OROCA documents he had seen were from 1951. The



highly classified section of Los Alamos where Raven worked
periodically had a series of underground levels and is known as the
“Dulce Complex” or TA 49 at Los Alamos. The surface is level 1 (this
entry was closed off in 2002) and there are five (5) levels
underground. The underground levels are not accessed by any single
elevator shaft or stairwell. The levels are offset and not stacked in
any normal concept of construction.
 
     The design makes accidental or hostile penetration virtually
impossible. The design also makes sabotage or even a direct bomb
hit incapable of destroying the facility, at least in the total. An age-
old security system is in effect with color badges. The color of your
badge indicates what level you can go to. The highest clearance will
have all colors on the badge.
 
     The subject of UFOs and related areas take up 70 percent of
Raven’s workweek. Raven stated that the aliens have provided many
items of interest to us, but we are still trying to find ways to use
them. He said there are two (2) craft in Nevada that have been
provided by the aliens (see Doty comments). He said that the aliens
were not responsible for our present STEALTH technology, that we
developed it, and the Ebens (nick name for Extraterrestrial Biological
Entities) used a cloaking effect, much like the Romulans in “Star
Trek” do, which makes them invisible, but not amongst themselves.
 
     When asked if the ETs were currently here, Raven said not for
several years (big questions about this) as they come periodically.
They did not trust Reagan and were last here in 1988. By that Raven
meant a permanent presence here. We do have a way to
communicate with them by a scattered binary hyper-burst. It sends
a signal faster than the speed of light (Comment: the signal is
teleported, it's a separate space-time that carries the signal faster
than light, see link). “Heron” (Jerry Miller, now retired from civil
service in the Air Force) was aware of NASA experimenting with it in
its primitive stages. When asked what messages we send, he said,
they were responses to questions the Ebens have posed to us.



 
http://www.ufoconspiracy.com/reports/teleportation-and-
humming.htm
 
     Raven said he cannot and would not meet to talk to us, but he
will see if there is some way to assist. He was well aware of our
research and things we had written. He said he would not discuss
details about the Ebens.
 
     When asked if there was a human-ET exchange program, he
said, “They have been here, we have been there.” He said that we
know the alien races who [sic] are and will be here; there are no
surprises. It continued to sound as though he was addressing things
for public consumption avoiding sensitive issues and the present and
putting emphasis on the past. He stated that there were different
species of aliens, he was aware of every one, and when asked if we
are in contact with different ones, he said no, only the ones who are
here.
 
     He went onto say that all this got started in the 1930s when U.S.
Army intelligence was provided some information. The Roswell
incident actually happened pretty much as stated. There was one
live alien, while the others died. The live alien died after a few years
and was picked up in 1964 during the Holloman AFB official contact
(actually, that was the Trinity site, Holloman was disinformation).
They asked for the return of EBE-1 so we gave him back. We still
have the pictures and medical research for EBE-1. Blue Book was
truthful as there were many unexplained sightings with the Ebens
doing reconnaissance, exploration and mapping. They took some
animals and some mutilations were allowed, but controlled (serious
questions about the truthfulness of this).
 
     Raven said that there are about 200 other intelligent, sentient
species scattered through out the universe that the Ebens have
identified and often times interacted with. The Ebens are about 20-

http://www.ufoconspiracy.com/reports/teleportation-and-humming.htm
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25,000 years ahead of us; a very long time ago they had a war with
another race that is now dominated by the Ebens.
 
     Betty and Barney Hill were taken on board a craft. They weren’t
abducted, according to Raven. He was very defensive with his
phrasing. Raven said they subconsciously volunteered. Thousands
have been taken on board alien spacecraft. They have been
examined, never killed, and then released. The abductees have
dreams, a lot about souls, which are about souls in the universe.
When we die, our souls travel around until they find a new “home”
in a new physical body to animate. All this was apparently revealed
by the aliens. They do not harm anyone during their abductions and
they are now through with this examination process; the next phase
is the intellect.
 
     Raven’s efforts here seem to confirm that something is going on
with “alien abductions” (as they are popularly known), but nothing
as extreme as what’s being reported. He went on to say that they
believe in a supreme God, as we believe, but they are more religious
than us; it is embedded in their society. He says Ebens can take the
form of human beings. They could not before, but they can now, for
the purpose of infiltrating society to obtain certain types of
information. Raven says they may want to be exposed. It is
apparently the government not wanting them exposed—not the
aliens holding back––as they have held back only as a courtesy to
us, Raven said. When asked about Whitley Strieber, Raven said he
had an encounter; that he was a conduit for something, but that it
did not pan out.
 
     For someone who was not going to talk about the Ebens, Raven
had said a mouthful. Our assessment was that Raven was prepping
us for a disclosure that was inevitable. In that process, he was
selective and tended to adjust the information.
 
     It is not that any of it was wrong; it was just being “polished.”
The alien abduction area was going to be sensitive for the



government to deal with, no matter what. Raven’s position goes
further than any we had ever heard from the inside. It is easier to
accept than the out right denials we had come to expect in the past.
So, was Raven actually telling the truth or is he spinning the
reported alien abduction incidences for political reasons?
 
     There are all of these stories of “mean spirited” aliens and
horrible probes in both books and the mainstream media––are they
a distortion of the true activity and nature which is more benign? 
There does seem to be a general dislike and distrust of some
individuals within the government for those doing books and films
about abductions. The real distrust from the government side is
directed not at the people claiming the experience, but at some of
the prominent researchers who lack the proper medical license or
psychological training while nurturing, confirming, and characterizing
the events as “horrible” and “traumatic.”
 
     The next few months saw increased activity. More meetings were
held with Raven. Parrot (Senator Claiborne Pell) and Crow (not
identified) joined the “Aviary” and the numbers began to swell. A list
of names to contact was given to Sparrow (unidentified but this is
not Rick Doty). One of the names on the list ran a facility that was
known and had a publicly known function. Sparrow was to use
Raven’s name to gain access to information when contacting this
individual. Once a meeting was arranged, the individual said since
Raven had also contacted him, he would be happy to talk to
Sparrow. He was escorted into a private room, where an
enlightening discussion ensued.
 
     “You know the public position of what we do here.”
 
     “Yes.”
 
     “Well, that’s what I do here 80 percent of the time. But, it’s the
other 20 percent that I’m here for. This is the only sending and
receiving station for alien communications on the planet.”



 
      Aside comment: The ET Communications facility was reportedly
located in the Manzano Weapons Storage Area Plant 3 and moved in
the late nineties.
 
     “Seriously?”
 
     “Quite seriously”
 
     “How does that work?”
 
     “From the time a message is sent from here until we receive a
response takes 22 days. It’s not 11 up and 11 back. Our sending
takes longer than theirs.”
 
     Sparrow was impressed since this was quite a find. The use of
Raven’s name opened doors. The push on our end now was for us to
put together a production deal. We needed to structure a TV show
that could accommodate the information we were getting. We were
first asked to outline two programs starting with Roswell to begin
laying the historical perspective of ET contact. In addition to the
outline of the programs, we were to include a “wish list” of proof
that we felt we needed for each show.
 
     We were told that if we structured the show that they would
supply the proof. The outline was completed and sent off. The next
steps were negotiations with a major production company.
Negotiations seemed to be going well with one company until their
greed exceeded our civil rights, we walked away. The second round
of negotiations went much better and most elements were worked
out for a contract between us. The contract was on the table, not
signed, but with a few points still to negotiate.
 
The End Game that Failed: How Working with the
Government Flopped in 1991
 



Raven set up a major meeting. They needed us to define who would
be the project director on our end. I was the only one who was
skilled in both television production (Jaime Shandera) and this
intelligence game we had been playing for years. The meeting that
Raven was convening would include people from Washington and a
CIA contract agent from L.A. Sparrow was going to be at the
meeting, but wanted me to fly into Albuquerque to be on standby in
case he needed me. There was to be a complete discussion about
the television program. Certain key players in the Bush
Administration were briefed.
 
     An operation was underway to brief the heads of various
agencies to gain their support for the kind of rumblings that
someone was real serious about going public. When you’re focused
on what you want to tell, you don’t always look at how the
administration in place needs to have a game plan to deal with the
public. Secretary of Defense Cheney (now the former Vice President)
reportedly said he was against disclosure. The administration had
nothing to gain and the Pentagon would need an additional $20
million.
 
     They would need the money to handle the increased staff to deal
with the flood of Freedom of Information Requests (FOIA). The
phones would be ringing off the hook and it would disrupt their
ability to function with a normal business flow, let alone a crisis.
 
     It was clear that a lot of thought was being put into the impact
that this would have on all fronts. Now we were hearing things we
hadn’t considered, but that seemed so logical and expected. Things
now seemed to be on a fast track of high exposure that would be
hard to back down from. President George H.W. Bush (one) was
being mentioned often, but always in “careful” terms; careful in the
sense that Bush was only supposed to be marginally aware that an
operation was underway to test the political climate for release of
UFO information.
 



     That sounded more like plausible deniability than fact or,
proposals, discourse and then deny. If the briefings were underway--
and all indications suggested they were --then they could only have
proceeded with Bush’s express approval.
 
     There were hard rules we learned about MJ-12 over the years
and that was there was great consistency. MJ-12 autonomy from the
President worked only for day-to-day functioning, political decisions,
briefing agencies, and disclosure. Anything that would impact the
public and/or the administration required a Presidential directive,
and this was not the exception, but the imperative and rule.
 
     The rumblings we heard had to do with the difficult adjustments
going on with the briefings and attitudes of the participants. Raven
and Parrot were carrying out the briefings. Parrot was very cynical
about Hollywood as he felt they sensationalized too much and could
not be trusted to stay on track and remain focused. Raven felt it was
the way to go and was the best opportunity to reach the largest
audience with the ability to tell the whole story from historical roots.
At first, NASA was negative, but the President’s Scientific Adviser
was very much in favor which was a big plus.
 
     As the major meeting approached, I prepared to fly to
Albuquerque. I understood my role, which was to be on standby.
When I arrived, I checked into a hotel near the airport since this was
also close to Kirtland AFB where the main meeting was to be held.
When the plane landed and taxied to the terminal, I saw one of the
jets out of Andrews AFB, MD. The plane had “United States of
America” painted across the fuselage, which was the ones, those
U.S. Senators and other Washington dignitaries used on official
business. It was parked inside the Air Force base fence at the
Kirtland terminal.
 
     At the hotel, I waited until I received contact with approximate
times provided. I would need to be on standby. Once I got the call, I
got something to eat. My first briefing came by early evening.



Sparrow had a pre-meeting with Heron (Jerry Miller) and Parrot
(Senator Pell).
 
     Raven took the Washington visitor to Los Alamos for a briefing.
On the previous day, they had been to the ET communication center
(Manzano Weapons Storage Area, Kirtland AFB, Alb, NM, Plant 3
[sic]). Parrot did not go; indeed, he said he had never been there,
but sees the readouts. Heron (Jerry Miller) referred to the CIA-LA
contact as “Washington’s Man in L.A.” He has been in L.A. for a long
time and is thoroughly familiar with the Hollywood community and
all of its players.
 
     The evening meeting had been pushed back to accommodate the
Los Angeles briefing. Sparrow felt this was a huge operation and was
sure that the entire cross coordinating with officials in Washington
was going on. He didn’t know what the OPR (Office of Primary
Responsibility) was, but he saw all the signs. He had done the same
before but never to this extent nor on this level. There was a vast
difference this time as opposed to 1987 when those running the
operation were just above him. When they went higher, they were
shut down. This time it was coming from the top. Heron (Jerry
Miller) said he had never seen an operation interface with the media
on this subject––never.
 
     They knew that when things started to break, Washington would
be flooded with phone calls with reporters wanting to know things.
All bases would be covered so that all offices would know how to
respond.
 
     Heron then spoke of some of the devices the aliens have given
us. There is a beam device that can detect nuclear warheads. If it
scans areas in Russia, for example, it can tell if there are nuclear
warheads and their size and explosive yield. There is also a box that,
when opened, emits what looks like light rays, but they are not light.
They can’t be measured on a spectrometer. When you pass a crystal
or prism through this beam pictures show up. There doesn’t appear



to be anything in the box to cause the beams. There are no harmful
side effects from the beams. The box has been tested and examined
and it remains baffling. Heron says there is a warehouse full of these
types of things that the aliens have given us which we cannot figure
out.
 
     Following the preliminary briefing, I was on my own for several
hours. The next meeting was to take place in a vault room on the
base (Kirtland AFB, NM). It is in these rooms that the most sensitive
subjects are discussed. In fact, there are some classifications of
information where discourse between two people can only be
conducted in a vault room.
 
     The vault room cannot be bugged. The walls, ceiling and floor
are electronically treated and the hallways and buildings are secured
at all times. No matter your clearance level, if you are not
designated during an assigned use, you cannot be admitted. If a
document is typed in a vault-- as certain levels of classification
require --then the typewriter itself remains classified until the ribbon
is removed.
 
     It was close to 2 a.m. before I received the briefing from the
main meeting. It was stipulated that they wanted television
presented in a way that was appealing to the public; they didn’t
want a lot of special effects. Every re-creation must be factual. The
reason for doing this, they explained, was to prepare the public for
the future: We will be visited by ET. We will soon be able to see
aliens in space with new astronomical equipment and they want the
public to be prepared. The Ebens are a non-hostile species,
exploring the universe; they go about their lives and let us do the
same. The only aircraft we have lost due to alien sightings have
been from chasing the alien craft beyond the designed tolerance of
the plane. We have no knowledge of any offensive weapons on their
part.
 



     They don’t want any government bashing for keeping the alien
presence secret since they had a long-range plan and many
presidents didn’t want to implement it. Eisenhower said no; Kennedy
was iffy (not true from latest information, he paid with his life);
Johnson said get that crap out of here; Nixon had Watergate; Carter
was fascinated and wanted to know everything (later refused to
talk); Reagan was afraid to deal with it (false, he pushed disclosure);
Bush I (one) was, well, opinionated; and later, Kissinger warned
Clinton not to, and Bush II said no.
             
     Our proposal was received very well. It was taken back to
Washington. Certain people still had to get into place. That was
understood to mean Robert Gates (the current Defense Secretary)
had to complete the confirmation process for Director of Central
Intelligence (DCI).
 
    There was a lot of special information relative to how we were to
deal with the government, the networks, briefings, changes, time
frames, etc…. It was stated that the aliens might be back as early as
1993. We are not in constant contact; there is a window of two or
three months in the year (this statement doesn’t explain all the UFO
sightings).
 
     There have been other aliens here, several species in the last 60-
70 years. One group was hostile, but not known to have harmed
anyone; perhaps it was they who had carried out some of the alien
abductions, but the Ebens will reportedly protect and shield us.
 
     It was said that General Scrowcroft asked to be read into the
program the moment he became National Security Adviser. He
wanted to see the project manager (that was Raven) and asked like
a child, “May I see something please?”
 
     Following the meeting, I caught a couple hours of sleep and was
on the first flight back to L.A. It certainly would appear that we were
on the line in postcard number 2 that said, “The scene was set: The



curtain to rise when the T-I-M-E was ripe.” The scene was et like no
other time in this long adventure. But, we still did not know what T-
I-M-E meant. Hopefully, that wouldn’t be another mountain to climb.
 
     Almost immediately after I returned, a major problem began to
erupt on our landscape. With the Gates hearing just days away, his
role in the Iran-Contra affair suddenly loomed large. New testimony
had just come to light that during the Iran-Contra scandal, that the
number three (3) man at the CIA knew what was going on. If true,
that put a great big spotlight on Robert Gates. Gates was assistant
National Security Adviser under Scrowcroft in the Bush
Administration, at the time of his nomination to the CIA. During the
Iran-Contra scandal he was he number two (2) man at the CIA as
Deputy Director under William Casey.
 
     The burning question was how the number one (1) man at the
CIA and the number three (3) man had knowledge, but yet the
number two (2) man was out of the loop!? Until there were answers
provided to the growing list of questions, the hearings were
therefore delayed and we were delayed. Parrot said, “If Gates does
not get in, there is no way in hell this thing is going forward.”
 
     The briefing of agencies continued. Some conducted their own
research as to impact and cost. The soundings coming back
presented a mixed bag. NASA was now in favor of release. The
feeling there was that it would free up money from Congress for
future space projects. The Pentagon was firmly against it. The
Auditors General’s office felt we would be facing $2.5-3 billion in
lawsuits from angry citizens and groups feeling they had been lied to
and denied access.
 
    They anticipated more than 100 lawsuits. We countered that was
absurd since the agencies that denied the existence of UFO files did
not deliberately deceive; they simply did not know those files
existed; besides, those files were properly classified. One could
argue ‘til hell freezes over whether it should be classified, but not



over whether the procedure was proper. It is even quite legal to lie if
there is no way to avoid revealing the existence of certain types of
classified “black projects.”
 
     Throughout the month of July 1991, the Gates’ hearings kept
being delayed, but Bush’s support was unwavering. But if the
hearings were not going to convene by the end of July, they would
have to wait until September because Congress would be in recess
during the month of August, which is just what happened. The date
was finally set for the 16th of September for the Senate Select
Intelligence Committee Hearings on Robert Gates for Director of
Central Intelligence (DCI).
 
     As August progressed, feedback from Parrot was that this
briefing process was requiring more than anticipated and they would
be lucky to finish before Gate’s confirmation. They continued to run
into obstacles. The Justice Department was against it. The
recommendation to Bush would be to take this strictly covertly. Even
with the obstacles, the meeting to present the plan was scheduled
for the 22nd of August and Raven felt they were ready to approach
him. The meeting would take place at Kennebunkport, ME. Bush was
there for a working vacation for the month of August. The meeting
was to include 15 high level officials from Washington. The hope was
that a consensus would swing Bush to “green light” the operation.
The meeting was scheduled for 180 minutes; for a perspective an
intelligence briefing usually takes 30 minutes or less.
 
     Because of foreign visiting dignitaries, the meeting of the 23rd
was delayed. It came down to its third reschedule of the final
weekend of the August break. How they could manage to get that
many high level officials into Kennebunkport without the press
suspecting the advent of WW III, we didn’t know. Naturally, the
world never sits still while these subjects are being discussed and
August was no exception. The Soviet coup attempt and the fall of
communism were underway.
 



    My briefing, following the Memorial Day weekend,
informed me that the meeting never happened. The news
was not good. In essence it was dead, I was told. They shut
all the doors and the government locked them. It won’t
happen at this time.
 
     Of the 15 needed to support, they only had four (4). At one time
they had eight (8) and thought those eight (8) could convince the
other seven (7), but it worked in reverse as they pondered too hard
and too long. They made a lot of enemies.
 
     When William Webster, the outgoing CIA director, was briefed on
the plan he flew into a rage. He kicked a chair and yelled, “You can’t
do this to me! You can’t do this to me! I’ve had Senators and other
high level people sit in that chair and I’ve told them there is nothing
to this! You can’t do this to me!”
 
     I guess the greater good of an informed public be damned when
we had individual reputations to consider. Heron (Jerry Miller) felt
Raven hurt himself and that he should have released something first,
then watched government circles react. They could not move
forward because they had no protection. Bush I, we are told, was
never thoroughly briefed. He was only told that a plan was in effect
to see if it was feasible to make a release. We were back to plausible
deniability.
 
     The reality was that the plan to assess a programmed, gradual
release and its projected, potential affects were begun in the 1950s.
All the dealings with UFO researchers, planting stories, influencing
movie themes, disinformation campaigns, the Emeneggers, Moores
and Shanderas had all been the feasibility study. It has been a long-
term plan. But, what stops the efforts of Raven and company?
 
     It does not seem likely that it is the ETs. It is apparent to us after
hours and hours of conversations over many years that the Ebens
have a great deal to impart to us. But to make intelligent decisions,



the public must be made aware of what is going on. If, as they say,
the Ebens are 20-25,000 years advanced beyond us, it is like saying
we can not even fathom how far advanced they are. A hundred
years ago, we humans could not even envision today’s computer
age.
 
     We cannot predict where we will be in the next 100 years. To
even use a number like 25,000 years means their technological,
biological and psychological development is incomprehensible to our
scientists. But again, by all accounts, the Ebens seem to be helping
us. They have given us craft to study and fly. There have been
exchange programs. Instead of destroying or conquering, they seem
to keep trying to help us.
 
     If that is what the evidence points to then why does each effort
for hard evidence get stopped? It does not appear to be the Aviary
that is stopping things. It does not appear to be the Ebens that are
stopping things; indeed, they seem to go to great lengths to not
force us to do anything. But, it does appear as if they are trying to
motivate us to perhaps save our planet and ourselves. If they are
not here to help us then they are not as smart as their advanced
technology would indicate they are.
 
     We will find ourselves as short-term playmate without the help of
someone else. We are destroying our planet and ourselves; the hard
evidence is everywhere, at an exponential rate and incredible speed
and on the cosmic scale of time. So, again, what is stopping the
evidence from being released? The most logical deduction and
conclusion is [sic] human greed and power. The old adage goes,
“Power corrupts and absolute power corrupts absolutely.”
 
     Just think of it, the possibility that ETs could provide new
technologies that could not just save but revolutionize the planet.
With control of these technologies it could mean world domination.
Who better to stop an officially-sanctioned release than power



brokers who want continued control? Those who have it are not
about to relinquish it.
 
     For our part, we know what exists; we know the reality of the
Ebens. Rick Doty has been in intelligence from the inside, he has
seen the craft, he has seen the highly classified reports, and he has
seen the photos from the Roswell file showing alien bodies. Bill
Moore has seen Unidentified Flying Objects maneuver before him.
He has heard incontrovertible testimony from numerous first-hand
eye witnesses; he has followed an undeniable trail leading to the
inner circle.
 
     Jaime Shandera has now had the existence of ETs proven to him
beyond question. He has followed much of the same trail as Moore
and heard the testimony. But to say that we know beyond what we
can prove to the reader is only the first step in a long, long journey.
 
     If we are successful with the sources and the investigations with
new developments currently underway, the promise of more
definitive information will be soon forthcoming.’
 
Jaime Shandera
 
So what about the forthcoming? Despite the government-Shandera
disclosure effort that flopped, what else had taken place since 1991?
Starting back in 1987-1988, we were receiving what was called ‘Bird
Code,’ see (5) for samples from the 17+ pages that were received.
This Bird Code exchange involved Ernie Kellerstrass, Rick Doty,
Robert Collins, Jaime Shandera, Bill Moore and perhaps the DIA’s
Falcon or the CIA’s Walter Ferguson as our Washington DC sources
who Bill Moore and Jaime knew, but not the rest of us.
 
     This code supposedly gave us directions on how to find the ‘Bird
Sanctuary’ or an apartment in Washington, DC near the mall where
an ambassador was kept. Was this ambassador an alien named EBE-
3 (female) or some other female EBE who departed in 1989 or was it



‘93? Needless to say we ‘blew’ our window of opportunity because
some of the information was not interpreted correctly by Jaime
Shandera and Bill Moore who actually made the trips to DC.
 
     Jaime started working again on this ‘Bird Code’ in the early ‘90s
and, with the help of ‘postcards’ from New Zealand and other places,
he was able to put enough information together to make a special
trip to Washington in the summer of 1995.
 
     It was too late to meet our “ambassador,” but it wasn’t too late
to meet “Mr. X” (Walter Ferguson, CIA?), Jaime wasn’t too clear on
that. He met our Mr. X in front of a building near the mall. As Mr. X
escorted Jamie into this building, Jaime noticed a checkered board in
the front entry way (King’s Table) laid in the floor (6) and off to the
left was a TS/SCI vault reportedly containing “volumes” on our
extraterrestrials.
 
     However, in June/July 2012 the CIA Falcon was disclosed as none
other than Harry August Rositzke who died November 4, 2002 in
Warrenton, Virginia. Very few people were in a position to know who
the real Falcon was. The two we know about for certain are Bill
Moore and Richard Doty. Both had direct interaction with him. Bill
Moore provided a name to his friend Greg Bishop in 2005. Brian
Parks (see author link, last page) had known Bill closely from the
early 1980's until he dropped out of UFO research around 1994. Just
a few months ago he gave Brian the very same name as Bishop had
(4).
 
 

References/Footnotes
 

(1a) The Zeta Reticuli Star System: 
 
http://www.ufoconspiracy.com/reports/zetareticuli_star_sys.htm
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(b) Colonel John Grine was part of the initial medical team that
examined EBE-1. He also assisted in the autopsy on one of the other
Ebens. Colonel Grine retired in 1970 and lived in Austin, TX until
1985, when he moved to Albuquerque. Colonel Grine died in 1995 at
the age of 91.
 
(c) Colonel Bryon Redlinger, who lived with EBE-1, died in Phoenix
AZ, in 1989. He lived with EBE-1 from 1949 to 1952 when EBE-1
died. Colonel Redlinger was a Captain at the time. Rick said he
spoke with him in 1980 and again in 1984. He was a very nice man
who retired around 1970. He was from the very old school. He
served before WW II. His daughter Dennette lives in Albuquerque
and is married to an Air Force officer who must be retired by now.
Bill Moore did interview the Colonel sometime back in the1980-’82
time frame. The agreement was that the interview would be held in
confidence and all information would be safeguarded.
 
(d) Mantis type aliens:
 
http:/www.ufobc.ca/Beyond/prayingmantis/index.htm …Angleton
circa 1952, “when the bug spoke those in the back of the room
fainted.”
 
(2) As reported in the July 1999 issue of Physics Today, two-and-a-
half months before his death, the world-renowned Russian physicist
Andrei Sakharov gave a speech in Lyons, France. Included in that
speech was the following: ".... We are looking into the fantastic
possibility that regions of space separated from each other by
billions of light years are, at the same time, connected to each other
with the help of additional parallel entrances, often called
wormholes. In other words, we do not exclude the possibility of a
miracle: the instantaneous crossing from one region of space to
another. The elapsed time would be so short that we would appear
in the new place quite unexpectedly, or, vice versa, someone would
suddenly appear next to us. I talk of such things in order to show

http://www.ufobc.ca/Beyond/prayingmantis/index.htm


what kinds of questions are being raised and discussed at the cutting
edge of science."
 
(3) Project Beta: Creation of a Modern Myth, Greg Bishop, Paraview
Pocket Books 2005.
 
(4a) Who is Jamie's Raven? Still an unknown, but Rick Doty's was
Mr. R or Richard Helms ex CIA director. And, what about Falcon?
According to Bill Moore and known by Rick Doty it's Harry August
Rositzke, born in New York, 1910. 
 
http://ww2.fairfaxtimes.com/cms/archivestory.php?id=158461
 
http://articles.latimes.com/2002/nov/09/local/me-rositzke9
 
     A redacted FBI memorandum dated in 1961 for Rositzke (not
shown) was kept as classified until July 2011, then the classified
portion was redacted. This memorandum follows the same
formatting of the 'leaked' CIA Oswald Memo dated in March 1964
mentioning Oswald being trained by the CIA and Naval Intelligence. 
 
Brian Parks (who provided the memorandum) stated on 07-20-012:
 
"What happened was that an FBI informant overheard Harry say
some complimentary things about the Soviet Union. He reported
same to FBI. As soon as they found out who he was they dropped
the matter cold. I gave this to Greg Bishop for his online talk, and he
did use it, but not many seemed to have been watching.
 
The other attachment is a quality photo that is from the cover of
"The CIA's Secret Operations" from 1977. An old book that you can
get on Amazon. He also wrote "KGB: The Eyes of Russia." I have
that also but not read it yet."
 

http://ww2.fairfaxtimes.com/cms/archivestory.php?id=158461
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(4b) Why now for all of this? Isn’t this just a little outdated? Like so
much of the information in this area it’s old to some, but new to
others, yet in the same breath, this material has never been released
before publicly. The narrative in the main text follows the
introduction history as a mix of interviews and discussion which was
originally done by Jaime Shandera. Jaime’s last known place of
residence was in San Diego CA living with his present wife, but
recently, within the last year or so, he moved back to Los Angeles.
 
Many will complain that “code names” lessen the credibility of the
material. This may be true, but the authors have to respect the
confidentiality of their sources or else there would be no information.
However, in this case, most of the code names have been provided
where possible.
 
(5) Samples of the ‘Bird Code' using the exact words. This was the
code used by Ernie Kellerstrass, Rick Doty, Bill Moore, a source at
DIA and I Robert Collins in an attempt to set up an interview with an
EBE (female, EBE-3?) who was reportedly located in a safe house
next to the mall in Washington DC. The Bird Code effort went on
from 1987 through 1988. EBE female left in 1989 or ‘93 according to
sources, there is confusion on this.
In the beginning there was the Falcon and the Eagle

87/88: In the beginning there were two birds, the Falcon and
the Eagle living in the same neighborhood. Their light source shone
with two bright nesses. Both birds, although bothered by the



Woodpecker, lived happily together in this neighborhood of two
bright nesses. At the second phase of their fourth moon trouble
began to develop, for the Eagle became frustrated by the
Woodpecker’s action. Falcon made its only mistake, for it sided with
Woodpecker. A war, which lasted many moon phases, occurred
between the Falcon and the Eagle. Once all the feathers were
plucked from the Falcon, it became a rare bird. It retired to its nest
and slept quietly.
 
The Eagle Soared

87/88: The Eagle soared above the other birds and made nests
in their homes. When the Eagle mated with the Blue Jay, the new
breed developed. The new breed and rarest bird is called the
Condor. The Condor must open the apartment, for if any other bird
opens the door first, the other occupants will flee. The door must be
opened with a Special Key mentioned in the third paragraph of the
fifth chapter of the written book. The Key will only sleep for one
moon phase. Condor must open the door before that time.

 
The Parrot Spoke Three Times
     87/88: The Parrot three times spoke the latter: One in two parts
and the Woodpecker taps this message. A few years after tens of
thousands of birds flew over Europe: The Eagle acquired three rare
birds. Unfortunately one died a few years after. Many years passed
while Eagle learned to talk some rare bird: But, mainly the rare bird
learned to speak Eagle. These discussions are referred to in the book
written in the forth repeat of the twin year the Woodpecker was
born.
 
(6) King's Table:
http://www.pbm.com/~lindahl/articles/kings_table.html
 
---NSA, responsible for alien communications and tracking: The
National Security Agency’s (NSA) Deep Space Probes & Space
Surveillance.
 

http://www.pbm.com/~lindahl/articles/kings_table.html


http://www.ufoconspiracy.com/reports/nsa_deep_space_probes.htm
 
---Rick Doty pinpoints the underground facilities at LANL. Map in
Section III, Chap 2:

http://www.ufoconspiracy.com/reports/nsa_deep_space_probes.htm


Chapter 5



WILL THE REAL MEN-IN-BLACK (MIB) PLEASE
STAND UP?
 

 
Ed Doty, the uncle of Rick Doty and a retired AF Colonel who worked
for the 7602nd and was involved in the covert collection of UFO
reports said, “We learned a lot about the aliens.”
 
The enigmatic “Men-in-Black” is one of the most sinister and
controversial areas in UFO research. For many years, stories have
surfaced from researchers and from the casual or incidental
sightings of UFOs. If UFO pictures were taken, the witnesses
sometimes claimed to have been harassed, intimidated and/or the
photos were confiscated from them.
 
     Men-in-Black (MIB) are usually reported to travel in groups of
three. They are often described as slender, swarthy looking
characters of European or Gypsy mien that wore wrap-around
sunglasses and drove black Cadillacs or Lincolns which appear out of
nowhere only to disappear just as mysteriously. Sometimes they
flash government credentials. On other occasions they pose as
insurance adjusters, utility company personnel or home repair
contractors; plumbers, carpet layers, telephone repairmen, gas line
inspectors and even reporters for local newspapers. All are favorite
ploys that the MIB were reported to have used.
 
     They would invariably appear in an effort to obtain information
from people who had a UFO related experience of some sort coming
away with physical evidence of the event. This evidence would



usually be of a photographic or video nature.  The Men-in-Black
would often obtain the evidence by means of an empty promise to
return it at some future date. If promises failed, they would resort to
threats, intimidation, harassment or even surreptitious entry of the
home, office or place of business of the witness then they would
simply vanish.
 
     Some believe they were clandestine government agents, others
argue that they are minions of a powerful underground secret
society working in tandem with extraterrestrials to take over the
planet.
 
     A few think they are actually extraterrestrials posing as humans
in order to promote some unknown, but invariably sinister agenda.
 
 
     On the other side are those who claim it is all hogwash; that the
whole thing amounts to nothing more than the typical paranoid
hysteria invariably associated with the UFO community’s lunatic
fringe: Most attribute the roots of the legend to the promotion of the
late Gray Barker (d, 1984), a sensationalistic UFO folklorist and
writer of the ‘50s and ‘60s who was well-known for his “spoofs.” If
anything, it was Barker’s book, They Knew Too Much about Flying
Saucers, (NY: University Books, 1956), plus his numerous pulp
magazine articles on the subject which enshrined the Men-in-Black
phenomena into the UFO literature.
 
     Later, John Keel, a friend of Barker’s and a prolific writer of the
‘60s and ‘70s who had been known to appear at lecture
presentations dressed entirely in black, carried the torch to new
heights in his book, The Mothman Prophecies (NY: Dutton, 1975).
 
     Curiously, MIB really do exist and they do make occasional
appearances to UFO witnesses in order to obtain critical evidence,
although such forays are less common than rumor and legend would
have us believe. The truth of the matter is that “they” did not create



the legend at all, but rather have merely taken opportunistic
advantage of it in order to provide cover for their shady operations. 
 
     As many suspected, they really are government people in
disguise. In fact, they were members of a rather bizarre obscure unit
of the Air Force Intelligence known in the past as the “Air Force
Special Activities Center” (AFSAC). The Air Force Special Activity
Center (AFSAC) originated from the Air Force Intelligence Agency,
Service, Wing, and Division. Air Force Intelligence started in 1949
after it was the Army Intelligence Group. Various names were
changed over the years. AFSAC was devoted primarily to the
collection of Human Intelligence or “HUMINT” (i.e., intelligence
obtained, often covertly, directly from human sources as opposed to
that which has been gathered electronically ELINT). The workings of
this unit and its predecessors have long been among the most
secretive operations of the military intelligence community.
 
     As of 1991, AFSAC, headquartered at Ft. Belvoir,VA, had been
under the operational authority of the Air Force Intelligence
Command centered at Kelly Air Force Base in Texas. The obscure
history of this unit goes back to at least the early 1950s and perhaps
the late 1940s when it was known as the 1006th Air Intelligence
Service Squadron. In July 1959, the 1006th became the 1127th Field
Activities Group, which in turn became the 7602nd Air Intelligence
Group in the early ‘80s and finally AFSAC around 1983.
 
     The Defense Intelligence Agency’s (DIA) Defense Humint
Services (DHS) eventually absorbed AFSAC in 1999. One or more
probable reasons for the periodic reshuffling of names and numbers
is to keep the unit’s operations as well hidden as possible or it could
just be bureaucratic bean counters at work. Many a researcher
abandoned the search when an agency or unit appears to have
ceased all activity with no indication of its new designation.
 



     There is no question that this group has been connected with
the clandestine collection of UFO related information from its earliest
inception and that it often made use of three-man teams in its
operations (refer back to last chapter on Rick Doty).
 
Indeed, two documents released back in 1991, under the Freedom
of Information Act, provide evidence of this.
 
     The first of these, AFCIN Policy Letter 205-13 dated 12 April
1960, clearly states that the 1127th “participates in Project
Unidentified Flying Object (UFO) in accordance with AFCIN-P1 Policy
Letter 205-10, dated 19 January 1960.” The second heavily censored
FOIA document titled “History of the 1127th Field Activities Group”
for 1 January 1960 through 30 June 1960 states on page 20 that,
“10 three-man teams (five airborne and five ground) are maintained
on an alert roster for the 1127th’s Project ‘Moon Dust’ recovery of
space vehicles.”
 
     In addition, a curious mid-1960 USAF/OSI (Office of Special
Investigation) memorandum on the subject of “Donald E.
Keyhoe/Mercury Enterprises, Inc.” states unequivocally, “Files
relating to UFOs are maintained in two places; at ATIC (Air Technical
Intelligence Center) headquarters at Wright-Patterson AFB (Ohio),
and at the 1127th Field Activity Group, Ft. Belvoir, VA.
 
     AFOSI is an organization whose operations have always been
closely allied with those of the 1127th/AFSAC and it is not
uncommon for OSI personnel to be assigned to special duty within
the unit as they certainly were during the Bennewitz affair.
 
     Even more importantly, according to J.R. Richelson’s The U.S.
Intelligence Community (Cambridge, MA: Ballinger, 1985):
 
     “The Air Force Special Activities Center at Ft. Belvoir, Virginia
provided centralized management of all Air Force activities involved



in the collection of information from human sources. These activities
include clandestine collection as well as the debriefing of directors.”
 
     Mentioned earlier, AFSAC was previously known as the 7602nd
Air Intelligence Group and prior to that the 1127th Field Activities
Group.
 
     The 1127th was described as "an oddball unit, a composite of
special intelligence groups. The men of the 1127th were con artists.
Their job was to 'get people to talk." The 1127th Field Activities
Group had two squadrons: the 1167th and 1116th. The 1167th
squadron was headquartered at Weisbaden and contained the
following detachments: Det 1, Schierstein; Det 2, Berlin; Det 3,
Hahn; Det 4, Wuenheim; Det 5, Oslo and Det 6, Bentwaters.
 
     The 1116th squadron was headquartered at Yokota and
contained the following detachments: Det 1, Kunsun; Det 2, Saigon;
Det 3, Korat Thailand; Det 4, Misawa Japan and Det 4, Laos).
 
     The “oddball unit” description was apt indeed, for con artist they
were and still are. Safe crackers, cat burglars, locksmiths, fast
talkers, disguise artists, impersonators, assorted masters of
deception, eccentric geniuses and useful flakes of all types were
recruited from all over the country–even from prison when
necessary–in order to staff the unit. Military organizations, discipline
and paper work were of secondary importance. The emphasis was
always first and foremost the obtaining of information, and those
involved were experts at it. They had to be, for they were often
assigned to the most dangerous of America’s covert intelligence
operations.
 
     Since deception was an integral part of their operational strategy,
ruses like the Men-in-Black were right up their alley. While it seems
unlikely that we shall ever know whose idea it was to adopt the
Men-in-Black game for the purpose of obtaining UFO information, it
was almost certainly Gray Barker’s early ‘50s hype that inspired it. All



the 1127th had to do was adopting the concept and use it for their
purposes.
 
     The sensationalistic paranoia of the UFO community and the
accompanying incredulity of more responsible individuals would
provide all the cover they needed. No one but the lunatic fringe
would ever believe such stories were true and the 1127th knew that
the fringe groups had little credibility outside their own small circles.
It was the perfect cover. Again, this fitted the operational mandate
to control the evidence.
 
     During late 1979-1983, the 1127th successor unit, the 7602nd
Air Intelligence Group, was heavily involved in the Paul Bennewitz
affair as mentioned previously, but so were AFOSI and several other
agencies, most notably the National Security Agency (NSA).
 
     Also, Charles Doty (deceased) and Ed Doty, father and uncle of
Rick Doty both retired AF Colonels worked for the 7602nd and were
heavily involved in the covert collection of UFO reports.
 
     AFSAC was merged under the Defense Intelligence Agency’s
(DIAs) Defense Humint Services (DHS, subdivided into three regional
areas within the US) in 1999. Can we assume that part of its job is
to collect UFO reports covertly. For further reading please see
references.
 
     Mythology or otherwise, the MIB have played a significant role in
the world of Flying Saucer folklore wearing many different faces,
human and otherwise, and representing a part of the so often talked
about, “Shadow Government" (1, 2).

 
     What better a shadow than things that lie beneath, a macabre
mystery which is all its own? We will see how true this might be in
Section 3.

 
(1) Enemies: A History of the FBI, Tim Weiner, February 14, 2012.



 
(2) Legacy of Ashes: The History of the CIA, Tim Weiner, May 20,
2008.
 



SECTION III: WHAT LIES BENEATH?
Chapter 1

In the first 6 months of 2008 3 OSI and 2 FBI agents had visited the
WP Civil Engineering (CE) contact asking questions about the Vaults.



THE VAULTS AT WRIGHT-PATTERSON AFB
 
The military presence began there in 1917 when Wilbur Wright Field
was opened on the site of today’s flight line to train pilots, armories,
and gunners during World War I. A depot also began operating
there. Aviation research and development continued to flourish there
as well. First, McCook Field was built at what is now the intersection
of State Route 4 and Interstate 75. Then Wilbur Wright Field was
established where the present runway is in 1924, on land donated
by the local community. Wilbur Wright Field and the depot area
became Patterson Field on July 6, 1931, in honor of Lt. Frank
Patterson. He was killed in 1918 in the flight line crash of a DH-4
while flight-testing the synchronization of machine gun and propeller.
In 1948, Wright and Patterson fields were merged and created to
form Wright-Patterson AFB.
 
     Today, as in the early 1900s, Wright-Patterson is where weapon
systems of the future are conceived, tested and modified by the
base’s 10,000 researchers, scientists, and engineers. Wright-
Patterson has evolved into the largest, most diverse and
organizationally complex base in the Air Force. The Air Force
missions range from logistics management, research and
development, education, flight operations, and many other defense
related activities.
 
     Wright-Patterson AFB is the home of the headquarters of a vast
worldwide logistics system supporting the entire Air Force. It also
has the foremost aeronautical research and development center in
the Air Force. The Wright-Patterson work force numbering
approximately 24,000 people, making it the fifth largest employer in
the state of Ohio and the largest employer at a single location. It is
home for more than 70 units representing seven (7) different Air
Force commands and a host of DOD organizations.
 



     The base pays out nearly $3 million in salaries every day of the
year totaling an annual payroll of approximately $1.2 billion (1). This
brief history alone tells the reader that not only is Wright-Patterson
of central importance today, but it had equal, if not greater
importance in July 1947. In 1947, most of the Air Force research and
development (R & D) took place “in-house” meaning only those in
military uniform performed the basic R and D for aircraft and rocket-
missile development. This method guaranteed the utmost secrecy
for any programs deemed sensitive.
 
On July 8, 1947, Col. Blanchard announced a flying saucer had been
captured near Roswell, NM, on that late afternoon; J. Bond Johnson
took General Ramey’s photograph in Fort Worth with a copy of the
message apparently just sent to Hoyt Vandenberg in his hand. While
Ramey told the world that a weather balloon went down in Roswell,
the Army general had in his hand a memo telling Pentagon brass of
a “disc” crash with “victims.”
 
     With the reported recovery of aliens and their flying saucer in
July of 1947, the many stories and rumors suggested that these
artifacts were brought to WPAFB in Dayton, OH. Recent information
seems to add substantial credence to those reported rumors in the
form of a message virtually pulled from General Ramey’s hand by
means of digital enhancement (thanks to David Rudiak) (2). The
message to Vandenberg reads:
 
17:13 CST                         ARMY CABLE
A) URGENT                     
B) HQAAF
C) WASHINGTON 
D) 8 JUL 1947
E) VANDENBERG                           
F) FROM: HQ 8TH AAF 
G) SUB: ROSWELL
 



0)  FWAAF ACKNOWLEDGES THAT A “DISK” IS NEXT NEW FIND
WEST OF
1) THE CORDON. AT LOCATION WAS A WRECK NEAR OPERATION
AT THE
2)”RANCH” AND THE VICTIMS OF THE WRECK YOU FORWARDED
TO THE
3)??TEAM AT FORT WORTH, TEX.
 
4)  AVIATORS IN THE “DISC” THEY WILL SHIP FOR A1/8TH
ARMYAMHC
5) BY B29-ST OR C47. WRIGHT AF ASSESS AIRFOIL AT ROSWELL.
ASSURE
6) THAT CIC/TEAM SAID THIS MISSTATE MEANING OF STORY AND
THINK
7)  LATE TODAY NEXT SENT OUT PR OF WEATHER BALLOONS
WOULD FARE
8) BETTER IF THEY ADD LAND DEMORAWIN CREWS.
9) RAMEY
 
TOP SECRET
 
To add credence that something of tremendous importance was
occurring in July 1947, we have from Edward Ruppelt’s book, 'The
Report on Unidentified Flying Objects,' Chapter 2, 1956, the
following: “By the end of July 1947, the UFO security lid was down
tight. The few members of the press who did inquire about what the
Air Force was doing got the same treatment that you would get
today if you inquired about the number of thermonuclear weapons
stock-piled in the U.S.’s atomic arsenal. No one, outside of a few
high-ranking officers in the Pentagon, knew what the people in the
barbed wire enclosed Quonset huts that housed the Air Technical
Intelligence Center (this should of read T2 Intelligence in Ruppelt’s
book, T3 was Engineering) were thinking or doing,“ It was T2 and
T3 in July '47, not ATIC. T2 Intelligence was integrated with AMC, Air
Materiel Command in October 1947:  
 



http://www.nasicaa.org/chapter02.pdf
 
     Furthermore, four other sources support the fact that wreckage
and bodies were brought to WP. They are, the Air Accident Report,
16 JUL ‘47, a MAJIC memo dated 19 SEP ‘47, the June Crain story,
1st link, and General Exon, 2nd link.
 
http://www.majesticdocuments.com/pdf/crain_clarksoninterview.pdf
 
http://www.roswellproof.com/exon.html
 
If the Roswell material were brought to Wright-Patterson AFB, the
next logical question would be, stored where? The folklore rumors
state that it was “Hangar 18.” Through many years of intensive
effort, the only evidence we found to support such stories were a
series of buildings called 18 A, B, C, etc., but no Hangar 18.
However, other evidence supports the idea that buildings 18 A, B, C,
etc. may have had something to do with our “Little Green Men” as
the stories go, but it wasn’t Hangar 18. Instead, it was called Hangar
23: Hangar 23 sits between buildings 18F and 18A in the 18
Complex. The story goes that the Roswell or other alien craft(s)
(dimensions of ~ 30 x15 ft disc) were brought into Hangar 23. The
floor of the hangar was removed and the craft(s) were lowered into
this newly dug-out basement. A concrete floor was then placed over
this basement area containing the craft(s). At the same time, an
entry way was built from a vault in the east basement of building
18A to this new basement in Hangar 23. All the above was said to
have been done in record time. According to the drawings, there is a
basement in this building, but it is small compared to the size
needed for these reported alien craft(s). But, this was expected in an
unclassified drawing.
 
     Hangers normally don’t have basements, but this hangar was
converted into an office building (it’s now the AF Research
Laboratory, Sensor Directorate, Target Signature Branch), then back
in the late ‘70s or early ‘80s it appears that a smaller basement was

http://www.nasicaa.org/chapter02.pdf
http://www.majesticdocuments.com/pdf/crain_clarksoninterview.pdf
http://www.roswellproof.com/exon.html


installed in a much larger basement. Also, the drawings of the east
basement of 18F do show a vaulted door in that exact same area. If
Hangar 23 is not the only place where “UFO artifacts” might have
been brought to, then where else?
 
     On a 1954 Area B map of WPAFB not shown (note: the WP Civil
Engineering person lost his security clearance by supplying official
drawings to this author) one can see Hangar 4 or Hangars 4A, B and
C (see Figure 2). Hangar 4 was reported to be just a holding area
until they could move the recovered “artifacts” to their final
destination. Where might that have been?
 

Figure 2: Hangars 4A, B and C
 

With the help of some very reliable sources–including Rick Doty and
Ernie Kellerstrass and a number of other people, plus technical
support in the form of drawings–we believe that we may have found
underground vaults in Area B of WPAFB. After thousands of hours
and years of extensive investigations, we found this underground
vault system to be quite extensive and very well maintained due to
substantial “black funds.” This was true up until circa 1982/83 when
evidence suggests the remaining artifacts were removed and the
vaults permanently sealed. On a historical note, these vaults were
already reportedly present at the time of the Roswell incident and



were used to store nitrate film. Considering its potentially explosive
nature, what better place than 40 feet below ground under
limestone rock where it is naturally cool.
 
Limestone, sedimentary rock wholly or in large part composed of
calcium carbonate. It is ordinarily white but may be colored by
impurities such as iron oxide making it brown, yellow, or red and
carbon making it blue, black, or gray. The texture varies from coarse
to fine. Most limestone is formed by the deposition of sedimentary
rock, wholly or in large part composed of calcium carbonate.
 
At this point it’s important for the readers to understand that even
when one has access to certain facilities and drawings it doesn’t
automatically mean one can just walk in and start “busting down”
walls to prove one’s point. Wright-Patterson AFB is still U.S.
government property.
 
Those Nitrate Film Vaults
 
Besides the two above ground Nitrate Film storage vaults at WP
located in Area “B" (now used for keeping exposed nitrate film until
the conversion to a 'safe film' or medium) there were a number of
other nitrate film storage vaults below ground that were reportedly
built in the mid-’30s designed for massive storage of nitrate film. For
nitrate film please see,
 
http://ufoconspiracy.com/reports/nitrate_film.pdf.
 
    It was in 1947, and later, that the film storage vaults (later
converted and upgraded) were reportedly used to store the
recovered “alien bodies” from Roswell and other crash sites. The
underground storage vaults were only known for the most part by a
few people in the photographic detachment at the time (reference
conversations with one of the “vault curators” who is now long
retired and probably deceased).
 

http://ufoconspiracy.com/reports/nitrate_film.pdf


     Moving to Figure 3, this modified WP drawing is based on source
data and overhead imagery collected over many years so we will use
this drawing for our guided tour of the Area "B" underground vaults.
Patience is needed since there are many technical details, details
that would be required in any news worthy legal case.
 

Figure 3: Wright-Patterson AFB Drawing Modified.



Avionics Building 620

By starting first with Bldg 620 (Avionics Bldg), on the south end of
Area "B" we will work our way approximately north, then west, and
then north again along this tunnel system connecting this reported
underground vault system.
 
     One entrance to this underground vault system, according to
sources who have worked or been in building 620, was down a set of
stairs under the avionics tower. These stairs were blocked as of 1982.
There were two freight-sized elevators under the avionics tower.
 
     One went to a second basement area. This “other” freight elevator
was reportedly
removed in the mid to late ‘70s. Ernie Kellerstrass (Ret USAF Lt Col)
said he was down in this area during the 1972-74 time frames. There
were key inserts in this elevator with one used solely for second
basement access. Ernie mentioned that he used the stairs and not the
elevator at that particular time.
 
In Figure 4 next or the vault near building 620: we now have a detailed
drawing of what is the north first floor entry of Bldg 620 to this
underground vault system then through a second basement area. The
depiction shows entry from a classified first basement which in reality
is actually a second basement. Also, the rectangle marked, “Very Large
Vaulted Room” should read “40 ft” not, “20 ft beneath parking lot” with
a “g” missing from “parking.”



 
     Figure 5 shows a picture of this north entry on the west side of the
building under the avionics tower with the West Auditorium off to the
right. The reader will note the new construction taking place in 1998.
 
     Those walls go down about 30 feet, but this new basement area
avoids the area where the tunnel and vault would be approximately 40
feet down. There is a parking lot over this vault. See Figure 6 for
location of parking lot and vault.
 
     The construction team at the time complained about the walls
rolling which affected the new construction, the reason given was the
poor foundation filler. But privately, these same contractors were
saying they suspected underground structures.
 
     Perhaps one more reason for the walls rolling surfaced when an
unknown drawing or site plan was found for the years 1972/73 as an



addition to Bldg 620. This plan was not a proposal according to the
Wright-Patterson AFB Civil Engineers (CE) because it was common
practice not to keep proposals on file.
 

Figure 5: Building 620 expansion; northwest corner 1998.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Figure 6: Parking lot paved over vault near building 620.
 
Double Vaulted Doors and a Tunnel?
 
Lt Colonel Kellerstrass reported that a set of double vaulted doors led
to a long hallway with a second set of double vaulted doors to an
anteroom elevator and stairs, and then a long tunnel that led to one of
the main vaults under the north parking lot of Bldg 620 (Figures 4, 7
and 8).
 
     In the Figure 7 and 8 drawings (comments added) there is an
unidentified extension in silhouette going away from the building on
the north side just under the avionics tower.
 
     WPAFB CE sources stated that they had no idea what this extension
meant, but this “silhouette” is in the shape of a hallway going in the
direction of the reported tunnels/vaults.
 
     This extension away from the building also showed up on NASA
imagery that was taken at the request of Wright Labs to test a new
Synthetic Aperture Ground Penetrating Radar System (see section on
Ground Penetrating Radar).
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



    
Figure 7
 
 



Figure
8
 
 
 
Backup Entry for Closed-Up Vault near Building 620



A WPAFB Civil Engineering (CE) source attempted to gain access to this
blocked area in December 1992 by going through the first basement to
an East Basement Vaulted Lab area. By going through this East Basement
Lab, they reached the area they were looking for, but it was blocked by
2-inch steel bars placed there for security reasons according to the
security manager in Bldg 620.
 
     The steel bars blocked a tunnel leading approximately west-
northwest back to where the double vaulted doors would have been in
the reported second basement area (Figure 9, comments added).
However, on a second trip, that blocked area with the steel bars had
since been walled up (see Figure 10).
 
 



Figure 9
 
 

 



Figure 10: First basement west vault Bldg 620 showing newly walled
up area.
 
A two aspirin migraine setting in yet with all the details? There is more,
moving away from building 620, we go next to building 45, Figure 11.
This building was once the Wright Laboratory Headquarters in 1982.
Currently it is the Air Force Research Laboratory’s (AFRL) Air Vehicles
Directorate, Integration and Operations Division, Technology
Integration Branch.
 
Here we will deviate from the previous way of reporting things and
instead let Rick Doty, who worked in Air Force Counter-Intelligence and
now a retired MSgt give us a description of a visit he made to WPAFB
on a rainy day in May 1982.   
 
“We had lunch at the WPAFB Officer’s Club. We then drove over to the
Foreign Technology Division (FTD) now the National Air and Space
Intelligence Center (NASIC) to pick-up an AF Lt. Colonel at Detachment
22. The Lt. Colonel escorted the others and myself over to a huge red
brick building (Bldg 45) in Area B of WPAFB. This building was about a
half mile from the fire truck wash rack.
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Figure 11: Back of Bldg 45: Vault is located under this parking lot.
 
     We parked by some trees in the front of the building. We went up a
set of brick stairs and through a pair of heavy doors with glass
windows (front entry of Bldg 45). We then went down a set of stairs
into the basement and then through a set of hallways (see arrowed
pathway in Figure 12 (modified) next drawing).
 



We finally arrived at the ‘secure hallway’ where the first badge
check was done. We then went past a small auditorium and into a
small vaulted room and then up another set of stairs into another
vaulted room (mezzanine) and then down again using the stairs even
though there was an elevator available. At the bottom, we went
through another check point before going through a very long tunnel
about 90 to 120 feet with multiple bank-sized vault doors.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Figure 12
 

     This tunnel system had carpeting all along its length and wide
enough to drive a pick-up truck through. We then entered an anteroom
where we were checked again. There were a lot of people working in
this area (Bob Fugate accompanied me on this trip).
 
     We then proceeded down the remaining tunnel, which forked at a
guard duty station. forked to the left down another tunnel into a huge
vaulted room estimated to be 100 x 100 feet at least. In this huge



vault room, I estimated there to be at least 20 vats, and I couldn’t be
sure all the vats were in use.
 
     This huge room had vertical tanks that looked like missiles on the
opposite side of the room. On the right, as you entered this huge
room, were four to five horizontal tubes that
looked like lung breathers? The vertical “missile tubes” were
surrounded by what looked like cryogenic liquid, i.e., liquid nitrogen?
The vertical tubes extended to the ceiling approximately 10 feet high.
They opened up a few of the “lung breathers” or caskets. In the first
one, the alien body was so badly cut-up from all the autopsy work that
I got sick to my stomach.
 
     In the second casket, the body was in much better shape and
looked exactly like what was shown in the “FTD alien graphics (refer
back to Section 2 Chapter 4). Those graphics reportedly originated
from the Foreign Technology Division (now NASIC) at Wright-Patterson
Air Force Base.”

 
     This vault was very similar to the one located at Ft. Belvoir “Annex
K” which is in a remote area of Washington, DC, or Virginia. Rick
mentioned that he had been to so many of these facilities that he
would get the particulars mixed-up. It seems the Air Force builds
underground SCI facilities like they build chow halls.
 
In connection with Ft Belvoir, we reference a Wilber Smith (Canadian
“Project Magnet”) and we quote, “According to Smith’s son Jim Smith,
shortly before his death in 1962, Wilbert called his son in and told him
that he had in fact seen the alien bodies from a crash, and had been
shown a crashed flying saucer outside of  Washington D.C.” See,
“Wilber Smith Interview and Draft of Wilbert Smith Top Secret UFO
Memo” now public:
 
http://www.presidentialufo.com/the-canadian-cover-up/150-top-secret-
memo-draft

 
Medical Doctor Paid Hush Money by DOJ?

http://www.presidentialufo.com/the-canadian-cover-up/150-top-secret-memo-draft
http://www.presidentialufo.com/the-canadian-cover-up/150-top-secret-memo-draft


 
It has also been reported that most, if not all, of the MDs who did the
alien autopsy work are being paid hush money by the Justice
Department out of “black funds.” An MD by the name of Robert T.
Crowley is one example of this. Dr. Crowley was born in 1910 and is
more than likely deceased.
 
     We have a personal transcript of Bill Moore’s interview with Crowley
back in December 1981 in which Crowley openly admitted to getting a
check from the Justice Department.
 
Buildings 450, 29 & 30
 
Moving north, we come to Bldg 450 the Flight Dynamics Laboratory
Figure 13. Not much is known about this building other than it does
have a second basement. There is another reported tunnel going off in
the direction of Bldg 30 close to Medical Bldg 29 (refer back to Figure
3).
 
     Near buildings 29 and 30 is a reported small vault that allegedly
was used for VIP viewing going all the way back to the Eisenhower era.
 



Figure
13: Bldg 450
 
 
'Mandible' maybe Alien: Was it from WP?

 
Dental Technician says 'Mandible' maybe Alien.
 
John K. Mosgrove is a 64 (78 in 2008) year-old dental technician
currently living in Richmond, Indiana as of 1994. In 1979, he says,
while working at a Veterans Administration hospital in Dayton, Ohio
(about a 30 minute drive from Wright Patterson Air Force Base), he
was assigned the task of replicating a strange mandible, or lower
jawbone, taken from a creature of unknown identity. Under orders to
remain silent, he told no one about these events for over 14 years; but
he did create additional copies of the strange mandible for future
study. Carl Day (passed away, November 18th, 2010) of Dayton’s
WDTN Channel 2 ran two special reports on Mosgrove in 1994 and had
continued to investigate the possible legitimacy of this “alien”
mandible.
 



     After Mosgrove had made the replica and gave it to the doctor he
peered out the little window in the door. He saw a Major and Lt Col in
full military uniform. The doctor handed the replica to them, shook
hands with them, and they left. Mosgrove said he’d seen the Lt.
Colonel before, trying to decide where it was. It was either at the VA
Hospital or it was at Wright-Pat.
 
Figure 14 next: Unknown and human mandible compared.
 



 
 
     After Mosgrove had made the replica and gave it to the doctor he
peered out the little window in the door. He saw a Major and Lt Col in
full military uniform. The doctor handed the replica to them, shook



hands with them, and they left. Mosgrove said he’d seen the Lt.
Colonel before, trying to decide where it was. It was either at the VA
Hospital or it was at Wright-Pat.
 
     Mosgrove could tell from the original impression that this person, or
whatever it was, was in a terrible accident, or got hit, because of the
bone fragments. “This thing had a terrible hit in the face, like slamming
into something. The main part of the force that hit the face would have
been more to the upper than the lower. This knocked the teeth out,
but it didn’t break the mandible. So that means an indirect hit. If there
was anything broken on this lower arch, it would have been the hinge
and not particularly the jaw bone.”
 
     He said the teeth that were left in the mandible were all flat-
planed, which would mean that there was no reason for incisors to
tear. Just a kind of grinding was all they would need, which would
mean that they were plant eaters.
 
     “The most striking part of the thing was the shape of the mandible.
If you would put tissue on this — you know how you see on TV when
people have drawn aliens and they all have little, real pointed chins —
that’s exactly how it would look. You would have a pointed, very small
chin area, and wider where it connected to the temporal mandibular
arch.” For a higher resolution picture of this mandible see:
 
http://www.ufoconspiracy.com/images/mandiblealien.jpg
 
     I’ve never seen an alien. But due to the shape and the contour of
this thing, and considering where it came from, I don’t know what else
it could be. It’s not animal, and I know it’s not human. It’s not a freak.
This mandible has been around for awhile, because you could see the
pit holes in the bone from being dried out. I think it’s been around for
at least 50 years (editor: from the Roswell crash?).
 
     Nothing I’ve ever seen looks like this mandible Mosgrove said. “Can
I say it’s alien? No. But I have to say there is something hush-hush

http://www.ufoconspiracy.com/images/mandiblealien.jpg


about this mandible. Putting two and two together, that makes one
very suspicious.”
 
Flying Saucer Wind Tunnel Testing at Wright-Patterson AFB in
1947
 
In the Figure 15 document is page 1 of 2 (second page is not shown)
and comes from an 80-page package containing declassified
documents with declassified dates ranging from 1950-’94. Some of the
declassified documents detail Counter Intelligence Corps (CIC)
collection requirements or information gathered on the Horten
Brother’s Flying Wing type aircraft.
 
     The document makes reference to what are called EEI or “Essential
Elements of Information” which gives a background of “what to look
for” in gathering information or “what has been found” on “flying wing
type aircraft” which includes “flying saucers.” Although these reports
mix the subject of flying wings and saucers together there was never
any evidence that the Germans tested “flying saucer” type aircraft. We
quote from a declassified Army document (not shown) marked
“SECRET: HEADQUARTERS BERLIN COMMAND, OFFICE OF MILITARY
GOVERNMENT FOR GERMANY (US) BERLIN, GERMANY, S-2 Branch,
APO 742, US ARMY dated 16 December 47 with the subject:
Horton[sic] Brothers (Flying Saucers). Sent to: Deputy Director of
Intelligence European Command, Frankfurt APO 757, US Army).”
 
     The document said: “As far as the flying saucer is concerned, a
number of people were contacted in order to verify whether or not any
such design at any time was contemplated or existed in the files of any
German air research institute. The people contacted included the
following: Walter Horten; Fraulien von der Groeben, former Secretary
to Air Force; General Udet Guenter Heinrich, former office for research
of the High Command of the Air Force in Berlin; Professor Betz, former
chief of Aerodynamic Institute in Goettingen Eugen, former test pilot.
 
     “All the above mentioned people contacted independently and at
different times are very insistent on the fact that to their knowledge



and belief no such design ever existed nor was projected by any of the
German air research institutions. While they agree that such a design
would be highly practical and desirable, they do not know anything
about its possible realization now or in the past.”
 
     However, the “flying saucer” wind tunnel testing reference
document (Figure 15 again) seems to have originated from a belief
that “flying saucers” were real and fits with what another independent
source reported or, Ernie Kellerstrass. Ernie said that in 1953 and 1954,
while at WP, he saw “wind tunnel UFO models” of all different shapes
and sizes laid out on a table ready for testing: These “wind tunnel
models” were said to be of “flying wings,” “deltoids,” etc., as well as
the typical “flying saucers.” The wind tunnel test facility was located in
Area “A” and later in Area “B,” see, Figure 16.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Figure 15
 



Figure 16: Air Force historical photo. Former Wright Air Development
Division systems engineers make some final adjustments on the 20-
inch hypersonic wind tunnel in Bldg 450, Area B before they test the
aerodynamics of a futuristic aircraft design on Oct. 13, 1960.
 

Figure 17: AVROCAR. This Avrocar photo was not taken at Wright
Field; it shows the vehicle ready for testing in the 40 x 80 feet Ames
Labs (Cleveland, OH) subsonic wind tunnel. According to the rumors
and hearsay, the Figure 17 photo supposedly showed, “irrefutable
proof that the United States had captured extraterrestrial spaceships
and stored them in the mythological Hangar 18.”
 
     During the Avrocar-Silverbug fiasco, engineers soon learned that
there were major difficulties understanding how a saucer shaped craft



could move within our atmosphere. So, whether flying saucers existed
or not, they certainly cannot use the same propulsion or lifting
technology as either our jet aircraft or rockets.
 
     After 50 years, all we have are Harrier, Sukhoi, other VTOL aircraft,
UAVs and some circular drones with a central propeller, which are
being flown and undoubtedly mistaken for extraterrestrial spacecraft
on occasion, but no functional supersonic flying saucer of terrestrial
origin except for those being flight tested at Area 51-S4 (3).
Structures and Ground Penetrating Radar
In September of 1995, an aircraft over flew Area B of WPAFB equipped
with Synthetic Aperture Radar or Long Wavelength Ground Penetrating
Synthetic Aperture Radar. Wright-Patterson civil engineering
commented that the image from this scan turned-up a large number of
underground structures in Area B.
 
     The first image overlay showed tunnel structures near both Bldg
620 and Bldg 450. The underground shots only went down 20 to 30
feet.
 
     The second scan went down 50 to 100 feet in April of 1996. Those
image scans come in two versions: sanitized and un-sanitized. The U.S.
Air Force will say there is only one version.
 
     Ground penetrating radar (GPR, sometimes called ground probing
radar, georadar, subsurface radar or Earth sounding radar) is a
noninvasive, electromagnetic geophysical technique for subsurface
exploration, characterization and monitoring history. It is widely used in
locating lost utilities, environmental site characterization and
monitoring, agriculture, archaeological and forensic investigation,
unexploded  ordnance and land mine detection, groundwater,
pavement and infrastructure characterization, mining, ice sounding,
permafrost, void, cave and tunnel detection, sinkholes, subsidence and
a host of other applications.
     It may be deployed from the surface by hand or vehicle, in
boreholes, between boreholes, from aircraft and from satellites.  It has



the highest resolution of any geophysical method for imaging the
subsurface, with even centimeter scale resolution sometimes possible
(4).



Those open areas in Area “B” of Wright-Patterson AFB

Figure 18
See locations marked with an “X” where nothing has ever been built
over the years except parking lots and tennis courts and at one time
they had old wooden-type WWII barracks in some of these areas.
Space for expansion in this part of Area “B” is a precious commodity
and what really sticks out like a “sore thumb” is the area marked
with the middle “X:”
 
     This is a huge open field. From all the initial research and reports
there are two good-sized vaults 40ft down under a limestone rock



dome and another vault located where the top “X” is next to building
620 as discussed previously. Notice how all three “Xs” line up.

As we mentioned in the beginning, one cannot simply break
down walls in a government facility. In the case of these reported
vaults, although reportedly sealed, the mere existence of them is a
threat to the security of the subject.

On October 13, 1994, a pair of AFOSI agents walked into the CE
office at WPAFB and presented the CE contact with a complete
transcript of our phone conversations for the last several days (10).
Because of this and other activities he had his clearance revoked and
almost lost his job.
Dr. Eric Wang
Very little is known about Dr. Eric Wang, but he was an Austrian-
born graduate of the Vienna Technical Institute, and a close
associate of Victor Schauberger who had developed a concept of a
flying disc and worked on the supposed German flying disc program
(lots of doubt about this program) as early as 1941.
 
     Wang taught structural and metallurgical engineering at the
University of Cincinnati from 1943 to 1952. Dr. Wang supposedly
examined some of the recovered crashed discs and compared them
to the vehicles tested in the German V-7 program, but found the
retrieved craft to be different in nature.
 
     In 1949, he became director of the Department of Special
Studies (did Wang work on the disc craft described on page 160?) at
Wright-Patterson where he worked long hours in cooperation with
scientists from the “Office of Naval Research” and with Dr. Vannevar
Bush and others from the “Research and Development Board.” Dr.
Wang relocated his research from Wright-Patterson to Kirtland AFB
in Albuquerque, NM. He passed away on December 4, 1960.
 
Original Area 51 at WP Army Air Force Base in 1945



Reference the Figure 19 drawing/map showing Area 51 at Wright-
Patterson: This was extracted from a January 1945 Wright Field
Project Sanitary Sewerage Investigation and Report, Master Sanitary
Sewerage Plan: Done by the, “U.S. Engineering Office, Cincinnati
Ohio: 
 
     File No. O-P 1175-1/2.” This Area 51 is known to be on maps
prior to 1945 and on maps up to at least 1948. This WP Area 51 was
located in what is known today as “Area B.”
 
     The drawing runs almost directly east/west and sits on a hill
which over looks the Wright Field flight line as it was in 1945. WP
Area 51 is right next to an “acceleration runway/ramp” which was
used for aircraft quick launch testing.
 
     That ramp is still present today but isn’t used. Also, Area 51 sits
right next to a reported underground hangar(s) built during WW II
so that aircraft could be moved underground in case of an enemy air
attack.
 
     Before and after 1945 Wright-Patterson AFB was known as a
major military R & D center and many German scientist, and
engineers under “Project PAPERCLIP” were brought there to work on
various classified projects.
 
 
 
 
Figure 19 next: WP Drawing showing Area 51.



 
Other programs/projects that could have been supported at WP
before the reported Roswell recovery of, July 1947 was the IPU or
the “Interplanetary Phenomenon Unit” headquartered out of Ft.
Carson, CO (5).
 



Are we to draw any conclusions? The illustrations speak for
themselves, so the reader is left with their own personal
interpretations for what it might all mean.
 
     Can it be said that Wright-Patterson is one of the few places that
attest to the fact that in July 1947, UFO artifacts were brought there
for the sole purpose of scientific research and exploitation? But, as
of 82/83 the WP Contact (30 years civil service and a degree in
Architectural Engineering) will testify in court that nothing remains at
WP.
 
    The facts are the government packed up all of its alien artifacts in
the 1982-83 time frame and moved them elsewhere like Los Alamos
and/or Area 51. Was Wright-Patterson AFB the only place where
things alien were kept? Both Los Alamos and Area 51 are said to play
equally important parts as we shall see in the next Chapters (6), (7), (8),
(9).
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section 18 is the Aeronautical Systems Division; Bldg 12 in section
12 was the library. ASD is now Aeronautical Systems Center:
 
http://www.ufoconspiracy.com/misc/wp-base-map-1972.tif
 
10) DOD line taps on our phone lines in 1998 because of the WP
Vaults. Tap traced to DOD-4-AF-77EUW, see page 2 for DOD. Taps
lasted weeks, not just several days.
77 is the Air Force room number in the Pentagon. EUW means
Electronic Warfare we believe.
 
Page 1: http://www.ufoconspiracy.com/images/lineCk072598pg1.jpg
 
Page 2: http://www.ufoconspiracy.com/images/lineCk072598pg2.jpg
 
Tester used, see link: However, it was government issued to Rick
Doty by NSA: 

http://www.wpafb.af.mil/asc/
http://www.ufoconspiracy.com/misc/wp-base-map-1972.tif
http://www.ufoconspiracy.com/images/lineCk072598pg1.jpg
http://www.ufoconspiracy.com/images/lineCk072598pg2.jpg


 
http://www.bugsweeps.com/resources/tek_2748_278.jpg
 
 
 

http://www.bugsweeps.com/resources/tek_2748_278.jpg


Chapter 2

 



LOS ALAMOS: LOS ALAMOS NATIONAL LABORATORY
(LANL)
 
In early 1943, J. Robert Oppenheimer, the newly named director of
the as-yet-un-built nuclear weapons design laboratory at Los
Alamos, had to recruit a scientific staff for a purpose he could not
disclose, at a place he could not specify, for a period he could not
predict. Adding to these ambiguities was the status of the staff; Brig.
Gen. Leslie Groves who wanted a military laboratory where scientists
served in uniform, a stipulation to which Oppenheimer originally
agreed.
 
     Most of the scientists who had been recruited to work on defense
projects, however, worked for universities under contract to the
Office of Scientific Research and Development (OSRD) and they
were reluctant to don uniforms.
 
    As the troops signed up, Hans Bethe, nuclear physicist (1) at
Cornell University, whose summary of nuclear physics in the Review
of Modern Physics, had become known as the “Bethe Bible,” was one
such person. He had worked with army officers at MIT on radar
projects, and believed that a military regime would be too inflexible
for the work at hand.
     The challenge of recruiting these senior scientists prepared
Oppenheimer for the task of staffing the Laboratory.
     So, Oppenheimer armed with the Groves-Conant letter (1)
crisscrossed the country adding to his team.
     Despite his successes, of the 33 physicists Oppenheimer set out
to recruit, only 15 came to Los Alamos. None of these recruits would
put on a uniform, and although soldiers would play a role in its work,
the laboratory was never militarized.
 
     Groves never again raised the issue of converting the laboratory
to a military-style organization. Instead, it was to become an outpost



of academia culminating in the explosion of the first atomic bomb at
Trinity in 1945.
 
     The transition from war to peace is never easy and that was as
true in the case of World War II’s “Manhattan Project” as it was for
any other aspect of the war. There in New Mexico, the question was
how to turn a war-driven, short-term bomb design effort into a
stable peacetime operation in charge of producing and maintaining a
nuclear stockpile for the nation.
 
     Part of J. Robert Oppenheimer’s answer to this question was to
create Z Division at Los Alamos in July 1945. The “Z Division” was
later moved to Sandia base just outside Kirtland AFB and renamed
Sandia Laboratory on November 1, 1949, and then became Sandia
National Laboratories in 1979 (1) (2). However, recent source
information and documents seen in Chapter 3 indicate that there
appears to be a Z-Division or Division-Z at LANL that is very much
alive and well.
 
     Starting in 1947, Los Alamos figured prominently in the recovery
and exploitation of recovered UFOs with a Z-type Division
undoubtedly involved in the primary effort since most of the UFO
programs were hidden under nuclear weapons programs. The
nuclear weapons “cover” was suspected to have been initiated by
the National Security Act of 1947, and then supplemented by the
Atomic Energy Act of 1954 (See Section 2, Chapter 2, Figure 4). Los
Alamos even offered “UFO Crash Recovery” courses in 1954,
according to Ed Doty, the uncle of Rick Doty.
 
     It is of interest that according to certain MJ-12 documents, both
Robert Oppenheimer, former Director of Los Alamos during the
Manhattan Project, and Albert Einstein an adviser to the Los Alamos
during that time, were contributing members to MAJIC (Military
Assessment of the Joint Intelligence Committee) and Majestic-12 or
MJ-12 (see Section 1 Chapter 2). Parallel efforts were later reported
at Groom Lake and S4 see Section 3, Chapter 4. Black funds were



used to support reverse engineering which more than likely came
from a number of different agencies like NSA, DIA and CIA.
 
     In the LANL area map (Figure 1), the reader will note areas
marked as A, B, and C:
These are the areas reported to be the three (3) major underground
facilities devoted to study of recovered UFO-alien artifacts. The
facility marked as “A” is said to be one of the original underground
facilities devoted to the study of “alien artifacts” and dates all way
back to the early ‘50s. It was dubbed the “Dulce Complex.”
 
     If one drives by the front gate of TA 49, you will see that it has a
simple fence with a lock on it, nothing unusual (1, 2, and 3). Facility
“A” was built originally to hold nuclear weapons, but in 1954 it was
converted into a complex to study alien artifacts and later used as a
“safe-house” for EBE-2.
 
     Nothing is known about Facility “B” but Facility “C” (if these
facilities exist at all) is new and reported to be the largest
underground facility of its kind in the world with construction starting
in 1995 and finishing in 1999. Cost estimates for this “C” facility
were said to be over $80 million. It’s considered to be “state of the
art” in underground construction. The funds for it are suspected to
be “black” and stages II and III were finished in the fall of 1999.
 
     Going back to TA 49 or “A” in Figure 1, Building 113 (Figure 2)
was reportedly used as one entry way into the TA 49 underground
complex, but sources say this entry point was removed a few years
ago, or, 2002. Other entries to TA 49 are said to be through TA 33,
36 & 40 where a “side ways” elevator system is/was used to get
from these tech areas to TA 49.
 



Figure 1
 
TA 49’s public function is known as high explosives (HE) testing area
and was used to do the conventional (HE) lens testing for both the
Hiroshima and Nagasaki bombs.
 
     In 1960 and 1961, a series of experiments involving high
explosives and radioactive materials was conducted at the site.



These experiments were primarily designed to improve the
understanding of certain safety aspects of operational nuclear
weapons. Testing continued using low, non-critical amounts of
plutonium until the late ‘60s when it was stopped because of
contamination, but conventional HE testing continued.
 
Figure 2 next showing building 113. That Dulce entry was sealed in
2002 because of security leaks.

 
     We have also learned that part of the TA 49 operations could
have been moved over to the NTS (Nevada Test Site) underground



facility called ENDO-4 instead of moving to facilities “B” or “C” as
seen on the LANL tech area map reference Figure1, but this is pure
speculation on the part of the sources and could be wrong. As of this
writing, we don’t know if there is a connection between ENDO-4 and
S-4 (see Chapter 4 for S4).
 
Interview with EBE-2 on March 5th, 1983 at Los Alamos
National Labs
 
“The following is an account of the interview I, Rick Doty, was
involved in with EBE-2.
 
    On March 5, 1983, I was at Los Alamos National Laboratories
conducting business on a counterintelligence project. During my
visit, a source I’ll call ‘LANL-1’, asked me to sit in on a very special
interview. Not knowing what he was talking about, I questioned him.
However, he wouldn’t say exactly what the project involved or who
was being interviewed. I accompanied LANL-1 to an underground
facility west of the Los Alamos complex.
 
     The area was called Site 30. Access to this facility was gained by
entering Area 49. Access to the underground facility was through
building number 49-2091 which is marked as building 113 (entry
now closed off) in Figure 2.
 
     An elevator took us down about 60 feet I estimated. Once we
arrived, access was gained through a large vault opening outside the
elevator. We walked down a hallway to another vault door. We
entered and turned right. We walked about 200 feet turned left and
entered another vault door to a large room. This room contained two
tables, several chairs and recording equipment. I sat near the door. 
About 10 minutes later, three people, whom I did not know, entered
the room. One, an Air Force colonel, asked me to sign a security
document, which gave me an upgraded clearance or a
TS/SCI/Group-MJ-B-3 clearance. I never heard of this but I signed.



The colonel told me I was to listen only and not make any sounds
during the interview.
 
     I asked the Colonel who was being interviewed and he told me it
was a guest from another planet! The colonel left. The other two
people set up a table with a microphone and recording equipment,
including a camera.  About five minutes later, in walks a 4' 9"
nonhuman looking-creature. It was dressed in a tight fitting cream
colored suit. It had no hair and was identified to me as EBE-2. EBE-2
sat in a chair across the table from two civilians and the AF colonel.
 
     I did not know the identity of the three. LANL-1 came into the
room and sat next to me. I listened while the three asked EBE-2 a
series of questions pertaining to its home planet. First question was
about the temperature, climate and weather. EBE-2 responded in
perfect English, but sounded like a machine-generated voice. Very
hard to explain but it was either coming from a device that EBE-2
had in front of him or from something in its body (implanted
device?). EBE-2 explained the weather of its planet, which was dry,
varying temperature between 65-90 degrees.
 
     There were 35 hours of constant sunshine and three hours of
darkness, the orbital axis is tilted 54 degrees from the vertical to the
orbital plane. Their solar system has 11 planets. Their home planet
is the third from the first star or Zeta 1 (this is third party
information).  The second sun or Zeta 2 lies outside the orbit of the
11th planet. The Jupiter-size planet is the sixth planet. It is 1½
times the size our own Jupiter. For a report on Zeta Reticuli please
see:
http://www.ufoconspiracy.com/reports/zetareticuli_star_sys.htm
.....Rainfall occurred only during one of its months each year. As
mentioned before, a day lasted 38 of our hours. They did not have
months but did have years which consisted of approximately 600 of
our days (which could mean the planet’s orbit is ~1.39 time’s further
out than the earth’s or, just inside the orbit of our Mars).

http://www.ufoconspiracy.com/reports/zetareticuli_star_sys.htm%20
http://www.ufoconspiracy.com/reports/zetareticuli_star_sys.htm%20
http://www.ufoconspiracy.com/reports/zetareticuli_star_sys.htm%20
http://www.ufoconspiracy.com/reports/zetareticuli_star_sys.htm%20
http://www.ufoconspiracy.com/reports/zetareticuli_star_sys.htm%20


 
     They used a “society cycle,” which I understood to be similar to
our months. During this society cycle, each Eben worked a certain
time and conducted business. There was also a rest cycle, which
consisted of a regulated period of sleep. I don’t recall the exact
number of hours for the sleep/rest periods. EBE-2 discussed weather
patterns and how they were formed; I don’t recall the exact words.
However, EBE-2 seemed very intelligent and fully explained each
weather pattern in precise detail. He used Earth’s equivalents for
meteorology terms. The interesting part of this interview was that I
didn’t hear any questions being asked by the three humans sitting
across from EBE-2. Either the questions were already given to EBE-2
or the three humans were “thinking the questions” and EBE-2 would
respond in English.
 
     EBE-2 did state his planet’s name, but that was in Eben, not
English. He never mentioned SERPO (see Section III, Chapter 4,
page 189). He also liked the cool climate of Earth around LANL and
northern New Mexico and that he was a scientist who was providing
assistance to Earth’s scientists in the area of space travel.
 
     This interview lasted about one hour. I didn’t check my watch,
but I estimated from the time I entered the room to the end of the
interview was about one hour and 15 minutes. Considering I was in
the room about 15 minutes before EBE-2 arrived, I can estimate the
interview to have been one hour. When the interview was
completed, EBE-2 stood up and walked to the door.
 
[Rick mentioned that there was also a robot named KOD, which was
built based on EBE-2’s design. They called it Entity III.]
 
     Just before exiting EBE-2 looked at me, I felt a little strange but I
immediately felt happiness! I can’t explain it but I just felt really at
ease, peaceful. EBE-2 didn’t smile but he did make a strange facial
expression that I can only assume to be a smile. He then left the



room. The colonel then told me I would be escorted out of the
facility by LANL-1.”
 
Richard C. Doty

 
Author comment, EBE-2 had arrived in 1964 and left in 1984 or,
approximately two years after this interview.
 
In the next pages are three CIA “leaked” documents (Figures 3, 4,
and 5) mentioning EBE-2. These documents are not properly
classified instruments. The format is flimsy and they lack certain
required classification warning labels and declassification
instructions, etc. But as sources tell us these memos were to be read
then destroyed. They were not meant to have a long lifetime in the
security system.
 
     Ernie Kellerstrass and others have stated that the content of the
memos are extremely accurate. Richard Doty would say:

 
     “I saw these EBE-2 MJ-12 documents in a codeword document
published by the Air Force Office of Scientific Intelligence dated in
1985.”

 
Dr. Christopher “Kit” Green, Chapter1, would say:
 
“In the years I was there (CIA), they corresponded to the dates

on the purported memos.” I not only saw often and used the rather
odd stationary for my own internal memos, but for the same “kind
of” internal memo-routing. The form of type-font–a little eclectic to
say the least–I had also seen from the CIA/DDO.

 
     And, it is true also–that I never saw those memos or any others
on the (UFO) subject. I also noted however, that references to
“IDENT” were correct, in they referred to a U.S. subject DCD-type
sourcing.”
 



Partial list of “Terms” used in the three (3) MJ-12 EBE-2 memos
 
• TREAD: Transmitted Encrypted Analysis Data;
 
• IDENT info: CIA term to mean identification of information
accomplished;
 
• KEND-3: CIA term for special secure communication phone;
 
• OP-KIWI: CIA operation involving EBE-2;
 
• Song-Dance: Disinformation program to hide truth about EBE-2;
 
• Class YY-II: Has been identified as an EBE holding facility;
 
• Sources can’t identify EO 01156;
 
• D-Site, KERW-302 (but could be a coded message system used by
CIA), PETE-23;
 
• SID (might mean Scientific Intelligence Division), SI-3-TR-WE-EO
or 24 Class;
 
• R2 is Bush 1 according to Bill Moore.
 
 
 
 



Figure 3
 



 

Figure 4



Figure 5
 



We have focused on facilities in this chapter versus the personalities
because of an almost complete lack of knowledge of how the players
might have interacted on a day-to-day basis in the MJ-12 arena.
 
     Secrecy was the order of the day. As we saw with TA 49 (HE
Testing), facilities were used as covers to support covert UFO
operations. Dulce was said to have over a hundred rooms covering
five (5) levels (ground level is Level 1) with each level being over a
football field in length. We can only imagine the enormous amount
of black funds used to build facilities like Dulce even in 1954 dollars.

 
     Reverse engineering is at the heart of what this book is about, so
if a UFO did crash at Roswell and other places what did they do with
all that hardware besides what we already know? Why hasn’t
reverse-engineering moved more quickly? Why are there so many
problems, yet so few solutions? We will attempt to answer those and
many other questions in the coming chapters. 
 
 

References/Footnotes
 
(1) History of LANL: How did the Laboratory come to be located in
Los Alamos? Who were the movers and shakers who created it? And,
how did a small group of people transplanted to a tiny, isolated
community in the mountains of northern New Mexico conceive of a
weapon that would forever change history?
 
http://www.lanl.gov/history/road/milit-lab.shtml
 
(2) End of a War: Beginning of a Laboratory, Z DIVISION 1945-
1949:
 
1)  http://www.sandia.gov/recordsmgmt/zdiv.html
 
2)  http://www.sandia.gov/about/history/index.html

 

http://www.lanl.gov/history/road/milit-lab.shtml
http://www.sandia.gov/recordsmgmt/zdiv.html
http://www.sandia.gov/about/history/index.html


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Chapter 3

 



LOS ALAMOS NATIONAL LAB (LANL): REVERSE
ENGINEERING
 
Did some of the correspondence or documents on the following
pages reportedly come from a “non-existent” LANL Z-Division? (1)
 
Is it the same Z-Division that Robert Oppenheimer (referenced in
last chapter) established in July 1945 and which was an operation
that was in charge of producing and maintaining a nuclear stockpile
for the nation? Named after Jerrold Zacharia,
 
http://www.sandia.gov/recordsmgmt/zdiv.html ...
 
     This was the same Z-Division that was moved to the Sandia base
outside of Albuquerque and later officially renamed Sandia
Laboratory on November 1, 1949, and Sandia National Laboratories
in 1979, as mentioned in last Chapter (2).
 
     But, in the classified world, Z-Division perhaps never really left
LANL and is still very much alive and well. This is from source
information and declassified UFO documents with the word
“Restricted” stamped on them. We know that many of the more
“sensitive” UFO secrets were kept buried under nuclear weapons
programs as mentioned in the previous chapters (See Section 2,
Chapter 2, Figure 4 where the Atomic Energy Act of 1954 is
mentioned in connection with UFOs).
 
     By extension, we can surmise from both the MJ-12 and recent
DIA (Defense Intelligence Agency, Figures 2 and 3) leaked
documents that a non-existent LANL Z-Division had played a highly
significant role on the subject of UFOs since 1947. This effort was
named Project Jehovah in the 60s, Section I, Chapter 2 reference 4.
 

http://www.sandia.gov/recordsmgmt/zdiv.html


     So, where to begin? Let’s start with a series of raw confidential
laboratory notes in Figures 1a, b, and c for Eben craft number 2.
Then move to an analysis of what those raw notes might mean.
 
 



Figure 1a



 
 



Figure 1b
 



 

Figure 1c
 
So, what do those raw notes (Figures 1a, b & c) mean?
 
The craft 3GHz signal reported in the raw notes has been confirmed
by a number of sources see, UFOs & Nukes page 118, Hastings,
2008 and,
 
http://www.ufologie.net/htm/rb47.htm
 
After asking a series of questions, Charles (LANL source) then
responded on January 4th, 2004:
 
“Before answering your questions, you are assuming that ET crafts
are made with our technology based on your questions. Many years
ago, we made that same mistake and it took us several years to
correct the mistake and start fresh from the drawing board.
 
"Their technology is nothing similar to ours. We do not utilize our
physics or chemistry in a comparison analysis. We started from
scratch and learned their principles of dynamics, physics, etc.
 

http://www.ufologie.net/htm/rb47.htm


"The document (Figure 1) I gave my contact was a briefing to
people with some basic knowledge of the craft. I used our grammar
and basic English comparison phrases to explain a very complex ET
system.

 
"The ET craft was manufactured using ET technology. This craft was
built many years before we developed flight. They used a different
physics principle that we still don’t fully understand. We cannot
duplicate the craft’s material. We have nothing similar to that
material on Earth. We have similar substances, metals, etc, but 80%
of the craft’s
outer shell is made of an unknown type of material that we do not
have on Earth. Some of it is made from a substance similar to Zinc
but with a different atomic weight and valence.
 
"The primary propulsion system is electro-magnetic flux directional
positive force (meant negative force?) generating system. The
secondary propulsion system is an anti-gravity (using fluid plasma)
directional negative force generating system. Remember, these are
our terms: comment; see Alcubierre Warp Drive:
 
http://en.wikipedia.org/wiki/Alcubierre_drive
 
"The entire craft can be a super conductor or a super capacitor
depending on how the propulsion system is configured. Like I said,
the system is extremely complicated. Unless you understand the
entire system, which we don’t, you won’t understand what I am
saying.  
 
"The electrical system works on a vacuum vacated energy principle.
This system generates an unlimited amount of power. The Visitors
have determined that hydrogen has many more isotopes than we
thought. H5 is one isotope they harness and use as a catalyst inside
the power device.
 
              Author’s comments: for “our” H5 see (5).

http://en.wikipedia.org/wiki/Alcubierre_drive


 
"Getting to your questions, it would do you no good for me to
answer those questions. You would be completely baffled by my
answers. It is best to let the questions sit until the completed
information is made public.
 
"I directed no disrespect to your regarding the “dumb friends”
statement. I simply meant people without the inside knowledge
makes statements that are dumb. I’ve worked on this project for 12
years and I sometimes call myself dumb because I try to compare
the craft with our technology. Doing that is dumb, as all who have
worked on the craft over the years have come to understand.”
 
Regards,
Charles, LANL contact
 
 
Break down of those raw LANL lab notes
 
Quoting from the raw laboratory notes we have: “The central
rotating assembly is made up of four bi-polar sphere-sets held
equally spaced in a metallic plate...the base plate was determined to
be made of a non magnetic metal similar (but not the same having
different atomic weight and valence) to magnesium, bismuth and
zinc like material found in Roswell Number 1.”

So what does this mean? The base plate with the 4-Spheres
(surrounded by a toroid with a super conducting electron-plasma
(Bose Condensate running through it) rotates at an incredibly high
velocity, somewhere on the order of 100,000 rpm or greater creating
a loud high pitched humming sound.
     This is your NEGATIVE FORCE GENERATING SYSTEM
(NFGS) as the technical people like to call it or anti-gravity: This
base plate has a hole through which the magnetic flux passes. The
entire craft acts as one big room temperature super conducting
capacitor.



The July 1947 Air Accident Report supports this.
Quoting from, Air Accident Report on “Flying Disc” aircraft near the
White Sands Proving Ground, New Mexico; D333.5 ID (16 Jul 47)
signed by Twining; page 1 (first numbered page after cover page),
paragraph 2d. Sent from the Air Material Command, Wright Field
Ohio to Commanding General, Washington 25 D.C.
 
“2d. Upon examination of the interior of the craft, a compartment
exhibiting a possible atomic engine was discovered. At least this is
the opinion of Dr. Oppenheimer [government typo, sic] and Dr. von
Karman. A possibility exists that part of the craft itself comprises the
propulsion system, thus allowing the reactor to function as a heat
exchanger and permitting the storage of energy into a substance for
later use. This may allow the converting of mass into energy, unlike
the release of energy of our atomic bombs. The description of the
power room is as follows: 

 
(1) A doughnut shaped tube approximately thirty-five feet in
diameter, made of what appears to be a plastic material,
surrounding a central core (see sketch in TAB1, not available).
This tube was translucent, approximately one inch thick. The tube
appeared to be filled with a clear substance, possibly a heavy
water (it’s really a fluid electron (e)-plasma, see 2004 LANL raw
report in beginning of Chapter). A large rod centered (white out
used here) inside the tube, was wrapped in a coil of what appears
to be of copper material, through the circumference of the tube.
This may be the reactor control mechanism or a storage battery.
There were no moving parts decernable [typo, sic] within the
power room nor in any of the spaces examined.”

 
See PDF below which is hard to read in certain places. The quotes
on this page were taken from cleaner copies.
http://www.ufoconspiracy.com/reports/airaccidentreport.pdf
 
Comments about this document:

http://www.ufoconspiracy.com/reports/airaccidentreport.pdf


 
a) The Accident Report is not a draft. Drafts are not signed.
 
b) No peer review, hence the typo mistakes, extensive use of “white-
out,” or an “eraser,” excessive commas and awkward use of words.
Unless the “peer” reviewer had the proper clearances meaning
MJTWELVE and or MAJIC the classified/code word documents would
never get checked. And, see WWII War Bonds logo in upper right
corner of cover page.
 
c) It was a common practice to choose selected words in a TS/Code
word document so they’d have missing letters or other grammar
errors to track the document and one reason documents would get
“retyped” before being leaked.
d) Sources took extreme risks in leaking documents and therefore
created the messy “bleed through” appearance that we see in many
of those documents. This gives “plausible denial” to the subject.
 
What about those James Jesus Angleton’s Einstein notes from
1951-’52?
 
“Claus,
 
Americans do not think the way we do. My experiments at the
facility Q have me by day very busy and at home, I work on what
the creatures tell me. They speak to me telepathically. I have
learned much. Disc 1 has been totally dismantled, they lost 4 young
men as they opened the propulsion core. The energy core, which
operates much more than propulsion is an easy equation to solve, I
have done so. Problem is, to get to model stage will take more time.
....”
 
Below are extracts taken from the hundreds of personal hand written
notes taken during classified CIA briefings which belonged to James
J. Angleton who was fired/retired from the CIA in 1974 (see, Section
II Chapter 1). Graciously, James Angleton provided many of the



notes to these authors. It must be emphasized that JJA was not a
technical person so the notes are sketchy and unclear in many
cases. The reason for presenting this extract is to show readers the
similarity between what the Los Alamos sources were saying and
what the “Einstein notes” say; example, that the craft(s) can be
considered as one big super-conducting capacitor, etc.
 
     The notes go on to mention electron pairs and other technical
issues. But, the BCS (Bardeen, Cooper and Schrieffer) (2) theory of
electron pairs called Cooper pairs was not published until 1957. So
how can this extract be real? ALF, see below, was the reason it
seems they knew of "electron pairs" in the early fifties.
 

“The qualitative picture is a local field of positive cosmological
constants contributing to the local metric field in a small
boundary layer around the skin of the craft. The layer was
controlled by the EM brainwave of the pilot. The pilot also has
a Q* type of field. Dr Einstein expanded…. The fuselage of the
craft was more liken to a high temperature super-conductor to
which the occupants do not feel the g forces at high
accelerations or sharp turns. There is a direct correlation to
mind-linkage via headband and hand-panels. There is an exotic
field surrounding the vehicle. The hull had super-conducting
properties. We watched the craft displace gravity via
propagation by a magnetic wave (3). It resonated at first, ALF
(Alien Life Form) our liaison, telepathically explained its basic
propulsion stating that “N” in the equation (not shown) is the
number of pairs in the super-conductor (these electron pairs
contribute to the anti-gravity effect)...with a slowly changing
component and frequency for the EM field.”
 
This statement is followed by numerous equations.
 
This scene seems to be depicted in the 1951 movie, “The Day
the Day Earth Stood Still” (4) where in this case the scientist is
Albert Einstein and the alien is ALF.



 
It continues:
 
“Once our pilots understood the interaction of the craft, they
were not affected by the g-forces and that under tremendous
acceleration the craft bent gravity or folded it around the outer
hull of the craft. The pilots claimed they knew they were going
very fast, but it was so fast that they saw things stand still in
time. The bow and stern warped under dynamic action. At first
our pilots could not interface with the craft. ALF corrected the
problem by assisting the interface with 3 fingers on the globe
panel then the wave formed and the craft begun to cooperate
and generate lift. They also had to use the smallest pilots
under 5ft 3 inches to wear the headband and garb, which also
helped in g-force displacement.
Encrypted was following: 0800/23/6/52/EODCI/DSC/OSI/E”

 
     What the Los Alamos sources have been describing matches in
many respects what we see in the Angleton notes, the Air Accident
report and a current Physicist by the name of Modanese has been
describing in many of his recent papers, see link as one example.
 
http://arxiv.org/abs/gr-qc/9612022
 
Title: Possible quantum gravity effects in a charged Bose condensate
under variable e.m. field: Authors: G. Modanese, J. Schnurer.
 
     Finally, did Albert Einstein really start the whole reverse
engineering process right after Roswell which continues to this day?
Paper evidence says “yes” but that never really satisfies anyone.
Where do we go from here?
 
Alien Energy Device (ED), Code Named Crystal Rectangle and H5
Production?
 

http://arxiv.org/abs/gr-qc/9612022


An alien energy device (ED) code named “Crystal Rectangle?” This
code name is not shown on the documents. Some sources
specifically, a retired chief of security at Area 51 informed this author
in September 2005 that the content of the documents are real, but
the documents are not; i.e., the serial numbers and code words
could not be authenticated by the DIA office at Los Alamos.
 
     However, is the DIA office lying in the interest of National
Security? Figures 2, 3, 4, 5 and 6 are depicted followed by a
strenuous effort by these authors to offer some rational
explanations. Both Richard Helms (ex CIA Director and friend of the
Doty family) and Tom Mack (retired AF major and friend of Rick
Doty) mentioned this CR device before they died. Richard Helms is
quoted in 1999 as stating: "It was later learned that the
communication device was connected to the CR by a small glass
tube (fiber optics?), (footnote 6, Chapter 3). There were no wires
within this glass tube (more like a crystal-type material).”
 
     Tom Mack (Chapter 4, reference 12) would say in a personal e-
mail to this author: “CR was the code for, Crystal Rectangle, which
was the material and shape of the device. It could generate a large
amount of energy; however we never could duplicate it and could
not understand how it worked.
 
     We couldn’t make hydrogen 5 in large quantities; in fact, we
made a small amount but it dissipated in a matter of nano-seconds.
We had no way of making it and storing it (5a). To the best of my
knowledge, the CR is still stored underground at LANL.”

 
     It should be noted that in September 1947 a hydrogen isotope
(H5?) for the flying saucer power system was first identified, see
(5b).
 
     In Figure 2 it says, “The material contained in this report was
received from the Scientific Advisory Group, Special Mission Section,
Los Alamos National Laboratories, Los Alamos, NM.”



 
     It states: “During a recovery mission of an extraterrestrial space
craft in Jun 1947, several pieces of debris were found. It further
says, “Further analysis by Dr. Edward Teller, revealed the debris to
be an energy device (ED).”
 
     The ED uses Hydrogen 5 (H5, very unstable unless contained in
the Crystal Rectangle) as a catalyst to extract energy from the
vacuum as explained below:

 
“The interior of the device contained six thousand three
hundred and sixty-six (6,366) small black circular objects (.003
cm) that spins clockwise within a circular sphere (Spherical
Reactor in Sept ‘47 (5b)) filled with liquid when a demand of
electricity is placed on the device.
 
The black object apparently aggravates a liquid material,
believed to be an isotope of hydrogen. The process produces a
displacement of energy inside the device that is directed to the
export tubes. The hydrogen isotope was identified as an
isotope similar to Tritium however, this liquid has four
neutrons.”
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



Figure 2a: DIA TS/Pop Strike document
 



 

Figure 2b: DIA TS/Pop Strike document.



 
As it states in the Figure 2 document, our scientists as of 1995 had
no idea how this device really worked except for knowing the role
H5 might play. However, in 2001 and later, concerted efforts were
being made to fly this device on selected space shuttle missions and
the space station (ISS).
 
     At the same time Los Alamos was making concerted efforts in
reverse-engineering (please see Figures again).
 
         The Figure 3 document shows repeated attempts to test the
alien energy device (ED) on board the shuttle and International
Space Station with phenomenal results for its small size and weight.
 
     Supposedly, the ED was used to power equipment during the
construction of the International Space Station. It supplied voltage
from 9 volts/.5 amperes to 1100 volts/100 amperes where the
demand did not cause heat buildup or electro magnetic induction
(EMI).
 
     At no time, as the document says, did the ED cause any
problems with measuring equipment or avionics on board the space
station. In further reading we see terms like “Lorentz force,” “Hall
effect” and the “Van der Pauw” effect. Please see:
 
http://www.nist.gov/pml/div683/hall_effect.cfm …for explanations of
those terms.
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Figure 3a: DIA TS/Arc Weld document.
 



 

Figure 3b: DIA TS/Arc Weld document



 
A few added comments about Figure 3: TS/TK means “Top Secret
Talent Keyhole” data. Talent Keyhole was used to protect sensitive
data obtained from spy satellites.

 
     The three astronauts mentioned in the Figure 3 document are
real; please see reference 6a and see 6b for what was recovered
from the Columbia.  Also, note the grammar errors in Figures 2b
and 3b with the mixing of plural with singular and the word
“supply” spelled as “supple.” These grammar errors are used to
track sensitive documents. 

 
Magnetic Flux Chamber
 
The magnetic flux chamber in Figure 4 is reportedly used to harness
vacuum energy created by the alien energy device or ED (reference
the DIA documents in Figures 2 and 3) or it might be used to
harness energy from our own reverse engineered ED (reference
Figure 6). No comment or explanation from the LANL source on how
this really works other than what is seen in the drawing.
 



Figure 4
 
Next: Figures 5 and 6 depict LANL’s attempts at producing H5 and
then designing an energy device (ED) supposedly based on the alien
design, but using our own technology. Again, no explanation from
sources as to how these devices might work other than what is seen
in the drawings.
 
 
Danner-King H5



 
Figure 5 is a computer-generated diagram for H5 production at LANL
classified “TOP SECRET/DANNER-KING” controlled under NSA/DIA



Reg 3401.4R. Diagram is by Dr. Larry Terrill and Dr. Mark Kurts
LANL/OKART/Team Alpha. This is the same Alpha Team who did the
Eben # 2 craft report shown in Figure 1. Note again the grammar
errors which are typical of internal documents and it is those same
grammar errors whch [sic] are used to track sensitive documents
mentioned earlier.
 



Figure 6: MARV-85: This reportedly represents LANL’s attempts to
reverse engineer the alien ED device as described in the DIA
TS/Codeword documents.
 
     There are very few details available on this device and most of
the questions were answered with, “That’s classified.” As mentioned
earlier, we believe this device makes use of H5 which is then used as
a catalyst to extract energy from the vacuum thereby providing an
energy output for the ED.
 
     H5 is very unstable, but reportedly not for Alpha Team 7.
Regarding HOL-3, our source wouldn’t say, and added it was highly
classified and the same for Da-4, or classified.
 
The Cash-Landrum Case Revisited
 

Figure 7: Artist James Neff’s rendition of the Cash-Landrum incident.
 
In December 1980, Betty Cash, Vickie Landrum and her grandson
Colby Landrum, were driving along a road in Huffman, TX, when



they saw a bright light in the sky. After driving a little more along the
road, they came across a large diamond shaped UFO hovering over
the road belching fire out of the bottom. Since the flames were
blocking the road, they had to stop the car about 65 yards away
from the craft and the three of them got out. Vickie and Colby
stayed by the car while Betty went on to get a closer look. She spent
a long time gazing at it, but then her skin began to burn because of
the heat from the flames (Heat and flames generated by an air -
cooled nuclear reactor and/or Doppler shifting of the radiation due to
the anti-gravity field?). She returned to the car as the object began
to rise and then a large number of unmarked black helicopters
chased. When they got home, they started suffering from sunburn,
diarrhea and vomiting.
 
     Rick Doty and others have stated that the Cash-Landrum (CL)
case of December 29, 1980 was one of our reverse-engineered craft
gone out of control (7). From what has been learned it seems this
craft was a very primitive attempt by the US government to find a
fast track, secret way to get us into space and off to the stars using
anti-gravity as the propulsion mechanism (part of Project
Snowbird?). But, according to the LANL contact, nothing worked and
they had to start all over again.  As the contact had said, there were
problems with the materials, propulsion system, and understanding
the alien’s power system. Edward Teller had supposedly identified
the power system as far back as 1957. But as to how it really works–
other than the use of H5– is still a mystery according to that DIA
document in Figure 2.
 
     However, that plus the other DIA documents must be real
enough for an FBI investigation in 2004:
 
http://www.ufoconspiracy.com/reports/doty-green-fbi.htm 
 
     And, according to certain sources there is a top secret astronaut
corps at Area 51 that flies these reverse-engineered craft. Donald

http://www.ufoconspiracy.com/reports/doty-green-fbi.htm


Rumsfeld (ex Secretary of Defense under Bush II) who is a former
Naval Aviator has a reported keen interest in this corps.
 
     The story these documents and drawings tell is stunning and
shocking if true. We have no way of verifying much of this material
except for the shuttle astronauts. Because so much of the material
appears to remain highly classified and sensitive, it is extremely hard
for these authors to explain much more than what has been
presented. From what we are hearing it would take an “act of god”
to force the government to declassify anything like what the readers
have learned in these chapters.
 
Having focused here, let us pursue the ideas of reverse-engineering
even further by venturing out to Area 51-S4 and attempt to separate
fact from fiction.
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Chapter 4

 

 
AREA 51 (WATERTOWN, THE RANCH), S4 (SHADY REST, THE
DESERT DISNEYLAND)
 
A Secret Desert Mythology
 
According to the conventional history, the origin of the Groom Lake
test facility can be traced to the Central Intelligence Agency’s Project
“AQUATONE” that encompassed the development of the Lockheed
U-2 (1). It was capable of flying at high altitudes while carrying
sophisticated cameras and sensors; the U-2 was equipped with a
single jet engine and long, tapered straight wings. The CIA did not
want to test fly the new aircraft at Edwards AFB or Palmdale (A.F.
Plant 42) in California. For security reasons, a more remote site was
required. At the request of U-2 designer Clarence L. “Kelly” Johnson
of Lockheed Skunk Works, project pilot Tony LeVier scouted
numerous locations around the southwestern United States for a
new test site. The other rumored reason, not officially
acknowledged, was to eventually test and fly recovered alien craft.
 



     Richard M. Bissell Jr., who was director of the AQUATONE
program, reviewed 50 potential sites with his Air Force liaison, Col.
Osmond J. “Ozzie” Ritland. None of the sites seemed to meet the
stringent security requirements of the program. Ritland, however,
recalled “a little X-shaped field” in southern Nevada that he had
flown over many times during his involvement with nuclear weapons
tests.
 
     The airstrip, called Nellis auxiliary field No.1, was located just off
the eastern side of Groom Dry Lake, about 100 miles north of Las
Vegas. It was also just outside the Atomic Energy Commission’s
(AEC) nuclear proving ground at Yucca Flat.
 
     In April 1955, LeVier, Johnson, Bissell, and Ritland flew to
Nevada on a two-day survey of the most promising lake beds. After
examining Groom Lake, it was obvious that this was an ideal location
for the test site. It offered excellent flying weather and unparalleled
remoteness. The abandoned airfield that Ritland had remembered
was totally overgrown and unusable, but the lake-bed was a
different story. Bissell later described the hard-packed playa as “a
perfect natural landing field ... as smooth as a billiard table without
anything being done to it.”
 
     Kelly Johnson had originally balked at the choice of Groom Lake
because it was farther from Burbank than he would have liked, and
because of its proximity to the Nevada Proving Ground (later
renamed the Nevada Test Site). Johnson was understandably
concerned about conducting a flight test program adjacent to an
active nuclear test site. In fact, Groom Lake lay directly in the
primary “downwind” path of radioactive fallout from aboveground
shots. Johnson obviously didn’t understand the full reasoning behind
the choice for Groom Lake meaning the research and development
on recovered alien craft and artifacts.
 
     Johnson ultimately accepted Ritland’s recommendation because
AEC security restrictions would help shield the operation from public



view. Bissell secured a presidential action adding the Groom Lake
area to the AEC proving ground.
 
     During the last week of April, Johnson met with CIA officials in
Washington, D.C., and discussed progress on the base and the
AQUATONE program. His proposal to name the base “Paradise
Ranch” was accepted. It was an ironic choice that, he later admitted,
was “a dirty trick to lure workers to the program.” The U-2 became
known as “The Angel from Paradise Ranch.” The base itself was
usually just called “The Ranch” by those who worked there.
 
     In May, LeVier, Johnson, and Skunk Works foreman Dorsey
Kammerer returned to Groom Lake. Using a compass and surveying
equipment, they laid out a 5,000-foot, north-south runway on the
southwest corner of the lake-bed. They also staked out a general
area for buildings and then flew back to Burbank.
 
     On May 18, 1955, Seth R. Woodruff Jr., Manager of the AEC Las
Vegas field office, announced that he had “instructed the Reynolds
Electrical and Engineering Co., Inc. [REECo] to begin preliminary
work on a small, satellite Nevada Test Site installation.” He noted
that work was already underway at the location “a few miles
northeast of Yucca Flats and within the Las Vegas Bombing and
Gunnery Range.”
 
     Woodruff stated that the installation would include “a runway,
dormitories, and a few other buildings for housing equipment.” The
facility was described as “essentially temporary.” The press release
was distributed to 18 media outlets in Nevada and Utah including a
dozen newspapers, four radio stations, and two television stations.
This, in effect was Area 51’s public birth announcement.
 
Watertown, the U-2 and Exotic Technology
 
CIA, U.S. Air Force, and Lockheed support personnel for the U-2
began arriving in July 1955, and the test site soon acquired a new



name. During the 1950s, the site appeared in all official documents
as “Watertown.” The site was named after Watertown, NY, the
birthplace of CIA Director Allen Dulles (Section 2, Chapter 2). To this
day, Watertown is listed as a member of Alamo Township in Lincoln
County, NV. Dulles also reportedly picked Watertown to do reverse
engineering and testing on recovered UFO artifacts like those
recovered in the New Mexico desert during July 1947. Tim Cooper’s
mother related a story from a chemist friend who said she saw none
other than Allen Dulles and Albert Einstein together at Area 51 in
1954.  Area 51 before, ‘55? See last section.

 
     In October 1955, a reporter from the Las Vegas Review-Journal
requested a progress report on the Watertown project. On 17
October, Col. Alfred D. Starbird at AEC headquarters issued a
statement through Kenner F. Hertford of the Albuquerque Operations
Office.

 
     “Construction at the Nevada Test Site installation a few miles
north of Yucca Flat which was announced last spring were
continuing. Data secured to date has indicated a need for limited
additional facilities and modifications of the existing installation. The
additional work which will not be completed until sometime in 1956
is being done by the Reynolds Electrical and Engineering Company,
Incorporated, under the direction of the Atomic Energy Commission’s
Las Vegas branch office.”
 
     So, publicly there was nothing really secret about the existence
of Area 51 in 1955 and immediately there after. What was secret
were the details of testing and development of exotic technology
and then there were those technologies that “didn’t exist.” But, by
September 1978, Area 51 had disappeared from maps of the NTS
produced by the Department of Energy (DOE), but why? Was there
a sudden need to test “don’t exist” hardware? We can only
speculate. 
 



     In 1961, it became more apparent that the U-2 would soon be
vulnerable to hostile missiles, so the CIA sought a successor that
could fly higher and faster and be less visible to radar. Once again,
Lockheed was selected to build a new reconnaissance aircraft. The
CIA ironically named the project “OXCART.” Lockheed’s new airplane
was designated the “A-12,” with the “A” standing for “Archangel.”
 
     All 15 A-12 aircraft were initially based at Groom Lake, although
some were later deployed to Japan to perform reconnaissance flights
over Southeast Asia. While the aircraft were operated by the CIA’s
1129th Special Activities Squadron, Lockheed pilots conducted most
of the test flights (“Roadrunners”).
 
     In that same year, new hangars and housing units were erected.
Facilities in the main cantonment area included workshops, buildings
for storage and administration, a commissary, control tower, and fire
stations. By early 1962, a fuel tank farm was ready for use.
Recreational facilities included a gymnasium, movie theatre, nine-
hole golf course, and a softball diamond.
 
     Starting in November 1977, there was a succession of what
would eventually be publicly acknowledged programs. These
included the YF-117A STARS aircraft, the Lockheed SENIOR PROM
stealthy cruise missile, Northrop AGM-137 Tri-Service Standoff Attack
Missile (TSSAM), McDonnell Douglas/Boeing “Bird of Prey” manned
technology demonstrator, and various unmanned air vehicles and all
operational low-observable U.S. aircraft, to include the F-117A, B-2,
and F/A-22A.
 
Those Saucer Men?
 
The secret nature of the base has bred rumor and speculation
among die-hard UFO believers that the U.S. government was hiding
captured extraterrestrial spacecraft, or even aliens (dead and alive)
at the site. Such stories have been circulating since at least the late
1970s or the same time frame Groom Lake had disappeared from



government maps. Starting in 1989, groups of UFO believers began
to camp out near the Nellis Range boundaries near Groom Lake to
watch for “flying saucers.” The thinking was that if all the rumors
about stealth technology and exotic hypersonic aircraft turned out to
be true, why not crashed saucers and alien bodies?
 
     By extension, we believe NASA was involved in reverse
engineering propulsion work at Watertown (Area 51) since the
National Aeronautics and Space Act of 1958 allowed NASA officials
and technician’s access to restricted data (Atomic Energy Act of
1954). The SOM1-01 document suggests (2) that alien hardware and
propulsion items were studied at Site 4, Groom Lake in the 1950s,
see page 190. We know NACA (3) cooperated with the CIA projects
at Area 51, and in 1958 Eisenhower signed into law the National
Aeronautics and Space Act of 1958 reconstituting NACA (National
Advisory Committee for Aeronautics) authorizing the AEC, DOD, and
NASA to share restricted data. The Tonopah test range (Nellis AFB)
and Papoose Lake range area became part of Groom Lake Area 51
facility (part of the AEC Indian Springs, Nevada Proving Ground)
sometime in the late 1950s.
 
     In the reverse engineering of these reported recovered UFOs, the
Air Force and others were reportedly required to design our own
control systems around the “alien” technology. It was said that the
“alien” control and power systems (i.e., Crystal Rectangle) were so
far advanced that we had no hope of understanding them even if we
were to get a working device within a reasonable amount of time
(reference Chapter 3). The power plants were reported to be nuclear
because we didn’t understand the alien’s power system. The Cash
Landrum case of December 1980 (last chapter), was said to have
been one such reverse-engineered device which had all sorts of
problems (4), (5).
 
     Comments were made that a few of these reverse-engineered
prototypes had been lost in the Gulf of Mexico due to problems with
the “black boxes.” The black boxes controlled the “anti-gravity force



fields” around the device or craft.  This is probably one good reason
why we still fly space shuttles and their forecasted updates which
are still on the drawing board. Each reverse-engineered craft is said
to have cost up to $5 billion with a reported total cost for 17 each of
~ $85 billion all in “black funds,” quite a hefty hunk of change (6).
But, after what our confidential LANL source said in Chapter 3, was it
all a waste of money?
 
     Albert Einstein, Robert Oppenheimer and Theodore von Karman
were reported to be members of the Scientific Advisory Group who
dealt with reverse engineering efforts (See Twining’s “White Hot”
report (7) and Air Accident Report). Is this is the same “Advisory
Group” mentioned by others today in connection with reverse
engineering?  What’s more interesting is a draft report written by
Albert Einstein and Robert Oppenheimer in June of 1947 (same
month the ED was reportedly recovered, see previous Chapter) (8).
This document establishes a UFO connection for both Einstein and
Oppenheimer weeks before the reported Roswell crash of July 1947
(refer back to Section 1, Chapter 2). Also, there are reportedly
thousands of pages of unreleased notes, letters and papers that
belonged to Albert Einstein which are now kept by the Einstein
family. Publicly available documents are also available from the
Einstein archives online (9).
 
 
Private Industry Looking into Gravity Control
From the New York Herald articles of November 1955:
 
“Private industry is also looking at the question of gravity control
with new seriousness. A large number of giant corporations,
including Bell Aerospace, General Electric, Hughes Aircraft, Boeing,
Douglas and many others, have set up gravity projects.” If we are to
believe leaders in the field such as Ben Rich, who headed up
Lockheed Skunk Works before he died, then we have already
developed anti-gravity technology. Just prior to his death, he stated
to a small group after a lecture that: “We already have the means to



travel among the stars, but these technologies are locked up in black
projects and it would take an act of God to ever get them out to
benefit humanity.…” He went on further to state that, “Anything you
can imagine, we already know how to do.” Strong words from a
knowledgeable deep insider and words that support what a number
of witnesses have stated as well (10).
 
Those Unsolved Mysteries: The Other Half of the
Story.
The modern day Area 51 Groom Lake complex contains the
cantonment area, runway, buildings, and an extensive underground
complex which includes room for nuclear and chemical weapons.
Papoose Lake contains an underground structure called the “Sierra
Complex,” Sierra 1, 2, 3, 4 or “Development Research Complex 4”
perhaps for high energy laser testing. Tonopah contains an open air
base with facilities.
 
     Papoose Mountain has a highly classified communications facility
with an antenna farm atop the mountain. The Nevada Test Site
(NTS) with its entrance at Mercury contains a set of test areas,
buildings and underground facilities.
 
     Some of these facilities are old, built or dug in the early ‘50s; the
newer underground facilities were built in the late 1980s-90s. Some
of the activities at Area 51 were moved to other sections of the NTS.
Indian Springs AFB, located south of Mercury, contains a flight line,
fuel depot, flight operations for unmanned aircraft and one
underground facility located east of the flight line.
 
     One reported location for the S4 building is west of the main
runway at Groom Lake near the base of the mountain. This
mountain is at the northern tip of the Papoose Mountain range. S4 is
an underground complex with two entrances, one being at the
command post and the other near the foot of the mountain through
the 4th hanger upper level entrance. Another reported location for



S4 is in Papoose Mountain near the southeast corner at the base of
the mountain. There are also two entrances to S4 in this case; one
on the southeast corner and the other on the east side at the base
of the mountain.
 
     The first three levels of S4 are as follows: Level 1 or S4-A is a
workstation consisting of laboratories, maintenance bays and
equipment storage (Figures 2 and 3). Level 2 or S4-B, is a storage
location for the ET craft. Level 3 or S4-C, is a top-secret location and
sources do not know what is located on this level. They think
advanced propulsion systems are in development. The ground level
of this facility has nine (9) hangar doors.
 
     The descriptions fit with what Rick Doty (working out of DIA until
1988), Thomas Mack, now deceased (12), Darren Edmunson (retired
AF major who worked for Det 22 AFIS, Air Force Intelligence Service
now working in Germany) and other sources have stated concerning
this 3 to 4 level facility.
 
     Rick Doty said in July 1999 in reference to Figures 2 and 3: “Yep,
matter of fact, it is exactly correct. Great 3D work, I’m not sure
about the text info, but the drawing is of S4! Of course, since I had
access, I was never escorted. I had free access to the first and
second floor. If my memory is correct, there were five floors total. I
have never heard of Project Galileo. Could be right, but if it was, I
didn’t have access to it. I never heard of the medical information
Lazar mentioned.
 
     I never took any antidote for alien material. I think that stuff is
bull. I never had any blood tests at that facility. I had a CIA
clearance while there with a special access number, as I recall it was,
00-09-8991432. I was at S4 in 1982, 1983, 1984, and 1987 (11).
 
     While there, I wore a badge of light blue with a dark black
border. It contained my picture and directly below the picture was a
number or 00-34-090. Then below that number was your SSN. There



were a series of numbers, written vertically along the left side. I
think the numbers went from 11 thru 21. Then next to each number
was a box. If you had access to that area, the box was checked.
Then along the right side of the badge were the words, “SILVER,
GOLD AND AMBER.”
 
     This was related to your security clearance. GOLD was the
highest. Horizontal bars were placed next to your security clearance
in bold font. We must emphasize here, all activities at Groom Lake
are highly compartmentalized.
 
     There is another Site-4 or S-4 located approximately northwest
of Groom Lake in the Tonopah test range: This S-4 is not related to
the Groom Lake Mountain S-4 Complex.
 
     The 9 pop-up type garage doors on the side of this Groom Lake
Mountain are extremely well camouflaged. Testing is done at night
and the reverse-engineered craft (if they are working at the time) do
not venture far from the S-4 airspace.

 

Figure 2: Level 1 side view, S4-A: Courtesy of Bob Lazar



Figure 3: Level 1 top view, S4-A: Courtesy of Bob Lazar
 
     For a view of one of these supposed “reverse-engineered”
saucers please see the artist rendition in Figure 4 and Figure 5 (next
page) for a possible reverse-engineered craft. Figure 4 is termed the
“Lazar Sports Model.” Although critics and others alike have
attempted to discredit Bob Lazar (Lazar passed his lie test), it seems
that Rick Doty plus others have confirmed this “rendition” or “classic
UFO” as exactly what they saw while assigned to S4 (the “Desert
Disneyland”) referenced before.
 
     To add further support for Lazar, there is also Gene Lakes (now
in his 80s supposedly) who is a retired Chief of Security at  Area 51
(DIA/ASMD) having retired in 1996 from the U.S. Government, and
again in 2003 after working seven years for a contractor at the Los
Alamos National Laboratory (LANL). Gene’s background was checked
by Rick Doty and he was found to be authentic. Lazar was said to
have had Level II access to Tonopah. He also had Level III access to
Groom Lake, meaning, he had to be escorted in and out of the area.
He worked on the F117 systems as a civilian according to an
access/entry control list for Area 51 that Gene had in his personal
possession. Bob Lazar entered Area 51 on 22 occasions, all escorted.
His job was associated with propulsion tests conducted either at



Papoose Lake or the Nevada Test Site (NTS). Hence, knowing the
above, can we conclude that Lazar was used as a government patsy
to disclose certain information to the public starting in 1989? And,
Lazar passes his lie test:

 
http://www.youtube.com/watch?v=RDaDmHmpzd0
 

Figure 4

Figure 5
 

Is the 1990 photo a prototype reverse-engineered saucer over
Groom Lake (Figure 5)? Photo was taken by a former colleague of
Civilian Intelligence Network, Gary Schultz, on Wednesday, February
28, 1990 just south of Hwy 375 on “Mail Box” Road, looking due
south towards Jumbled Hills and Groom Mountains. Object appeared
to be an orange light in the distance. Upon development and
enlargement, dome and general shape became apparent. A Nikon
Action Camera with 1600 ASA film was used.
 
What Else? A Prepared Statement from Gene Lakes
 

http://www.youtube.com/watch?v=RDaDmHmpzd0


“Mr. Collins: I am real. Check me out. I worked for the DIA from
January 12, 1964 until June 30, 1996. I was a contract employee for
LANL from January 1997 until June 2003. I am fully retired. I’m sure
Mr. Doty will remember me since we both worked together at KAFB
and Tonopah. I was an investigator for the DIA and then director of
security operations. You are right about the compartmentalization at
site 51. We had several levels of security clearances.
SCI/SAR/CCD/FDG/SI/TK/OR/ME. Anyone who worked at Site 51
would know the differences. Military personnel, who were assigned
to Site 51 had a different nomenclature attached to their security
clearance. As for what we did at the Site 51, well, you’ll have to
figure that out on your own. I can’t give specific details, but we did
have some interesting “Craft” that were not of this world. We also
had a research program to identify items recovered from UFO crash
sites. I was never involved in disinformation. That was left to
another division within the DIA.  Check with Mr. Doty; he was
involved in that division. But I can tell you, without a doubt, that
Burisch or Crain, was never employed at the site. There was no
“clean room” or special living quarters for visitors. I saw them, had
access to them and would have known if they were isolated or
quarantined. They were not. None of them got sick or needed
special skin cultures from some fictitious person like Burisch or Crain.
Burisch was never on any access, at least from Jan 1, 1956 to Sept
30, 2003. I have the lists and his name does not appear on any of
them. He never had access to our areas.
 
     “There were levels of clearances and accesses, and yes,
everything at A51 was compartmentalized. But some people had
access to most, if not all the areas. I had that access. I might not
have had access to every bit of classified information, especially
technical information regarding specific programs/projects. But I had
a working knowledge of them and, if I needed it, I could have had
access to the technical information. We had two briefings, every
single week of the year.
 



     “There was the Monday morning briefing and the Thursday
afternoon briefing. With exception of Thanksgiving, we had the
meetings. Everything was discussed. The meetings were code word
cleared, simply meaning, everything could be discussed at the
meeting. The meetings were held in a secure facility, cleared up to
TS code word. I heard some pretty wild things during these
meetings. I heard of black projects that were hidden within other
black projects that were hidden into other projects–Layered System
or (LS)–as we called them, because of the sensitivity of the
information or the use of “Visitors” assistance. Now if we had a
special sphere or special program to medically examine our visitors, I
would have heard about it during these meetings. The DIA and CIA
were all present. With exception to “Executive” issues, I attended
each meeting. The Executive issues pertained to some extremely
sensitive Presidential directives. I can only remember two such
sessions, one in 1965 and the other in 1970. Now I did take
vacations and a meeting or two might have taken place during my
vacation, but I would have been briefed upon my return.
 
     “Dan Crain/Burisch was never associated with A51–never. The
Crain I mentioned was a US Navy scientist, assigned to the scientific
intelligence section. This was the same section that Tom Mack and
Paul McGovern were assigned to (12). “I knew every single building
and what was located in every single building or facility. I have never
seen any special living quarters or “clean sphere” for our visitors.
 
     “There were numerous clean rooms, but not connected to any
living or medical facilities. The visitors lived in one area (S-2):
underground. They were guarded and controlled, but did not need
any special air or breathing system.” Gene Loscowski (Lakes) at:
Gene.Loscowski@gmail.com 
 
Paul McGovern Weighs in
 
“Having been very involved in the program for many years, some
years before Gene, I know the real story about A51. Gene described
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it adequately in several past exchanges. I worked with Tom
Mack. Tom was one hell of a great person.  He knew his business
and he knew it well. He was the Air Force Liaison to the scientific
research division.  We had a lot of brains at the complex and some
were military scientists. Tom was one of the best. I first met Tom in
1975. Tom was TDY to the complex, working on an extraordinary
project that he developed.
 
     “Tom came back in 1976 and stayed for many years before
leaving on a Pentagon assignment. Tom again came back in the late
‘80s and stayed until retirement. He could look at information,
clearly not of this world, and just hunch his shoulders and then crack
a joke. After Tom retired, we stayed pretty close.  

 
     “There was a special office in charge of the information, but it
was not responsible for disinformation. That was the responsibility of
the DIA. The safeguarding, analysis and distribution of sensitive
information was the responsibility of the special office.  We had
some real Gems at the complex. Matter of fact, I might call it a Gold
mine! But, we didn’t always understand what we had or how it all
worked. We had some foreign help. The little guys helped us and
were never a threat to anyone. They mined better than dogs. They
never questioned an order, never strayed from their operation zone
and never hurt a single thing. They did not need any special sphere
or “clean room.”  All that information from Burisch or Crain is bogus–
crap. They were safeguarded from the public and never asked much
in return. They were more loyal to us than some of our own people.
With their help, we perfected Zero Point Energy (ZPE) technology
and magnetic wave coupling.

 
     “Someday the full truth will be told. President Ronald Reagan
wanted to disclose the truth but too many advisers wanted the truth,
to remain hidden.” Paul McGovern at: pmcgovernnts@yahoo.com
 
 
A JROD?
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Both Gene and Paul would mention a JROD. Paul McGovern would
mention JROD as a “controlled visitor.” Tom Mack stated that JROD
assisted with the reverse-engineering of crashed UFOs (12). Gene
would say the JROD program was highly classified. Is this the same
JROD that Dan Burisch or Crain would mention as having medical
problems and was contained within a controlled environment called
the “clean sphere?” But, both Gene and Paul say there were never
any sick aliens and they NEVER heard of a Dan Burisch or Crain
(13).  JROD was reportedly responsible for the “Gate 3 (NTS)
Incident” in April 1983 which involved the murder of a security
guard. Rick Doty and Paul McGovern were reported present at the
crime scene. The JROD program was terminated in 2002.
 
Was the Vatican at Area 51? According to sources representatives
from the Vatican were at Area 51 for scheduled alien contacts. Then
Pope Paul II was briefed by the Reagan administration.
 
Is it time to stop?  Not just yet, but we hope that between Chapters
3 and 4, we have made a small but very significant first step in
showing a concerted effort by the U.S.
government to research, develop and eventually produce a
technology based on what they have learned from the recovered
alien technology. As we have seen, there are and will be many
roadblocks to overcome in the future. As our LANL confidential
source had said:
“I’ve worked on this project for 12 years and I sometimes call myself
dumb because I try to compare the craft with our technology. Doing
that is dumb, as all who have worked on the craft over the years
have come to understand.”
 
     From the horse’s mouth, so to speak, the road hasn't been easy
as they once thought way back in 1947.

 
Project Serpo/Crystal Knight: An Exchange Program with
the Aliens at Area 51-Nevada Test Site?



 
Between the years 1965 through 1978, we had an exchange
program with aliens according to Rick Doty, Ed Doty (Rick’s uncle),
Gene Loscowski (real last name is Lakes), and Paul McGovern. We
carefully selected 12 military personnel; 10 (ten) men and two (2)
women. Other sources state that there were only 12 men. They
were trained, vetted and carefully removed from the military system.
The 12 were skilled in various specialties. There were eight USAF
comprised of 6 men and two women or men, two Army and two
Navy men. Two were doctors; three were scientists; two were
language specialists; two were security personnel; two were pilots
and one was the leader (colonel-AF). The two women or men were
one AF major-medical doctor and the other an E-6 linguist.
 
     Near the northern part of the Nevada Test Site, the aliens landed
and the 12 Americans left. One entity was left on Earth in April 1964
or, EBE-2. The original plan was for our 12 people to stay 10 years
and then return to Earth.

 
     But something went wrong. One team member died of a
pulmonary embolism enroute (one word for space travel) to the
alien’s home world. 11 arrived safely about nine (9) months after
departing Earth. The 11 remained until 1978, more than three years
beyond the 10 years planned and only seven (7) returned to the
same location in Nevada; six men and one woman or man returned.
Two others decided to remain according to the returnees, two others
had already died on the alien’s home planet before the returnees
departed. Of the seven who returned, all have died. The last survivor
died in 2002.
 
The returnees were isolated from 1978 through 1984 at various
military installations. The Air Force Office of Special Investigation
(AFOSI) was responsible for their security and safety. AFOSI also
conducted debriefing sessions with the returnees. The complete
debriefing is contained in: “PROJECT SERPO,” Final Report-
80HQD893-020, classified TS, Codeword: the completed SERPO



debriefing accounts for about (3,000) three thousand pages. Also,
from recent information, it appears that SERPO is the 4th planet
from Zeta Reticuli 2. The same planet EBE-1 came from which EBE-1
called “Sieu.” Zeta. Reticuli 1-3 has to be considered another
candidate for SERPO as well, but EBE-2 looks nothing like EBE-1 or
the aliens in the Barney and Betty Hill case.
 
By now, readers will ask themselves, “Haven’t I seen this in a
movie?” The answer would be “Yes.” Steven Spielberg’s “Close
Encounters of the Third Kind” was based on this reported, supposed
real event.
 
More to the Dreamland Story
 
Are we done with Area 51yet again? Again not quite, according to
the research done by Dr. Bob Wood, “the claim that Area 51 did not
exist in 1954, and therefore the SOM1-01 manual must be a fake
see,
 
http://www.bibliotecapleyades.net/sociopolitica/serpo/operations_m
anual.htm   
 
     Interestingly, early responses to the SOM 1-01 by the Air Force
that claimed it to be a fake had the paragraph discussing this issue
blacked out; as if it was still so sensitive they didn’t want to touch
the topic.
 
     Actually, there is evidence that this facility was started in 1951,
probably for the express purpose of having a good place to send the
EBEs recovered.
 
     Slides 55 and 56 show the Las Vegas Review-Journal for January
5, 1951 describing a massive construction project of $300 million
1951 dollars…Furthermore, accompanying the article was the
testimony of a local witness of the time who described the large
number of construction actions going on.
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     See the Power Point Presentation at:
 
http://www.ufoconspiracy.com/misc/RMWSOM1-01forVegas.ppt

 
     So, it appears the SOM 1-01is very real and was used as their
crash-recovery tech order with a Tech Order (TO) number of 12D1-
3-11-1.
 
In the end, are all of these sources, stories and documents correct?
After 25 years of extensive research we believe this to be the case,
but who will pay attention and believe it?  Beliefs should be founded
on facts and not just what one person or group wishes to believe,
but will it be the politics of fear that keep us from the truth?
 
     Does Congress even have the courage to address issues like this?
Recent and past events cast severe doubt on any government
official(s) doing anything publicly. Instead, it seems we will be stuck
with “leaks” and at the mercy of those doing the leaking. It is often
individuals–not governments–that make the difference, it’s bottom
up, not top down. We have now come full circle, so where do we
begin?
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Epilogue
 
Putting this book together was no easy task. We were often required
to work from sketchy information and in many cases there are no
references. There has been a great deal of source information
presented that in many cases has no verification beyond verifying a
few names and places.
 
     This book has pushed the frontiers of books related to the UFO
subject. Bits and pieces of the information that were presented can
be verified and checked including all of the information on Wright-
Patterson.
 
     My contributor Rick Doty will corroborate all of what he has
stated for the record unless he starts having “Regrets” which also
applies to the other sources. Research will continue on not only what
is contained in the preceding pages, but on new information as well
which is being received on a continual basis.
 
     However, we must all realize that large volumes of UFO
information still remain highly classified and “Exempt from
Disclosure.”
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President Obama said recently to Will Smith's son Jaden in May
2012, 'The aliens, right? … OK, I can neither confirm nor deny the
existence of extraterrestrials but I can tell you if there had been a
top secret meeting and if there would have had to have been a
discussion about it, it would have taken place in this room.'
 
Nether confirm nor deny? Within Intelligence circles that says the
President was, 'read in.'
 
Robert  M. Collins
2012/2013
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